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Войници от редовната
украинска армия
преминават на
страната на
въстаналите градове

В навечерието на Възкресение Христово така изглеждат барикадите в град
Славянск. По информация на ИТАР-ТАСС към 14 ч. московско време на 16
април  административните здания в осем градове в Донецка област са под

контрола на митингуващите - градският съвет в Ждановка и Макеевка,
кметството в Мариупол, градският съвет в Краматорск, изпълкомът в Хар-

цизск, милицията в Горловка, градският съвет и милицията в Енакиево

Танкове, БТР-и, редовна армия, на-
бързо скалъпена национална гвар-
дия от безчинстващи на Майдана
бандеровци и чуждестранни наем-
ници от вторник са изпратени сре-
щу въстаналия народ в югоизточни-
те райони на Украйна. И.д. прези-
дентът Александър Турчинов издаде
указ за разгръщане на мащабна "ан-
титерористична акция" в градовете,
където недоволното от сегашната
власт население превзе местните ад-
министрации и милицейски управле-
ния. Началото на акцията бе беля-
зано с бунта на десетки нови градо-
ве в региона.

Първи мишени на правителстве-
ните атаки станаха градовете Кра-
маторск и Славянск, за да бъде раз-
чистен пътят към големите област-
ни центрове Донцк и Луганск. След
като стратегическото летище меж-
ду Краматорск и Славянск бе прев-
зето със стрелба срещу невъоръ-
жени граждани, танкове и бронет-
ранспортьори в сряда обкръжиха
двата града.                         На стр. 2

Èçáèðàòåëèòå
íå ïðîùàâàò

Полковник от резерва
Влади Владков

"Имаме две уши и една уста,
та повече да слушаме и по-мал-
ко да говорим". Сетих се за тази
мисъл на мъдреца Зенон, когато
четох понеделнишкото интервю
на министъра на отбраната Ан-
гел Найденов пред в. "24 часа".
От него стана ясно, че е слушал
много внимателно генералния
секретар на НАТО Расмусен, кой-
то беше в България за чествани-
ята на 10-годишния юбилей от
членството ни в алианса. За съ-
жаление обаче стана ясно и то-
ва, че той преповтори на две вес-
тникарски страници всичко оно-
ва, което в последните седмици
непрекъснато ни се внушава от
натовските и западните лидери
около кризата в Украйна - анек-
сия на Крим, нарушаване балан-
са на силите, колективна отбра-
на, увеличаване на военния бю-
джет, превъоръжаване...

Имах чувството, че е излял за-
писките, които си е водил по вре-
ме на срещата с натовския шеф,
в шестте вестникарски колони на
таблоидното издание. Ако интер-
вюто беше отпечатано в някой
западен вестник, вероятно няма-
ше да направи впечатление ни-
кому. Пропагандата там не от
вчера е промила мозъците - Ру-
сия е агресор, Путин е диктатор,
Кремъл има имперски амбиции
и т.н. и т.н.

Лошото е, че материалът изли-
за в нашата страна, където, за
разлика от западняците, хората
знаят къде на световната карта
се намира Украйна, къде - Русия
и къде - България. Познават мно-
го добре и историята.

Вярно, в интервюто си възпи-
таникът на Военноморското учи-
лище във Варна е вложил и бъл-
гарски нюанс. Всеки ден идвали
разпореждания от НАТО в зави-
симост от заплахата от руските
изтребители, които не нарушава-
ли нашето въздушно пространс-
тво, но били предизвикателство
и провокация. Затова всеки мо-
мент сме щели да отправим мол-
ба към Брюксел за помощ.

Помощ срещу каква заплаха,
министър Найденов? От Русия
ли? Няма да говоря за вековни-
те приятелски връзки между нас.
Няма да говоря и за освободи-
тели, за славянство, правосла-
вие...                              На стр. 2
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От стр. 1
На постъпите към тях оба-

че хората издигнаха барика-
ди и заявиха, че са готови
на всичко, за да не допус-
нат нашествениците в гра-
довете си. Те имат право да
ги наричат така, тъй като
мнозина от изпратените от
Киев военни не говорят ни-
то руски, нито украински.
Очевидно това са чуждите
наемници от частни амери-
кански компании, за които
отдавна е известно, че са
пристигнали в Украйна. То-
ва говори, че управляващи-
те не могат да бъдат сигур-
ни в лоялността на собстве-
ната си армия.

В голяма част от градове-
те, милицията и сътрудници
на службите за сигурност
преминаха на страната на на-
родното опълчение. В сряда
шест БТР-и, навлязоха в Кра-
маторск, с развяващи се над
тях руски знамена и се пре-

От стр. 1
Кажете като военен специ-

алист, защото не го видях в
редовете на интервюто, смя-
тате ли, че България и нейни-
те т. нар. Въоръжени сили
представляват някаква запла-
ха за Русия, та тя ще тръгне
с огромната си мощ срещу
нас? Вероятно не - тя си има
много по-сериозни проблеми.
Но не срещнах също така и
думи, че страната ни може
да стане заплаха за Русия,
ако в нея бъдат настанени
американски военнослужещи
и военни бази, което пък про-
четох във вашите отговори.

Преди дни лидерът на БСП
Сергей Станишев каза в Бе-
лоградчик: "Ако поляците, ун-
гарците и прибалтийците
имат основания да се при-
тесняват от Русия, за нас тя
носи друга символика, защо-
то Освобождението на Бъл-
гария идва с цената на мно-
го руски войни" и добави, че

Êèåâ ïðàòè òàíêîâå è íàåìíèöè ñðåùó íàðîäà Èçáèðàòåëèòå íå ïðîùàâàò
дадоха на въстаниците. До
сряда следобед общо 60 во-
еннослужещи от частите, из-
пратени да "прочистват" ре-
гиона от "терористи", бяха
преминали на страната на
гражданския бунт.

За руското население, кое-
то е мнозинство в югоизточ-
ната част от страната, дош-
лите на власт в Киев с по-
мощта на бойните отряди на
неофашистката организация
"Десен сектор", не са нищо
друго освен военна хунта. В
продължение на два месеца
нейните вождове не пожела-
ха да чуят исканията на соб-
ствения си народ. А той нас-
тояваше и до днес настоява
само за три неща: федерали-
зация на страната, статут на
руския език като втори офи-
циален и снемане на обвине-
нията срещу войниците от
"Беркут". Вместо диалог на тях
им бе отговорено с преслед-
ване, побоища и арести. Ко-

гато те започнаха да превзе-
мат административни сгради
- така, както това ставаше на
Майдана, те бяха наречени
сепаратисти и терористи и
срещу тях бяха пратени тан-
кове и редовна войска.

Москва ще продължи да
настоява днешните украинс-
ки власти да прекратят во-
енната операция срещу на-
рода в югоизточна Украйна,
да се вслушат в неговите ис-
кания и незабавно да започ-
нат диалог с негови предс-
тавители. Това заяви руски-
ят външен министър Сергей
Лавров ден преди насроче-
ните за четвъртък в Женева
четиристранни преговори за
решаване на кризата. Той за
пореден път напомни, че из-
ползването на редовна ар-
мия срещу собствения народ
е в разрез както с украинс-
кото, така и с международ-
ното законодателство.
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левицата има стабилна по-
зиция, произтичаща от наци-
оналния интерес и е против
санкции срещу Русия.

Ако не се лъжа с него сте
от една партия и сте член на
висшето й ръководство. Или
вече не е така? Дали дейст-
вията ви отговарят на очак-
ванията на българските граж-
дани? За съжаление доста се
разминават. Между 60 и 80%
от участниците в различните
социални мрежи признават
референдума в Крим, а бъл-
гарските власти - не. Голя-
мото мнозинство в страната
ни е против санкции срещу
Русия, а нашите управници
размахват пръст на Москва.

С такива думи и действия
пътят, който е избрала ваша-
та партия преди европейски-
те, а и преди следващите
парламентарни избори, води
към опозиция.

Избирателите не проща-
ват!

На тържественото заседа-
ние на Народното събрание
на 16 април по случай 135-
ата годишнина от приемане-
то на Търновската конститу-
ция присъставаха президен-
тът и вицепрезидентът, пре-
миерът и министрите, патри-
арх Неофит и главният мюф-
тия, председателите на вър-
ховните съдилища и консти-
туционни съдии, дипломати.

От силата, от волята за
разбирателство в името на
България на 16 април 1879
г. в Търново се създава то-
зи пръв учредителен акт на
българската държавност, за-
яви в словото си председа-
телят на 42-то Народно съб-
рание Михаил Миков, цити-
ран от БТА. По думите на
Миков Търновската консти-
туция продължава да излъч-
ва притегателна сила и да
буди преклонение в следва-
щите поколения. "Стареят
годините, но не остаряват

Áúëãàðèÿ îòáåëÿçâà 135 ãîäèíè îò Òúðíîâñêàòà êîíñòèòóöèÿ

Княз Дондуков-Корсаков на трибуната по време на дебатите
за конституцията на България.
Преди 135 години - на 16 април 1879 г., депутатите от Учреди-
телното събрание на възстановената българска държава под-
писват Търновската конституция. Според историците, за сво-
ето време тя е от най-демократичните в Европа - провъзгла-
сява широки граждански права, забранява титлите, съслов-
ните различия и привилегиите, узаконяват се свободата на
словото и печата, на събранията и митингите, правото на съз-
даване на дружества, припомня БТА

дана и извоювана в борби-
те на народа. Корените й
тръгват от килията на Хилен-
дарския манастир, премина-
ват през легиите на Раков-
ски през Възраждането,
през Априлското въстание,
посочи Миков. По думите му
Търновската конституция е
българско творение. Вярно
е, че проектът е представен
от канцеларията на руския
император, отбеляза той.
Княз Дондуков-Корсаков из-
рично получава поръчение
за основно мерило да има
местните особености на
страната и най-вече жела-
нието на българския народ,
посочи Миков.

На 13 април председате-
лят на Народното събрание
участва в научна конферен-
ция "135 години съвременна
българска държава", която
събра над 200 политици.
Юристи, общественици, по-
литолози, социолози и на-

учни работници се събраха
в сградата на музей "Въз-
раждане и Учредително съб-
рание" във Велико Търново.
За първи път Търновската
конституция става тема на
толкова авторитетен форум,
организиран от Народното
събрание, Великотърновския
университет "Св. св. Кирил
и Методий" и СУ "Св. Кли-
мент Охридски" в партньор-
ство с Регионалния истори-
чески музей, съобщава в.
"Янтра днес".

На тридневния форум във
Велико Търново и София
свои доклади по въпроси
около приемането на Тър-
новската конституция пред-
ставиха председателят на
Конституционния съд проф.
Димитър Токушев, историци-
те проф. Андрей Пантев и
проф. Петко Петков, акад. Ге-
орги Марков, проф. д-р Ма-
рия Манолова от БАН и др.

/"Русия днес"/
идеите и достойнствата й",
каза Миков. Той отбеляза,

че Търновската конституция
не е подарена, а е изстра-

Президентът на РФ Владимир
Путин поздрави примата на
руската естрада Народната ар-
тистка на СССР Алла Пугачо-
ва с юбилея й. По случай 65-
ия рожден ден на знаменита-
та певица поздравление отп-
рави и семейството на преми-
ера Дмитрий Медведев. "Юби-
леят на толкова забележител-
на, всенародно любима певи-
ца, истинска звезда на отечес-
твената естрада е голямо праз-
нично събитие за всички по-
читатели на Вашия дар. Вас
искрено Ви обичат заради яр-
кия и щедър талант, неумор-
ния творчески труд и безгра-
ничната преданост на изкуст-
вото", се казва в поздравле-
нието на Путин. Алла Пугачо-
ва посрещна юбилея си с но-
ва песен - "Нас бьют, мы лета-
ем", която представи на рож-
дения си ден - 15 април.

Ïëîâäèâ ÷åñòâà ñâåòîâíèÿ
Äåí íà êîñìîíàâíèêàòà

Кристина Георгиева

Честване по случай Международния ден
на авиацията и космонавтиката се проведе
в Пловдив. Мероприятието бе организира-
но от НД "Русофили" съвместно с дружест-
во за приятелство с народите на Русия и
ОНД, клубовете "Отечество" и "Космос".
Участие в тържеството взеха млади русо-
фили, руски и български гости, които се
събраха в конференц-зала "Берьозка" в на-
вечерието на паметната дата - 12 април.
Лекторът на събитието полк. Веселин Стоя-
нов, който е военен пилот първи клас, пи-
сател и журналист, изтъкна редица инте-
ресни факти, свързани с полета на Юрий
Гагарин. По случай 80-годишнината от рож-
дението на Гагарин беше прожектиран и
филм, посветен на авиацията.

На снимката: 2001 г. Витебск, на фестивала "Славянский базар" президен-
тите на Беларус Александър Лукашенко, на Русия Владимир Путин и на
Украйна Леонид Кучма се прекланят пред Алла Пугачова
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Страницата подготви
Димитрина Гергова

Депутатът от "Единна Русия" Ев-
гений Фьодоров заяви пред в. "Из-
вестия", че има свои съмишлени-
ци в Долната камара на парламен-
та, за да поискат некомерсиални-
те организации (НКО), които с чуж-
дестранно финансиране създават
правозащитни школи, да ги регис-
трират по закона за "чуждестран-
ните агенти" (организации, които
получават финансиране от чужби-
на и извършват политическа дей-
ност). Според депутатите дейност-
та на подобни школи не е образо-
вателна, а политическа. Мотивът
на народните избранници е, че в
тези школи, вместо обучение по
основи на правата на човека, уча-
щите се всъщност се подготвят как
да се противопоставят на власти-
те и след завършване на обучени-
ето си водят агресивна битка сре-
щу устоите на държавата. В зако-
на за НКО, обаче не е посочено
изрично, че дейността на подобни
школи е политическа.

Според Евгений Фьодоров при
определени обстоятелства подоб-
но обучение дори трябва да бъде
прекратявано, защото е насоче-
но срещу интересите на страна-
та, за създаване на условия за
повторение на украинския сцена-
рий в Русия.

Според списък, с който в. "Из-
вестия" разполага, сред органи-
зациите, към които депутатите
имат претенции, са "Московска
школа за гражданска просвета"
(МШГП), "Правна школа "Агоры",
"Школа на младия правозащит-
ник", както и школи, организира-
ни от известни правозащитници
и членове на Съвета по правата
на човека към президента на РФ.

С
амо за една година бро
ят на междунационални-

те конфликти в Русия е на-
раснал с 30%, обяви секре-
тарят на Съвета за сигурност
на РФ Николай Патрушев на
изнесено заседание в Крас-
нодар. Като най-застрашени
от подобни конфликти за
южната част на страната той
назова Краснодарска, Рос-
товска и Астраханска област.

На съвещанието по тема-
та противодействие на теро-
ризма и конфликтите на на-
ционална почва, както и оси-
гуряване на безопасността
на Южния федерален окръг
(ЮФО) присъстваха ръково-
дителите на регионите от ок-
ръга, на управленията на
ФСС, МВР, прокуратурата и
миграционната служба.

Междунационалните отно-
шения са най-важният еле-
мент на националната сигур-
ност на страната, един от
чувствителните и сложни
въпроси, каза Патрушев. По
думите му в Русия приори-
тетите в тази сфера отдавна
са определени и вече дейс-
тва национална програма за
укрепване на междунацио-
налните отношения за пери-
ода 2014-2020 г. В ЮФО са
създадени специални центро-
ве по мониторинг на отно-
шенията между нациите, от-
белязва се внимание от
страна на различните наро-
ди към ролята на руския език

Комитетът на Държавната
дума на РФ по регламента от-
клони проекта за постанов-
ление за лишаване от пъл-
номощия на четирима депу-
тати. Отстраняването на Иля
Пономарьов, Дмитрий Гудков,
Сергей Петров и Валерий Зу-
бов бе поискано от фракци-
ята на ЛДПР. По думите на
ръководителя на профилния
комитет Сергей Попов про-
ектът за постановление про-
тиворечи на закона "За ста-
тута на депутата на Държав-
ната дума и члена на Съвета
на Федерацията на Федерал-
ното събрание на РФ".

На 3 април фракцията на
ЛДПР внесе предложението
си за лишаване на посоче-
ните депутати от пълномощи-
ята им във връзка с тяхната
"антидържавна политика" при
гласуването за приемането на
Крим и Севастопол за субек-
ти на РФ на 20 март. Иля
Пономарьов е бил единстве-
ният депутат, гласувал про-
тив, а останалите трима де-
путати не са гласували. По-
номарьов се е мотивирал с
това, че смята за голяма по-

Â øêîëèòå ïî ïðàâàòà íà ÷îâåêà âúçïèòàâàò
âúðëè îïîçèöèîíåðè
Група депутати иска подобни школи с финансиране от
чужбина да се регистрират като "чуждестранни агенти"

Журналистите от "Известия" са
потърсили мнението на ученици в
тези школи, които са отказали да
бъдат публикувани имената им. Ау-
диторията се състои най-вече от
неангажирани студенти с още не-
определени политически възгле-
ди, общественици, които искат да
прилагат в дейността си теоре-
тични и практически знания в об-
ластта на правата на човека.

Ето какво разказва обаче един
от събеседниците на вестника:
"Фактически се формира ядро от
лидери на общественото мнение
в младежките и гражданските ау-
дитории, които водят антируска
пропаганда. А онези, които си поз-
воляват да се застъпват за дър-
жавата и са готови да защитават
правата на обикновените гражда-
ни на Русия, се изключват от обу-
чението. Основните тезиси са: в
Русия всичко е лошо, ако искаш
да промениш нещо - заминавай в
чужбина или свалай властта".

На сайта на "Московската шко-
ла за гражданска просвета" има
отзиви на ученици, от които ста-
ва ясно, че след приключване на
обучението активистите се запоз-
нават с представители на амери-
канските власти в Русия и зами-
нават за САЩ. Ето какво пише ед-
на ученичка: "МШГП открива пред
нас удивителен път към света на
откритията и професионалните
възможности. Само за последни-
те 6 месеца в живота ми станаха
повече събития, отколкото през
последните 2 години. Благодаре-
ние на школата бях в САЩ, къде-
то имах възможността да взема
интервю от Майкъл Макфол. Това
интервю бе публикувано в изда-

ние, в което днес не само рабо-
тя, но и ми позволява в перспек-
тива да изпълня мечтата си да ра-
ботя в радиото - защото в този
информационен холдинг влиза и
радио "Эхо Москвы". Преди да им
донеса интервюто с Майкъл Мак-
фол, не ме приемаха в това ра-
дио. След пътуването в САЩ и ин-
тервюто са готови да се борят за
мен, за да не ме примамят конку-
ренти".

Всъщност, школите по правата
на човека са центрове за подго-
товка на групи хора, отговорни
за негативното мнение и засил-
ването на социалния песимизъм
по отношение на руските власти
и перспективи в Русия. И понеже
тематиката на обучението прив-
лича хора с активна гражданска
позиция, обучаващите постигат ед-
новременно две цели: формират
ядро от лидери на общественото
мнение в младежките и граждан-
ските аудитории, които се зани-
мават с антируска пропаганда и
насочват по принцип добрите пър-
воначални амбиции и намерения
на хората в деструктивно русло.

От другата страна на барикада-
та са самите организатори на по-
добни школи. Сред тях е извест-
ният правозащитник, изпълните-
лен директор на движението "За
правата на човека" Лев Понома-
рьов, който е възмутен от пред-
ложението на депутатите: "Прос-
то се опитват да изземат от упот-
реба правата на човека в Русия.
Постепенно може би ще отменят
и конституцията, и клетвата на
президента, в която първото из-
речение е, че се задължава да за-
щитава правата на човека и граж-

В средата на март т. г. в хотел "Хелиос" край Зеленогорск се е
състоял поредният семинар на МШГП, финансирана от САЩ
и ЕС. Присъствието на петдневния семинар е обявено за сво-
бодно, но участието в програмата, която не се публикува, е
по покана и включва дневни, нощувки, храна и "просвета". За
20 години през "образователните лекции" на школата са пре-
минали 12000 души от цялата страна. Повече от 80 от тях са
станали депутати в парламента, повече от 300 са били избра-
ни в регионалните, градските и районните органи на властта,
повече от 500 работят в медиите и над 1000 - в неправителс-
твените организации, като, разбира се, организаторите се ста-
раят те да не забравят уроците, получени в школата, създаде-
на от Елена Немировска

данина. С подобни закони депу-
татите все повече нарушават Кон-
ституцията".

Подобно мнение споделя и ръ-
ководителката на Московската
Хелзинска група Людмила Алек-
сеева, според която подобни мер-
ки са прекалени. По думите й, в
техните зимна и лятна школа хо-
рата научават какви са правата
им и какви законови възможнос-
ти имат, за да ги защитят.

Други техни колеги обаче приз-
нават, че наистина има пропаган-
да в школите. Според члена на
Съвета по правата на човека към
президента Андрей Юров методи-
те на преподаване много зависят
от самите преподаватели. "Не из-
ключвам, че под табелата на шко-
ла за правата на човека се води

политическа дейност, каза Юров.
- В основата на моите семинари
са Конституцията, европейските и
ооновските документи по права-
та на човека и никога не разсъж-
давам на политически теми. На
семинарите ми идват хора с най-
различни убеждения и досега ни-
кой не ме е обвинил в политизи-
ране на занятията. Аз съм при-
върженик на принципното разде-
ление на правозащитната от по-
литическата дейност".

В заключение, позовавайки се
на експерти, изучавали методите
на преподаване в тези школи,
в."Известия" твърди, че в основа-
та на обучението са техники, на-
подобяващи нейролингивстичното
програмиране, както и такива, из-
ползвани в религиозните секти.

Â Þæíà Ðóñèÿ ñå î÷åðòàâàò
íåáëàãîïðèÿòíè òåíäåíöèè

като обединяващ елемент в
държавата. На този фон оба-
че за 2013-а (в сравнение с
2012 г.) с една трета са се
увеличили междунационал-
ните конфликти.

Според Патрушев това е
сигнал за недостатъци в ра-
ботата на регионалните влас-
ти. Като основни мерки за
противодействие секретарят
на Съвета за сигурност по-
сочи борбата с корупцията
във властта, с клановостта и
повишаването на социална-
та защита на населението.

Друг обезпокояващ мо-
мент в Южния федерален ок-
ръг е недопустимо високият
брой на катастрофите по пъ-
тищата. През 2013 г. са фик-
сирани 13,5 хиляди аварии
с участието на пияни шофьо-
ри. По данни на пълномощ-

ника на президента за ЮФО
Владимир Устинов всяка го-
дина при пътно-транспортни
произшествия загиват пове-
че от 3 хиляди души. Най-
много произшествия с учас-
тието на деца и юноши са
станали по пътищата на Кал-
микия, Кубан и Дон. Според
Патрушев една от съществе-
ните причини за това състо-
яние на нещата е и лошото
качество на пътищата в ре-
гиона.

ЮФО (след като от него
бе отделен Северокавказки-
ят федерален окръг) включ-
ва 2 републики, 3 области
и 1 край. На площ от 416
хил. 840 кв. м живеят 13
963 874 души (по данни от
2014 г.), което е 9,72% от
населението на Русия, от
над десет националности.

На съвещанието в Краснодар

Ñïîðåä äåïóòàòà Ïîíîìàðüîâ Êðèì â ñúñòàâà
íà ÐÔ å ãðåøêà
ЛДПР поиска
отстраняването му,
както и на още
трима негови колеги

Лидерът на ЛДПР Владимир Жириновски се появи
на заседанието на Думата в униформата на полков-
ник от ВС на РФ в отговор на заявлението на дейс-
тващата в Украйна власт за началото на специална
операция в източната част на страната. "Майданът
бе организиран от САЩ, за да започне това, което
започна тази нощ. За да замирише в Европа на ба-
рут, за да може в тази връзка рязко да се увеличи
бюджетът", каза лидерът на ЛДПР

литическа грешка приемане-
то на Крим в РФ.

Позицията на Иля Понома-
рьов бе осъдена не само от
ЛДПР, но и от фракцията на
"Справедлива Русия", където
депутатът формално членува,
макар и да напусна редиците
на партията. Лидерът на
"Справедлива Русия" Сергей
Миронов заяви, че Понома-
рьов е поставил кръст на по-
литическата си кариера в Ру-
сия и му предложи да емиг-
рира в Америка.

Дмитрий Гудков не участва
в гласуването по въпроса за
Крим. Той поясни позицията
си така: от една страна, ре-

ферендумът в Крим не може
да се смята за легитимен, но
същевременно не бива да не
се взема предвид отношени-
ето на значителна част от
гражданите, които подкрепят
влизането на полуострова в
състава на Русия. Ще напом-
ним, че Дмитрий Гудков бе
изключен от партията "Спра-
ведлива Русия" през март
2013 г. за отказ да напусне
координационния съвет на
опозицията. Иля Пономарьов
напусна партията през октом-
ври 2013 г.
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4. ФОТОСЕДМИЦА

Първият през тази година развод на почетния караул на Президентския полк се състоя на 12 април на
Съборния площад на Московския Кремъл. Своето майсторство демонстрираха военнослужещите от
ротата на Специалния караул, Кавалерийският почетен екскорт на Президентския полк и Президентс-
кият оркестър. За първи път по време на демонстрациите бе изпълнен старинният марш "Кавалерия",
който е бил в репертоара на военните оркестри в началото на ХХ век и особено по време на Първата
световна война преди 100 години. През новия сезон разводът на почетния караул ще се провежда за
зрителите всяка събота

На 13 април в Симферопол патриотични органи-
зации направиха реконструкция на битката за ос-
вобождението на града от хитлеристите по време
на Великата отечествена война. Симферопол е
освободен в хода на Кримската настъпателна опе-
рация на съветските войски от 8 април до 12 май
1944 г. С внезапното си настъпление съветските
войски изненадали противника и в 16 ч. на 13
април  хитлеристите напуснали града

В планинския курорт "Шерегеш" в Кемеровска об-
ласт 1317 скиори и сноубордисти в карнавални кос-
тюми участваха в масово спускане, претендиращо
за книгата на рекордите "Гинес". През миналата
година бе вписан рекорд по ски-спускане в бански
костюми в същия курорт. Камери от различни точ-
ки фиксираха спускането на участниците във фес-
тивала Grelka sun&ride music Fest, материалите за
регистрация на рекорда вече са изпратени

В Москва на проспект "Сахаров" се проведе "Марш на правдата". На специално изградена сцена пред
събралите се говориха представители на опозицията и известни обществени дейци. Митингът бе посве-
тен на "защитата на медиите и правото им да публикуват правдива информация". На журналисти от
федералните издания задочно им бяха връчени премии за съмнителни професионални постижения в
отразяването на събитията в Украйна. Организаторите заявиха 50 хиляди участници, но по данни на
МВР те бяха не повече от хиляда

В Москва с шествие на трамваи бе отбелязана 115-годишнината от откриването на първата трамвайна
линия. В колоната се бяха подредили трамваи от различни епохи - от конния до най-новото поколение
мотриси. Сътрудници на музея на ретротранспорта разказваха на посетителите историята на трамваи-
те в Москва
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5. СВЕТЪТ

Организацията за Черноморско ико-
номическо сътрудничество (ЧИС) е меж-
дудържавна икономическа организация за
сътрудничество в региона на Черно мо-
ре. На 25 юни 1992 г. държавни глави и
премиери от 11 страни подписват в Ис-
танбул обща декларация, чрез която се
създава ОЧИС. Инициатор е Турция. За
своето съществуване ЧИС е уникален и
обещаващ модел на многостранна поли-
тическа и икономическа инициатива. Ней-
ната задача е да служи като уникален
модел за многостранна политическа и
икономическа инициатива, която да хар-
монизира действията на страните-член-
ки, да осигури мира, сигурността и раз-
витието на черноморския регион в духа
на приятелските взаимоотношения.

Официално сферите на сътрудничество
в ОЧИС са: търговия и икономическо раз-

Влади Владков

- Виктор Алексеевич,
какви основни задачи
преследва Руският ко-
митет за Черноморско
икономическо сътруд-
ничество (ЧИС)?

- Задачата, поставена
пред комитета, е да
представлява интереси-
те на малкия и средния
руски бизнес в Черно-
морския регион. Поддър-
жаме и социални, науч-
ни и културни връзки със
страните от региона.
Бизнесът не може да бъ-
де откъснат от тези об-
ласти на живота.

- В тези дни не можем
да не се докоснем до те-
мата за Украйна. Ще се
отрази ли тази криза
върху дейността на Чер-
номорското икономи-
ческо сътрудничество?

- Смятам, че кризата
не би трябвало да има
последици за дейността
на организацията. В ЧИС
участват дванайсет стра-
ни, сред тях е и Украй-
на. Мой партньор по Де-
ловия съвет на ЧИС е
първият заместник-ръко-
водител на Търговско-
промишлената палата на
Украйна. С него имаме
прекрасни професионал-
ни и приятелски отноше-
ния. Вероятно ще настъ-
пят някакви промени в
стокооборота. Знаете, че
понякога Украйна взема
особени решения - по те-
левизията показваха, че
там спира продажбата
на руска сельодка, рус-
ки бонбони и т.н., и т.н.
Според мен подобни
мерки ще се отразят
най-вече на население-
то на Украйна.

- Ще повлияят ли сан-
кциите на Европейския
съюз върху дейността
на ЧИС?

- Освен намаляването
на стокооборота, веро-
ятно ще имаме проблем
с Украйна с доставките
на газ, тъй като няма
плащания, а дълговете
са вече прекалено голе-
ми и не виждаме сегаш-
ното правителство да се
стреми да реши този
въпрос. Нашата страна
подхожда много внима-
телно към проблема.
Преди дни под ръковод-
ството на президента
Владимир Путин се със-
тоя съвещание на тема
какво да правим с дъл-
говете на Украйна. Не се
стигна до решения от ти-
па "когато има плащане,
ще има газ". Решено бе-
ше да се изчака, тъй ка-
то тук не става дума за
съдбата на някакво вре-
менно правителство, а
на украинския народ. Та
нали украинците са на-
ши братя, ние сме преп-
летени с тях с чисто чо-
вешки многовековни
връзки.

- Какви са взаимоот-
ношенията между Рус-
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Председателят на Руския национален комитет за Черноморско
икономическо сътрудничество ВИКТОР АРХИПОВ пред в. "Русия днес"

кия и Българския коми-
тет за ЧИС?

- От 1 януари до 1 юли
България председателс-
тва Черноморското ико-
номически сътрудничес-
тво, а ръководител на
Деловия съвет е пред-
седателят на Търговско-
промишлената палата на
страната г-н Цветан Си-
меонов. Отношенията
между нас са много доб-
ри. Неотдавна в София
се състоя заседание, ще
има още едно през май.
Разглеждат се сериозни
двустранни въпроси в
много области. На 2 ап-
рил в Руската информа-
ционна агенция "Новос-
ти" заедно с българския
посланик в Москва Бой-
ко Коцев дадохме прес-
конференция, на която
разгледахме въпросите
за приоритетните дейс-
твия, които България ще
предприеме по време на
нейното председателст-
во. Имаше голям инте-
рес, много въпроси. Г-н
посланикът сподели
виждането си за разви-
тието на организацията

издаване на визи няма
да засяга обикновените
руснаци. България също
е заинтересувана да има
руски туристи. Сега оба-
че в Русия също на дне-
вен ред е въпросът как
да се "натовари" най-
добре Кримският полу-
остров - тази "здравни-
ца", както се нарича у
нас. Засега е планира-
но натам да се насочат
около шест милиона рус-
ки туристи. Искам да ка-
жа, че ще бъде възро-
ден известният в цял
свят пионерски лагер
"Артек". За изминалите
двайсетина години той
беше съсипан до неуз-
наваемост. С официален
указ сега лагерът е обя-
вен за обект под патро-
нажа на руския прези-
дент.

На пресконференция-
та, която дадохме с бъл-
гарския посланик в
Москва, стана дума и за
превъзходния курорт
"Камчия". Той ще прие-

но море?
- В нито един официа-

лен документ досега не
е казано, че проектът
"Южен поток" е спрян.
Точно обратното - даден
е много силен тласък.
Нашият комитет за ЧИС
повдигна този въпрос
преди две години. Вече
са отделени пари за
проектиране - почти 1
млрд. рубли, ясно е кой
ще е проектант, подгот-
вят се всички техничес-
ки условия.

Помните ли какво нап-
рави предишното прави-
телство на България - уж
съгласува всичко, но ня-
маше никакви практи-
чески действия. Този
проект не е снет от днев-
ния ред, той е нужен на
Европа. Вижте какво
става с доставките на
газ в Украйна - ако те
бъдат спрени заради
неплатежоспособност,
тя ще бъде принудена да
взима от газа, предназ-
начен за Европа. Зато-

Виктор Архипов
Председателят на Руския национален комитет за
Черноморско икономическо сътрудничество Вик-
тор Архипов награди първия български космонавт
Георги Иванов

витие; банков и финансов сектор; комуни-
кации; енергетика; транспорт; селско сто-
панство и хранително-вкусова промишле-
ност; здравеопазване и фармацевтика; за-
щита на околната среда; туризъм; наука и
технологии; обмен на статистически данни
и икономическа информация; сътрудничес-
тво между митническите и други гранични
власти; контакти между хората; борба с
организираната престъпност, нелегалното
пренасяне на наркотици, оръжие и радио-
активни материали, с всички прояви на те-
роризъм и с нелегалната миграция.

Основатели на организацията са Алба-
ния, Армения, Азербайджан, България,  Гру-
зия,  Гърция, Молдова, Румъния, Русия, Тур-
ция и Украйна. С приемането на Сърбия
през април 2004 г. страните участнички
стават 12. Кандидат-членки на Организа-
цията за ЧИС са Кипър и Черна гора.

На тържеството, посветено на Международния ден на космонавтиката и 35-годишнината от полета на
първия български космонавт Георги Иванов в Руския културно-информационен център в София бяха
представени детски рисунки с космическа тематика и оригинални космически облекла, както и
фотоизложбата на космонавтите Юрий  Лончаков и Александър Скворцов „Искам да ви покажа Земята“

Олимпийските игри, съ-
що е част от черномор-
ската магистрала. Има
известни проблеми -
около Грузия и около
Румъния и Молдова, но
те едва ли са в състоя-
ние да спънат проекта.
Съвсем скоро в Бургас
ще има съвещание на
министрите на транс-

порта от страните от
ЧИС, където ще се об-
съди и този въпрос. Ще
стане дума и за фери-
ботните връзки, които
съществуваха между Ру-
сия и България напри-
мер, но сега ги няма.
Трябва да се осъщест-
вяват круизи по черно-
морските страни.

- Разкажете нещо за
културните връзки.

- Както казах, култур-
ното взаимодействие е
една от задачите на Чер-
номорското икономичес-

ва са нужни и "Северен",
и "Южен поток".

Искам да кажа, че са-
мата организация ЧИС
има прекрасен проект,
одобрен от всички стра-
ни участнички - изграж-
дането на панорамен
автомобилен път около
цялото Черно море.
Керченският мост, кой-
то ще свързва Крим с
териториалната част на
Русия, ще бъде част от
този околоморски път.
Околовръстният път в
Сочи, изграден за

Мостът, който ще свърже Крим с континентална-
та част на Русия, ще бъде част от осъществяване-
то на идеята на организацията за ЧИС за около-
черноморски панорамен път

от своя страна, аз - от
своя. Какво мога да ка-
жа - през миналата го-
дина броят на руските
туристи например на-
расна значително.

- А как ще бъде през
тази година, според
вас, при положение, че
бъдат въведени санк-
ции срещу Русия?

- Смятаме, че туристи-
ческият поток трябва да
се увеличава. Европей-
ският съюз заяви офи-
циално, че въпросът за

ма годишно около 25
хил. наши деца. Лагерът
вече работи. Извън ку-
рортния сезон комплек-
сът приема руски вете-
рани от войните, пенси-
онери. "Камчия" е резул-
тат от сътрудничество-
то между правителство-
то на Москва и българ-
ската страна.

- Как ще се отрази
кризата в Украйна вър-
ху изграждането на
частта от "Южен по-
ток" по дъното на Чер-

ко сътрудничество. Ето,
сега сме тук за събитие,
посветено на космонав-
тиката - 35 години от по-
лета на първия българс-
ки космонавт Георги
Иванов. Руският комитет
за ЧИС създаде проду-
центска компания, наре-
чена "Черноморски ки-
нофестивал". Той е пред-

ставен на това тържест-
во като един от органи-
заторите. Специален мо-
мент в събитието стана
премиерата на руския
филм "Гагарин. Първи в
Космоса", заснет от ре-
жисьора Павел Пархо-
менко през миналата го-
дина. Това е историчес-
ка драма за живота на
първия космонавт в све-
та, станал човек-герой
за хората от целия свят.
Изпълнител на главната
роля е актьорът Ярослав
Жалнин.

Снимки Валя Чрънкина
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Външни сили трябва
да помогнат на украин-
ците да запазят все
още крехките основи на
гражданския мир, се
казва в статия на рус-
кия външен министър
Сергей Лавров, публи-
кувана в британския в.
"Гардиън".

В статията си, озагла-
вена "Не Русия деста-
билизира Украйна",
Лавров изразява сери-
озната тревога на Мос-
ква от дълбоката кри-
за в Украйна и посоч-
ва като една от най-
сложните задачи пред
формирането й като не-
зависима държава "тър-
сенето на баланс меж-
ду интересите на ней-
ните разнородни реги-
они, между групи от на-
селението, което има
различни исторически
и културни корени, го-
вори на различни ези-
ци, по различен начин
оценява своето минало,
настояще и перспекти-
вите за бъдещото мяс-
то на страната в све-
та".

Лавров уверява, че
"никой не е направил
повече от Русия в под-
крепа на независима-
та украинска държава",
като отбелязва, че Мос-
ква дълги години е суб-
сидирала украинската
икономика чрез ниски
цени на енергоносите-
лите. Той припомня на-
чалото на сегашната
криза през ноември
миналата година, кога-
то Москва подкрепи
идеята на Киев "за про-
веждане на спешни
консултации във фор-
мат Украйна - Русия -
ЕС за обсъждане на пъ-
тищата за хармонизи-
ране на интеграционни-
те процеси". Той доба-
вя, че на тази идея
Брюксел тогава катего-
рически се възпротиви
и в тази позиция наме-
ри отражение неконст-
руктивната и опасна ли-
ния, провеждана от
САЩ и Евросъюза. "Те
се опитаха да поставят
украинците пред болез-
нен избор между Запа-
да и Изтока, изостряй-
ки още повече вътреш-
ните противоречия.
Пренебрегвайки укра-
инските реалности, се
оказваше масирана
подкрепа на политичес-
ки движения, които се
смятаха за проводници
на западното влияние,
и това се правеше в
пряко нарушение на ук-
раинската конститу-
ция", подчертава Лав-
ров.

Шефът на руската
дипломация опреснява
паметта на британски-
те читатели, като им на-
помня, че по този на-
чин за втори път, както
и по време на оранже-
вата революция през
2004 г., властта в Киев
бе завзета по недемок-
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Страницата подготви
Светлана Михова

Само федерация може да спаси целостта и единството на разпадащата се държава

Русия - САЩ: диалогът става невъзможен

Властите в Киев изпратиха бронирани части срещу протестите в град Сла-
вянск, операцията не успя

ратичен път, чрез на-
силствени улични про-
тести с "прякото учас-
тие на министри и дру-
ги официални лица от
САЩ и страните от ЕС".

В своята статия Сер-
гей Лавров излага виж-
дането на Русия за ста-
билизиране на положе-
нието в Украйна чрез
няколко взаимносвър-
зани крачки - провеж-
дане на реална консти-
туционна реформа, га-
рантираща законните
права и интереси на
всички украински реги-
они; твърди гаранции
за неблоковия статут на
Украйна, което би га-
рантирало ролята й ка-
то свързващо звено в
архитектурата на неде-
лимата европейска си-
гурност; спешни мерки
по прекратяване дей-
ността на украинска те-
ритория на незаконни-
те въоръжени отряди на
"Десния сектор" и дру-
ги ултранационалисти-
чески групировки.

Руският външен ми-
нистър изразява готов-
ността на Москва да
участва в международ-
ни усилия за постига-
не на тези цели и до-
бавя, че приветства
предложението на "Вай-
марската тройка" - на
външните министри на
Германия, Франция и
Полша - от 31 март за
изпълнение на споразу-
мението от 21 февруа-
ри и "за провеждането
на преговори Русия -
ЕС с участието на Ук-
райна и други държави
от Източното партньор-
ство за последствията
от възможното сключ-
ване на техни споразу-
мения с Евросъюза".

Лавров обаче отхвър-
ля "войнствените заяв-
ления, прозвучали на
срещата на външните
министри на страните
от НАТО в Брюксел, ко-
ито "не се съчетават с
исканията за деескала-
ция на обстановката" и
призовава за "прекра-
тяване на необоснова-
ното нагнетяване на
напрежението и за връ-
щане към сериозна
съвместна работа". "Не
съответстват на факти-
те твърденията, че Ру-
сия е подкопала усили-
ята за укрепване на
партньорските отноше-
ния на европейския
континент. Напротив,

нашата страна после-
дователно се обявява
за създаване на систе-
ма за равна и недели-
ма сигурност в рамки-
те на Евро-Атлантика,
предлагайки да се под-
пише съответният дого-
вор, прокарвала е иде-
ята за поетапно форми-
ране на единно иконо-
мическо и хуманитарно
пространство от Атлан-
тика до Тихия океан",
подчертава Лавров.

Същевременно той
отбелязва, че "западни-
те държави, въпреки
многократните увере-
ния в противното, осъ-
ществиха няколко въл-
ни от разширяване на
НАТО, придвижваха на
изток военната инфрас-
труктура на алианса,
започнаха реализация
на плановете за проти-
воракетна отбрана".
Според Лавров полити-
ката на ЕС, намерила
израз в програмата за
Източно партньорство,
е насочена към това
т.нар. фокусни държа-
ви да бъдат здраво об-
вързани с ЕС и НАТО и
по този начин да бъдат
лишени от възможност-
та за плодотворно сът-
рудничество с Русия.

Своето мнение по
светкавично развива-
щите се в югоизточна
Украйна събития руски-
ят външен министър из-
каза и в обширно ин-
тервю, което в края на
миналата седмица той
даде за тв канал "Ру-
сия". На обвиненията,
че масовите протести в
тези региони се инспи-
рират от Москва, той
отговори пределно яс-

но и категорично: "Мос-
ква е абсолютно непри-
частна към последните
събития в югоизточна
Украйна. Нещо повече,
Русия няма никакви
планове за присъединя-
ване на югоизточните й
части". Сергей Лавров
за пореден път опро-
верга твърденията на
Запада, че Москва би-
ла претендирала за
югоизточна Украйна.
"Русия няма намерение
да присъединява тези
региони на съседната
страна, тъй като това
противоречи на външ-
нополитическите инте-
реси на Руската Феде-
рация", заяви Лавров.
Той изтъкна, че в Украй-
на няма нито руски вой-
ски, нито специални
агенти. Но Москва е
против въвеждането в
Украйна на миротвор-
ци дори с решение на
Съвета за сигурност на
ООН.

Лавров приведе нео-
борими факти за наме-
сата на западни поли-
тици и високопоставе-
ни чиновници във вът-
решните работи на Ук-
райна, като при това
заемат страна в проти-
вопоставянето. "Вместо

да помогнат за урежда-
не на украинската кри-
за, те само изострят и
без това нажеженото
положение. Натрапват
се някои паралели.
Постоянно ни казват,
че Косово бил особен
случай, защото там за-
гинаха хиляди души. Из-
лиза, че за да получат
жителите на Крим
признание на неоспо-
римото си право да се

произнесат за бъдеще-
то си, би трябвало пре-
ди това да се пролее
същото количество
кръв, както това бе в
Косово", каза министъ-
рът.

Той подчерта, че за
уреждане на украинс-
кия конфликт киевски-
те власти са длъжни из-
цяло да осъзнаят своя-
та отговорност пред
народа и да уважават
интересите на всички
региони. Според Моск-
ва създаването на фе-
дерация е пътят за
уреждане на кризата.
"Но само украинският
народ ще решава този
въпрос", изтъкна Сер-
гей Лавров.

На пресконференция
в понеделник руският
външен министър изне-
се и други нелицепри-
ятни за Запада и него-
вите питомници в Киев
факти. "Практиката на
властите в Киев да не
пускат руски журналис-
ти в Украйна има явно
ненормален характер",
опита се да бъде дели-
катен Сергей Лавров.
"Виенската конвенция
за дипломатическите
отношения позволява
на всяка една държава
да спре влизането на
нейна територия на
всеки гражданин от
трета държава, без да
дава обяснение за при-
чините. Такава е прак-
тиката, но това, което
сега става в Украйна,
показва, че положени-
ето придобива абсолют-
но ненормален харак-
тер", изтъкна Лавров.
"Заради тази ненормал-
на ситуация ние прив-
личаме вниманието и

на световната общест-
веност, и на нашите за-
падни партньори, ще
задействаме и възмож-
ностите на журналисти-
ческата общност", обяс-
ни министърът.

Лавров разкри за на-
мерението на руската
страна да постави те-
зи въпроси и в ООН, и
в Организацията за си-
гурност и сътрудничес-
тво в Европа (ОССЕ).
В тази връзка той на-
помни, че в ОССЕ съ-
ществува пост на спе-
циалния представител
за свободата на меди-
ите, който вече напра-
ви няколко заявления
по въпроса, но резул-
тати и досега няма. "Ня-
ма никаква реакция от
Запада. Всичко, което
се прави от киевските
власти, се възприема
като норма, а всички,
които се опитват да се
противопоставят в отго-
вор на безчинствата и
беззаконието, се възп-
риемат като подкопава-
щи демократичните
процеси в Украйна.
Двойният стандарт е
налице, откровеното
лицемерие - също",
обобщи руският дипло-
мат номер едно.

Той бе категоричен,
че неделима и приятел-
ска Украйна е в инте-
рес на Русия. "Става ду-
ма за това всички ук-
раинци да бъдат рав-
ноправни, да няма вто-
ра категория хора, ко-
ито трябва всеки ден да
слушат оскърбления и
да търпят униженията
на неонацистите", отбе-
ляза Лавров. По думи-
те му Русия държи на
Украйна, в която всич-
ки граждани да живеят
спокойно, да се полз-
ват от правата си, да
имат възможност спо-
койно да общуват със
своите съседи. "Това
обаче може да бъде
постигнато чрез дълбо-
ка конституционна ре-
форма", уверен е Лав-
ров.

Руският министър не
спести и друг досаден
за САЩ факт - тайната
визита, която шефът на
ЦРУ Джон Бренън нап-
рави в Киев в момен-
та, когато властите там
обявиха, че предприе-
мат срещу протестира-
щите в югоизточна Ук-
райна военна опера-
ция. Най-любопитното
в случая е, че босът на
мощното ведомство,
подслушващо цял свят,
пристигна в украинска-
та столица под чуждо
име, трябва да се под-
разбира - с фалшив
паспорт. Москва би ис-
кала Вашингтон да да-
де що-годе внятни
обяснения за тайната
визита.

Барак Обама и Джон Бренън: инструкция преди тай-
ната визита
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А вечером шуменские "Славяне-2000"  вмес-
те с читалиштем "Стилиян Чилингиров" прове-
ли праздник для старшего поколения, на ко-
тором присутствовали соотечественники из до-
ма престарелых, с которыми клуб поддержи-
вает связь. В зале ощутимо чувствовалась нос-

Ó Êîñìîñà  ìíîãî òàéí!
 Надежда Иванова, председатель русского клуба

"Соотечественник" (Ямбол)

Накануне Междуна-
родного дня авиации и
космонавтики,  жители
нашего города смог-
ли стать участниками
встречи с одним из ин-
тереснейших специа-
листов в области косми-
ческих исследований и
технологий - профессо-
ром Гаро Мардирося-
ном. Встреча была пос-
вящена сразу трем со-
бытиям: 80-летию со дня
рождения Ю.Гагарина,
35-летию полета перво-
го болгарского космо-
навта Г.Иванова и 135-летию создания БАН. Прек-
расная фотовыставка "Наш Ю.А.Гагарин", пре-
доставленная РКИЦ  в Софии клубу"Соотечест-
венник", помогла увидеть присутствующим оба-
ятельный образ звездного первопроходца, а до-
кументальные фильмы о Ю. Гагарине и Г. Ивано-
ве еще раз убедили  в силе духа тех, кто был
сопричастен к мечте о покорении Космоса.

Но, безусловно, самой интересной частью ве-
чера было общение с нашим гостем, непосредс-
твенным творцом того, чем гордится Болгария в
области космонавтики. А это совсем немало. Ведь
именно болгарские специалисты создали косми-
ческий парник для выращивания свежих овощей.
Болгария - 6-ая страна в мире с двумя космонав-
тами, одна из 3-х стран, которые производили
космическую еду,18-ая страна в мире по произ-
водству космических аппаратов, успешно участ-
вует в проекте"Вега" и "ФОБОС"по исследова-
нию Марса. Но современные космические тех-
нологии служат не только научным целям. Су-
ществует множество примеров  их применении
в ежедневии. Прогноз погоды, наводнений, от-
крытие мест катастроф, спутниковые снимки по-
жаров... Оказывается, только один спутник, ко-
торый делает виток около Земли за около 90
мин. собирает информацию, которую наземные
станции способны собрать за 7-8 лет. У Космоса
много тайн! И хочется верить,что человек будет
использовать его только в мирных целях.

Во время проведения Балканского фестиваля
русской песни наши соотечественники показа-
ли не только вокальные, но и иные таланты. Свет-
лана Шандрова, председатель русского клуба из
Велико-Тырново представляет шедевры, изго-
товленные своими умелыми ручками

Ñîçâåçäèå Ãàãàðèíà
Третий болгарский космонавт будет из Шумена

В Шумене русский
клуб "Славяне 2000" с
председателем Тамарой
Стилияновой решил
включиться в праздно-
вание Дня рождения
садика "Космонавт", ко-
торому именно 12 ап-
реля в Международный
День космонавтики ис-
полнилось 35 лет. Вмес-
те с директором Дари-
ной Димитровой было
решено придать праз-
днику космический нас-
трой. В садике 260 ма-

лышей, сто из них в
этом году изучают рус-
ский язык. Русский
язык английскому пред-
почли родители, котор-
ые сами знают и любят
русский. Они уверены,
что смогут помогать де-
тям в учебе, освежат
собственные знания а,
в конечном итоге, вла-
дение русским языком
расширит деловые и
личные возможности и
детей и взрослых. Пре-
подает русский язык на

добровольных началах
Наташа Ушкова, член
русского  клуба "Славя-
не-2000". И, конечно же,
русский клуб не пришел
с пустыми руками - са-
дику был подарен ма-
кет ракеты "Восток", а бу-
дущий космонавт -
самый младший член
молодежного клуба
Александр Лидин прочи-
тал стихотворение о кос-
мосе на русском языке.
Его космический кос-
тюм произвел на детей

большое впечатление и
они были счастливы по-
лучить русские сладос-
ти из рук космическо-
го человека.

Праздник получился замечательный - среди детишек были звездочки,
планеты, кометы и другие прекрасные небесные явления

Тамара Стилиянова, руководитель Русского клуба в Шумене - орга-
низатор космической встречи с юным космонавтом

тальгия по русской песне. Прозвучали песни
"Созвездие Гагарина", "Смоленская дорога",
песни о России, а "Катюшу" уже пел весь зал.
Главным действующим лицем была вокальная
группа "Рябинушка", а разговор шел о космо-
навтах.

12 апреля торжест-
венным мероприятием
отметили День Космо-
навтики в Варне наши
соотечественники и жи-
тели города. Традицион-
но празднование нача-
лось в Морском саду у

Âàðíåíöû çàâåðøèëè ïðàçäíèê â ïëàíåòàðèè
памятника первому кос-
монавту- Юрию Гагари-
ну. С поздравительным
словом к собравшимся
выступил г-н Алешин М.А
- консул Генерального
Консульства Российс-
кой Федерации в Вар-

не. На празднике при-
сутствовали  соотечес-
твенники Наталия Коли-
шева  - председатель
Содружества "Россияне
21-век" и члены УС, Ру-
мяна Иванова -  пред-
седатель Содружества

"Общество за приятел-
ство с народите на Ру-
сия, Украйна, Белорус и
ОНД- Варна", Алла Ги-
гова - секретарь "Бол-
гаро-Славянского Дви-
жения", а также  учитель
физики и астрономии
Недялка Христова - ру-
ководитель клуба "Хочу
все знать" вместе с уче-
никами 8-10 классов и
учащиеся профессиона-
льной гимназии  лесно-
го хозяйства им. "Нико-
лай Хайтов". Ученики
варненских школ чита-
ли доклад и стихи, пос-
вященные Дню космо-
навтики, чествовали и
вспоминали день, когда
человек первый раз со-
вершил полет в космос.
Мероприятие закончи-
лось возложением цве-
тов к памятнику и ме-
мориальным плитам на
аллеи космонавтов как
дань памяти всем геро-
ям "звездной профес-
сии".               На стр. 8 Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

Гаро Мардиросян
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Со стр. 7
Содружество "Россия-

не 21 век" и 8 СОУПЧЕ
им."А.С. Пушкин" подго-
товили праздничный
концерт, посвященный
Дню авиации и Космо-
навтики в СОК Камчия.
На торжественном  ме-
роприятии присутство-
вали ветераны Великой
Отечественной войны и
гости из России. По-
четных гостей: полковни-
ка Ивана Димова- вете-
рана военной и граждан-
ской авиации, зам.ко-
мандира правительст-
венного отряда, летчика
1 класса, полковника
Ивана Апостолова - во-
енного летчика 1 клас-
са, Николая Кондраши-
на - ветерана ВОВ и
ВВС, Манола Чобанова
-зам. директора  СОК
Камчия, а также отды-
хающих россиян и жи-
телей  с праздником
поздравила Кира Гера-
симова - председатель
организации "Жители
блокадного Ленинграда".

Âàðíåíöû çàâåðøèëè ïðàçäíèê â ïëàíåòàðèè

В праздничном кон-
церте, посвященном Дню
космонавтики приняли
участие и представили
отличную музыкальную
программу хор 8 СОУП-
ЧЕ им."А.С.Пушкин"( ру-
ководитель Невяна Мин-
чева). Эмоциональное
выступление учащихся
никого не оставило рав-
нодушным. Песни были

посвящены человеку, со-
вершившему первый по-
лет в Космос - Юрию Га-
гарину, а также другим
героям- первооткрывате-
лям звездных трасс.
Восхищение  вызвали  и
рисунки на тему "Космос
и Земля", которые про-
демонстрировали  уче-
ники Арт-студии 8 СОУП-
ЧЕ им."А.С.Пушкин"(ру-

ководители: Людмила
Иванова и Павлина Зам-
фирова).

Праздничное торжес-
тво закончилось для ре-
бят посещением Плане-
тария, где работает кос-
монавт Красимир Сто-
янов. Варненские уча-
щиеся были в восторге
от предоставленной му-
зейной экспозиции.

Îò íàñ óøåë Äåòêîâ Ãåíðèõ
Ñåðãååâè÷

С болью сооб-
щаем, что от нас
ушел еще один ве-
теран - участник
Великой Отечест-
венной войны Ген-
рих Сергеевич
Детков.

Родился в нояб-
ре 1926 года в Бе-
лоруссии. В не-
полные 16 лет
встал к станку на
одном из заводов
сельхозтехники в
Ростовской об-
ласти, произво-
дившем снаряды, с которым был эвакуирован
на Урал. Уже после войны его разыскали и
выслали ему медаль "За доблестный труд в годы
Великой Отечественной войны".

В мае 1943 года его призвали в армию. Ко-
мандир расчета зенитной противовоздушной ба-
тареи, освобождал наши территории, участво-
вал в боях за Варшаву, где его застала Побе-
да. После возвращения еще долго охранял не-
бо над Москвой.

В 1948 г. по его просьбе его направили учить-
ся в военно-техническое училище в г.Винница,
по окончании которого в звании лейтенанта
продолжил службу в г. Нахичевань.

Демобилизовавшись в 1954 г., закончил эко-
номический факультет МГУ, аспирантуру. Рабо-
тал в Средней Азии на строительстве газопро-
вода Газли-Урал, ст.научным сотрудником в
ЦЭМИ АН СССР в Москве, преподавал в Инс-
титуте народного хозяйства им.Плеханова, ра-
ботал по линии ООН в Сирии.

В Дамаске познакомился с врачом Богданой
Миневой и навсегда связал свою судьбу с ней.
В 1974 году они переехали на  постоянное жи-
тельство в Болгарию. Он очень любил ее до
последних дней, это было видно по тому, как
он заботился о ней. Он был счастливым чело-
веком.

В Болгарии работал в Институте социального
управления при ЦК БКП в Софии. Профессор,
доктор экономических наук. Необыкновенно
скромный и деликатный человек.

Награжден медалями: "За боевые заслуги", "За
победу над фашистской Германией", "За осво-
бождение Варшавы", юбилейными медалями.

"Русский клуб" выражает искренние соболез-
нования вдове Генриха Сергеевича.

Мы его никогда не забудем. Светлая память
об этом красивом человеке навсегда сохра-
нится в наших сердцах.

"Русский клуб" г. Софии

Ëàâðîâ: Áóäåì è âïðåäü
îòñòàèâàòü èíòåðåñû
ðîññèéñêèõ äèàñïîð

14-15 апреля в Москве состоялось очеред-
ное 21-е заседание Всемирного координаци-
онного совета российских соотечественников,
на котором присутствовали около 20 предсе-
дателей страновых КС. Представители стран
рассказали о проведенных меропрятиях, а так-
же обсуждали планы 2014 года. Одним из
главных вопросов стал политический кризис
и положение соотечественников на Украине.
Члены ВКС обсудили проект соответствующего
заявления, которое будет принято в ходе ра-
боты. В работе принимали участие предста-
вители МИД России, органов власти, общест-
венных организаций, взаимодействующих с со-
отечественниками за рубежом. В ходе засе-
дания состоялась встреча членов ВКС с ми-
нистром иностранных дел России Сергеем
Лавровым. Глава МИД сделал заявление о том,
что Москва будет последовательно отстаивать
интересы российских диаспор на Украине, со-
общает РИА Новости. "Будем и впредь делать
все от нас зависящее для последовательного
отстаивания интересов российских диаспор
и на Украине, и в других государствах", - зая-
вил Сергей Лавров.

В том числе, подчеркнул министр, принято
решение "существенно увеличить объемы нап-
равляемой гуманитарной помощи".

11 апреля 1945 г. узники
концлагеря в Бухенвальде
подняли интернациональное
восстание и обрели свобо-
ду. Теперь во всем мире этот
день отмечается как Меж-
дународный день освобож-
дения узников фашистских
концлагерей.

В пятницу 11 апреля в
Российком культурно-ин-
формационном центре сос-
тоялась организованная
"Русским клубом" г.Софии
встреча с участниками Ве-
ликой Отечественной войны,
посвященная Международ-
ному дню освобождения уз-
ников фашистских лагерей
и памяти Л.В.Шоповой, с ко-
торой мы простились во
вторник 8 апреля.

Во встрече приняли учас-
тие ветераны Великой Оте-
чественной войны Добычин
Юрий Иванович, Завьялов
Игорь Николаевич, Илиева
Алла Николаевна, Осипова
Лидия Александровна, Тоше-
ва Алина Михайловна, члены
"Русского клуба" и гости -
председатель общества
"Славяне" Ирина Крыстева,
представитель РКИЦ Людми-
ла Дянкова.

Встречу вела Н. Дикова. По
традиции "Русского клуба" в
начале встречи выступил
музыкальный ансамбль клу-
ба "Душа поет", который ис-
полнил песню из к/ф "Офи-
церы" "От героев былых вре-
мен…" и "Бухенвальдский на-
бат", а также по просьбе То-
шевой А.М. были прочитаны
стихотворения ее друзей, ко-
торые тоже в детстве во вре-
мя войны оказались в фа-
шистских лагерях в Герма-
нии. Ольга Волгина, читая од-
но из стихотворений, плака-
ла. Алина Михайловна Тоше-
ва, член правления Между-
народного союза малолетних
узников фашистских концла-
герей с волнением расска-
зала о деятельности Между-
народного союза малолетних
узников фашистских концла-
герей  и о том, что с ней
случилось во время войны.
Она родилась в конце апре-
ля 1941 г. С первых же дней
войны они с мамой оказа-

Íàø äåíü ïàìÿòè
лись на оккупированной
территории в Псковской об-
ласти. До наступления холо-
дов прятались в лесу, а ког-
да это стало невозможно,
вышли в деревню. Очень
скоро маму арестовали за
связь с партизанами и отп-
равили в Германию, где она
прошла через ужас трех кон-
цлагерей. Алина осталась с
чужими людьми, с которы-
ми через два года все рав-
но была угнана в Германию.
Конец войны встретила в ла-
гере в г.Любек. До сегодняш-
него дня она собирает и сох-
раняет материалы о фашис-
тских концлагерях в Герма-
нии во время Великой Оте-
чественной войны, часть из
которых она принесла с со-
бой и показала присутству-
ющим. Минутой молчания
почтили память погибших в
годы Великой Отечественной
войны детей и взрослых.
Н. Дикова поблагодарила
Алину Михайловну за то, что
она присутствует на этом ме-
роприятии и вообще за то,
что они, ветераны ВОВ, есть
и всегда с нами, и вручила
ей цветы от "Русского клу-
ба" и комплект дисков с фи-
льмом "Они победили вой-
ну" о ветеранах - членах

"Русского клуба" г. Софии и
ее личными воспоминания-
ми о войне. Л. Дянкова вру-
чила ей букет от Россотруд-
ничества. П о с л е
этого Н. Дикова прочитала
стихотворение члена клуба
В.Г. Красногорского, напи-
санное специально к этому
дню и после исполнения пес-
ни "Поклонимся Великим тем
годам" сказала, что членом
клуба была также малолет-
няя узница фашистских ла-
герей Шопова Лидия Васи-
льевна, памяти которой пос-
вящается сегодняшняя
встреча. Были показаны на
экране воспоминания о вой-
не Лидии Васильевны, котор-
ыми она поделилась для фи-
льма "Они победили войну",
снятого о ветеранах Великой
Отечественной войны - чле-
нах "Русского клуба" г.Софии.
Н.Дикова сказала несколь-
ко слов о Лидии Васильев-
не, о том, каким она была
светлым человеком, какие
мучения перенесла в детст-
ве, как любила жизнь и уде-
ляла большое внимание вос-
питанию молодежи. Н. Ди-
кова прочитала ее два не-
больших рассказа "О войне
и мире" и о значении русс-
ких клубов на чужбине, на-

печатанных в газете "Русс-
кое слово". После этого с
теплыми словами о Л.В.Шо-
повой выступил Председа-
тель Совета ветеранов Бол-
гарии И.Н.Завьялов. Он ска-
зал, что был одним из тех,
кто в последнее время встре-
чался с ней. Они вместе от-
дыхали в конце января в СОК
"Камчия" и даже сидели в
столовой за одним столом.
У нее и там были проблемы
со здоровьем, болели ноги,
сердце, но она всегда оста-
валась светлым, жизнера-
достным оптимистом. Слоно-
ва Виктория Николаевна ска-
зала, что знает Лидию Ва-
сильевну с 1959 года, когда
они вместе начинали свой
жизненный и трудовой путь
в Болгарии в Димитровгра-
де, куда приехали одна из
Москвы, другая из Харько-
ва. Она рассказала о том, с
какой любовью Лидия Васи-
льевна относилась к своим
близким, какое внимание
она уделяла своей семье -
мужу, дочери и внукам, ко-
торым посвятила последние
годы своей жизни. Минутой
молчания присутствующие
на встрече почтили память
о Лидии Васильевне Шопо-
вой и выпили, не чокаясь,
по стаканчику вина.

Информцентр "Русс-
кого клуба" Софии
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Участники протестной
акции, которая в ночь на
вторник, 15 апреля, про-
ходит в центре Киева,
окружили здание Вер-
ховной Рады и требуют
отставки главы МВД Ар-
сена Авакова, сообщает
"Интерфакс".

Участники акции также
призывают власти к ре-
шительным действиям
на востоке Украины. В
милиции Киева сообщи-
ли, что возле здания
парламента находится
около полутора сотен
человек. Информации о
каких-либо правонару-
шениях нет. На страни-
це "Правого сектора" в
Facebook сообщается,
что люди воздерживают-
ся от штурма здания, но
у входа в Раду разожг-

Âîîðóæåííûå ëþäè îêðóæèëè
Âåðõîâíóþ Ðàäó

Òóð÷èíîâ íå èñêëþ÷àåò
ðåôåðåíäóì

Всеукраинский рефе-
рендум по вопросу госу-
дарственного устройства
может пройти одновре-
менно с выборами 25 мая,
если Рада примет такое
решение, заявил в поне-
дельник исполняющий
обязанностей президента
Украины Александр Турчи-
нов, назначенный Верхов-
ной радой сразу после свержения власти.

- Мы не против того, чтобы проводился рефе-
рендум. Более того, я убежден, что большинст-
во украинцев на этом референдуме, который,
возможно, когда парламент примет соответст-
вующее решение, состоится вместе с президен-
тскими выборами, выскажутся за неделимую, не-
зависимую, демократическую, унитарную Укра-
ину, - сказал он во время заседания Согласите-
льного совета лидеров парламентских фракций.

Кроме того, временный президент отметил, что
Киев собирается полностью урегулировать си-
туацию на востоке Украины в самые кратчай-
шие сроки, передает РИА Новости.

Напомним, накануне Украина одной ногой всту-
пила в гражданскую войну. Сейчас наиболее
обостренной ситуация остается в Донецкой об-
ласти. В воскресенье в донецком городе Сла-
вянск пролилась первая кровь. Днем там нача-
лась антитеррористическая операция, в ходе ко-
торой, по данным пресс-службы Донецкой Об-
ластной государственной администрации, девять
человек получили ранения и один погиб.

Между тем, на востоке страны остаются зах-
ваченными здания в Луганске, Харькове и дру-
гих малых городах региона. Протестующие тре-
буют федерализации Украины. При этом в Лу-
ганске милиция отказалась выполнять приказы
из Киева и перешла на сторону народа.

На фоне происходящего в стране в воскресе-
нье вечером с официальным заявлением высту-
пил Виктор Янукович. Политик призвал военнос-
лужащих не выполнять "преступные приказы" и
не стрелять в украинский народ.

Один из отрядов самоо-
бороны Донецкой области
захватил танк украинской
армии, который направлял-
ся к городу Славянску. Со-
общается, что безоружные
люди окружили танк и зас-
тавили его экипаж заглу-
шить двигатель и сдаться.

На выходных у Славянска
произошла перестрелка-
между сторонниками феде-
рализации Украины и сила-
ми, лояльными майданным
властям Киева. По неко-

ли костер. "Требования
общества четкие и од-
нозначные: оно не хочет
и дальше терпеть анти-
народного министра Ава-
кова и предательской по-
литики правительства в
целом. Люди требуют
Турчинова и Авакова не-
посредственно прибыть
под Верховную Раду", -
отмечается в сообщении.

Как сообщает УНИАН,
участники пикета также
требуют отставки испол-
няющего обязанности
президента Украины
Александра Турчинова.

Кандидат в прези-
денты Украины, лидер
партии "Батькивщина"
Юлия Тимошенко приз-
вала народных депута-
тов прийти к Верховной
Раде для защиты здания

парламента. "Сотни во-
оруженных людей окру-
жают здание парламен-
та. Срочно обращаюсь к
депутатам подъехать к
Верховной Раде", - ци-
тирует слова Тимошенко
РИА Новости.

По ее мнению, "сейчас
начинается тот же сце-
нарий, что и в Донецке,
только теперь в Киеве".

Тимошенко сообщила,
что к Раде пришли те
люди, которые в поне-
дельник вечером нахо-
дились на Майдане, и
призывали свергнуть
власть в стране. "Они
пытаются захватить Ук-
раину", - заявила Тимо-
шенко. "Мне нужно ехать
к Верховной Раде", - до-
бавила политик.

Áîéöû ñàìîîáîðîíû Äîíåöêà çàõâàòèëè óêðàèíñêèé òàíê

торым данным, огонь был
открыт со стороны киевс-
ких сил в тот момент, когда
офицеры СБУ подошли к
баррикаде горожан, чтобы

заверить их в том, что при-
менения силы не будет. Не-
которые обозреватели счи-
тают, что могла иметь мес-
то провокация, подготовлен-

ная сотрудниками ЦРУ, ко-
торые консультируют киев-
ские власти, и осуществлен-
ная боевиками "Правого
сектора". Позже стало из-
вестно, что на сторону го-
рожан перешла бригада
ВДВ, расквартированная ря-
дом с городом. В то же вре-
мя Киев направил к городу
колонну бронетехники. Для
помощи ополченцам Сла-
вянска в город направились
силы федералистов из До-
нецка.

Самооборона захватила военный танк при помо-
щи одного внедорожника и нескольких человек, пе-
регородивших дорогу

В ночь с субботы на
воскресенье в селе Ве-
ликосилки Каменка-
Бузского района Львов-
ской области неизвес-
тные разрушили памят-
ник  Бандере,  переда-
ет корреспондент Нака-
нуне.RU.

Бюст националиста
был установлен  напро-
тив местной школы. Для
того, чтобы разбить на-
ционалистический па-
мятник, нужно было,
считают местные, при-
менить канат, прицеп-
леный к автомобилю. На
месте происшествия ра-
ботает милиция, обсто-
ятельства выясняются.

Росбалт напоминает,
что  7 марта памятник
лидеру Организации ук-
раинских националис-
тов Степану Бандере,
расположенный на тер-
ритории музея-усадьбы
в селе Воля-Задеревац-
кая (Стрыйский район,
Львовская область),
подвергся нападению
неизвестных вандалов.
И на памятнике, и на
доске, было поврежде-
но лицо Степана Бан-
деры. В частности, на
монументе было обна-
ружено пять следов от
ударов. Памятник сде-
лан из мрамора,
покрыт бронзой, поэто-
му злоумышленникам

Кабинет министров
Украины принял поста-
новление, согласно ко-
торому будут сокра-
щены 42 государст-
венных программы из-
за отсутствия финанси-
рования, а также при-
остановил выполнение
82 государственных про-
ектов, реализуемых под
патронатом правитель-
ства. Об этом сообщил
министр финансов Укра-
ины Александр Шлапак
на брифинге в среду. По
его словам, финансиро-
вание указанных госп-
рограмм в течение
прошлого года не осу-
ществлялось.

"Мы также пересмот-
рели 82 решения пре-
дыдущего Кабмина, ко-
торыми внедрялись су-
щественные проекты,
требующие ресурсов
для их реализации", -
сказал он.

Министр финансов
уточнил, что на реали-
зацию этих проектов из
госбюджета необходимо
было бы выделить око-
ло 48 млрд грн. Вместе
с тем реально прог-
раммы финансирова-
лись лишь на уровне
1-3% от нужд.

"Это не означает, что
этими проектами мы не
будем заниматься. Это
означает, что все эти

Âî Ëüâîâñêîé îáëàñòè
ðàçáèò ïàìÿòíèê Áàíäåðå

Êàáìèí ñîêðàòèë 42 ãîñïðîãðàììû
è ïðèîñòàíîâèë 82 ãîñïðîåêòà

было трудно нанести
повреждения. А вот ме-
мориальная доска с ба-
рельефом повреждена
сильнее, рассказала
директор музея Оксана
Бандера-Пижик.

Еще один памятный
националистический
барельеф  "Стела геро-
ев"  с барельефами в
честь Степана Бандеры,
Романа Шухевича и Ев-
гения Коновальца в  го-
роде Моршин была раз-
бита. В селе Гордыня
(Самборского района)
сброшены с постамен-
та и разбиты две стелы,
установленные в честь
лидеров ОУН Бандеры
и Коновальца. Правда,
есть версия, что прос-
то слишком небрежно
был сделан этот наци-

оналистический символ
и виновата в разруше-
нии артефакта погода.

4 апреля, как сообщал
портал Одессит.ua, но-
чью в городе Львове не-
установленные лица в
очередной раз испраж-
нились по большой нуж-
де на голову и обличие
памятника Бандере. По
горячим следам никого
найти не удалось.
Вызванная на место
происшествия пожар-
ная машина смывать
фекалии с лица и го-
ловы Бандеры категори-
чески отказалась. По-
жарники ссылались на
то, что это не входит в
их функции и прямые
обязанности. Пришлось
мыть местным членам
партии "Свобода".

проекты будут проана-
лизированы на предмет
реальности средств под
них", - сказал А.Шлапак.
Министр добавил, что
эти проекты могут быть
внесены на рассмотре-
ние правительства в но-
вом формате с обеспе-
чением реального ис-
точника их финансиро-
вания.

Секретариат украинс-
кого правительства оп-
ределил перечень тран-
спортных средств ав-
топредприятия кабмина,
которые планируется
реализовать на аукцио-
не, сообщает "Интер-
факс" со ссылкой на ве-
домственный департа-
мент информации и
коммуникаций с общес-
твенностью. На торги

будет выставлено 73 ав-
томобиля.

"Аукцион по продаже
автомобилей планирует-
ся провести не позднее
первой половины июня.
В аукционе по продаже
автомобилей смогут
принять участие все же-
лающие. Процедура бу-
дет открытой и прозрач-
ной", - пояснили в сек-
ретариате.

Отмечается, что на
аукцион будет выставле-
но 15 автомобилей мар-
ки Mercedes-Benz, 31 ав-
томобиль Volkswagen, 16
авто Skoda Octavia, по
2 автомобиля Opel
Combo, Ford Econoline
и ГАЗ 14, а также Toyota
Camry 3,0 IV, Mazda E
2200, KIA Besta, ЗИЛ 114,
и ГАЗ 14-02.
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Бизнесмен Ген-
надий Тимченко,
попавший под сан-
кции США, связан-
ные с событиями в
Крыму, решил пере-
вести все свои ак-
тивы в российские
банки. Такое реше-
ние он принял, опа-
саясь возможных
дальнейших санкций
со стороны Запада.
"Есть американские и европейские санкции.
В европейских санкциях мы не учтены, поэ-
тому не знаю, почему у нас сегодня должны
быть сложности, хотя они иногда появля-
ются в силу того, что некоторые банки, по-
нимая, с кем имеют дело, наверное, начи-
нают создавать определенные трудности. Я
имею в виду американские власти, кото-
рые пытаются создавать трудности европей-
ским банкам", - пояснил предприниматель.

За первые месяцы этого года было
выдано 117 797 тыс. ипотечных креди-
тов на сумму 198,2 млрд руб. Эта сумма
в 1,49 раза больше, чем за аналогичный
период прошлого года. Такие данные при-
водит Агентство по ипотечному жилищному
кредитованию (АИЖК). Агентство сообща-
ет, что суммарный ипотечный портфель на
балансах банков продолжает расти и сос-
тавляет уже около 2,75 трлн руб. За 12
месяцев портфель увеличился на 692 млрд.
руб. При этом 95% кредитов оплачиваются
без единой просрочки. Средняя ставка за
январь-февраль 2014 года составила 12,3%.
Это выше на 0,2 п.п., чем в декабре прош-
лого года, но ниже на 0,5 п.п., чем за ана-
логичный период 2013 года.

Приходит молодой че-
ловек устраиваться на
работу в аппарат Пра-
вительства. На собесе-
довании:

- Что вы умеете делать?
- Ничего.
- Извините, но эти вакансии уже за-

няты.

Кот Бегемот

Владимир Путин не
самый высокооплачива-
емый, но зато самый по-
пулярный президент в ми-
ре, заявил пресс-секре-
тарь Кремля Дмитрий Пес-
ков. В 2013 году президент
заработал 3,672 миллиона
рублей в то время, как го-
дом ранее доход главы го-
сударства составил 5,79
миллиона рублей, следует
из декларации, размещен-
ной на сайте Кремля.

В отличие от прошло-
годней декларации, дан-
ные о Людмиле Путиной,
о разводе с которой пре-
зидент объявил в 2013 го-
ду, отсутствуют. В собст-
венности президента зе-
мельный участок, кварти-
ра, гараж, в пользовании
- квартира и гаражное
место. Из движимого иму-
щества - автомобили ГАЗ
М-21,ГАЗ М-21-Р, "Нива" и
автомобильный прицеп
"Скиф". В 2012 году пре-
зидент получил компенса-
цию за неиспользован-
ный отпуск, в минувшем
году этой компенсации не
было".

Премьер-министр Рос-
сии Дмитрий Медведев за-
работал в 2013 году 4,259
миллиона рублей. У него в

Бизнесмен Михаил Про-
хоров свернул проект ё-
мобиля. За символическую
сумму в 1 евро он был про-
дан государственному
Центральному научно-исс-
ледовательскому автомо-
бильному и автомоторно-
му институту (НАМИ), ко-
торый получил всю конст-
рукторскую документацию
и эксклюзивные права на
ноу-хау по разработке ку-
зова и шасси автомобиля,
сообщила газета "Коммер-
сантъ".

"Конъюнктура авторынка
России и общая ситуация
в экономике существенно
изменились, ослабление
рубля резко увеличило сто-
имость производства", - так
объясняет решение о про-
даже проекта Директор по
инвестициям ОНЭКСИМа
(фонд, принадлежащий

Ослабление рубля эконо-
мике России только на по-
льзу. Лишь бы слабость не
продлилась долго - такое
мнение высказал главный
экономист Всемирного бан-
ка (ВБ) Ханс Тиммер. Вре-
мя сейчас сложное в эко-
номике - и в России, и в
мире, сказал он. Не только
российским предприятиям
туго приходится. И помочь
им, ослабив рубль, - "неп-
лохая стратегия", признал
Тиммер. Тем более что у
России накоплены валют-
ные резервы, это - "подуш-
ка безопасности", которая
смягчает риск от ослабле-
ния рубля.

Польза от слабости в том,
что увеличиваются рубле-
вые прибыли российских

Количество россиян с доходами ниже
прожиточного минимума по итогам 2013
года составило 15,9 млн. человек, а это
чуть больше 11% от общей численности на-
селения в стране, посчитали в Росстате. Го-
дом ранее, в 2012 году, бедных россиян,
чьи доходы ниже прожиточного минимума,
было около 15,6 млн человек, или 10,9%
населения. Увеличение их числа вызвано
изменением величины прожиточного мини-
мума. Так, если в начале прошлого года "гра-
ница" проходила на уровне 7 тысяч 95 руб-
лей, то к концу года, прожиточный мини-
мум увеличился до 7 тысяч 326 рублей. У
трудоспособного населения он выше - 7
тысяч 896 рублей). Впрочем, несмотря на
увеличение количества бедных, результаты
2013 года не выглядят удручающе. Так, в
2009 году количество россиян, живущих на
доход ниже прожиточного минимума, сос-
тавляло 13% от общего количества населе-
ния. В 2010 году их было уже 12,5%, в
2011 - 12,7% и, как уже отмечалось выше,
в 2012 году количество бедных уменьши-
лось до 10,9%.

Íå ñàìûé áîãàòûé, íî ñàìûé ïîïóëÿðíûé
Опубликованы данные о доходах высших чиновников в 2013 году

длительной аренде на 49
лет находится земельный
участок в 47 соток, в соб-
ственности квартира пло-
щадью около 368 квад-
ратных метров, два авто-
мобиля - ГАЗ-20 и ГАЗ-21.
Супруга главы правитель-
ства в 2013 году ничего не
заработала. У нее в собс-
твенности два машиномес-
та и машина Volkswagen
Golf. Сын премьера в дек-
ларации не указан, поско-
льку ему исполнилось 18
лет. В прошлом году в дек-
ларации было указано, что
доходов и собственности

он не имеет.
"Ни президент, ни пре-

мьер не повышали свои
зарплаты в 2013 году. Да-
же самые низкооплачива-
емые чиновники в адми-
нистрации президента, по
декларациям 2013 года, за-
работали более пяти мил-
лионов рублей", - отметил
Песков.

Министр по делам от-
крытого правительства Ми-
хаил Абызов лидирует сре-
ди членов федерального
правительства по доходам
за 2013 год с 282,9 милли-
она рублей, следует из

декларации на сайте каби-
нета министров. По срав-
нению с 2012 годом он уве-
личил свой доход более
чем в четыре раза - тогда
он заработал 60,3 милли-
она рублей. За Абызовым
следуют первый вице-пре-
мьер Игорь Шувалов с за-
работком почти в 241 мил-
лион рублей, вице-премьер
- полпред в ДФО Юрий
Трутнев (152 млн рублей)
и министр промышленнос-
ти и торговли Денис Ман-
туров (107 млн рублей).

Наиболее высокий доход
среди помощников прези-
дента РФ за 2013 год полу-
чил Игорь Левитин - 21,9
миллиона рублей. Глава
кремлевской администра-
ции Сергей Иванов зарабо-
тал чуть более 11 миллио-
нов рублей, пресс-секре-
тарь президента Дмитрий
Песков - 9,2 миллионов руб-
лей. За 2012 год доход Пес-
кова превысил 6,36 милли-
она рублей. Самым богатым
среди полномочных предс-
тавителей президента стал
недавно назначенный пол-
пред в Крымском федера-
льном округе Олег Белавен-
цев - за 2013 год он зара-
ботал более 79,4 миллиона
рублей.

Ïðîõîðîâ ïðîäàë ¸-ìîáèëü çà 1 åâðî

Прохорову) Валерий Сень-
ко. При этом на реализа-
цию проекта уже было пот-
рачено несколько сотен
миллионов евро. Решение
передать разработки госу-
дарству было принято из-

за падающего спроса на
автомобильном рынке.

Представитель ОНЭКСИ-
Ма утверждает, что им
пришла масса предложе-
ний от зарубежных компа-
ний, однако было решено

отдать наработки госу-
дарству. Источники
"Коммерсанта" сооб-
щают, что передача го-
сударству проекта за
символическую плату
- наиболее прием-
лемый и красивый
выход из ситуации.

По ходу реализации
проекта ё-мобиля,
возникла масса труд-
ностей. В конечном
счете чек на автомо-
биль мог взлететь до
1 млн. руб., что шло в
разрез с самой кон-
цепцией ё-мобиля, как
доступной российс-

кой машины. Издание со-
общает, что НАМИ прово-
дил техническо-технологи-
ческую экспертизу ё-моби-
ля, сделав вывод о воз-
можности создания серий-
ного автомобиля.

Â ñëàáîñòè ðóáëÿ ñèëà ýêîíîìèêè
экспортеров. Вот нефть, ес-
ли считать в долларах, де-
шевеет немного, а если в
рублях считать - так даже
дорожает. С другой сто-
роны, российские предпри-
ятия получают новую защи-
ту от импорта. Он становит-
ся слишком дорогим, тор-
говые сети от него отказы-
ваются и делают заказы
отечественным производи-
телям.

Но позитив от ослабле-
ния - до поры, подчеркнул
Тиммер, пока достаточно
резервов. А в целом Рос-
сии вредно не ослабление
рубля, а резкие скачки кур-
са, подвел итог главный
экономист. Напомним, что
Центробанк страхует курс
от резких колебаний.

А вот у Украины ситуация
куда хуже, говорится в док-
ладе ВБ. Киев сделал став-
ку на помощь от Междуна-
родного валютного фонда,
ждет $18 млрд. кредита. Но
кредит может оказаться

"троянским конем". Требова-
ния, с которыми он связан,
настолько жесткие, что
стране навредят. Они под-
рубят покупательную спо-
собность населения и обер-
нется спадом.
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Наталия Ерменкова

Встреча - даже если она
единственная - с Талантом,
ярким, столь непохожим на
всех вокруг, таким сильным
и, при этом, очень хрупким
- для начинающего поэта, ко-
торым я была в то время, в
середине 70-х гг., не могла
не запечатлеться в памяти
на всю жизнь, как бы высо-
копарно это ни звучало…

В небольшой комнатке ре-
дакции газеты нас было че-
ловек пять, а я вообще ока-
залась там совершенно во-
лей Случая - который никог-
да не бывает "случайным",
как все мы убеждаемся в
жизни… Девушка (а ведь ей
было уже лет 37 в то вре-
мя!) - нежная, стройная, в
обычном белом свитерке, ко-
торый шел ей необыкновен-
но, и в черных брючках, поч-
ти "в обтяжку", как модно и
сейчас, притягивала взгляд,
как редкой работы статуэт-
ка… Потом она начала чи-
тать!... Конечно, я тут же по-
няла, что мне подсказывало
сердце все эти минуты до
начала "официальной встре-
чи с поэтессой", точнее - с
Поэтом, как всегда называ-
ла себя Белла Ахмадулина.

Я имела счастье - по-дру-
гому назвать это нельзя -
быть свидетелем Чуда слия-
ния человека со Словом: вся
она, это почти неземное соз-
дание, звучала Стихом, ведь
поэзия для Беллы Ахмадули-
ной была самооткровением.
Для её поэзии всё - даже
любая мелочь - служила им-
пульсом, крыльями для сме-
лой фантазии, рождавшей
дерзкие образы - вне вре-
мени и пространства. Всё
могло стать одухотворён-
ным, символичным - любое
явление природы ("Сказка о
дожде", 1964).

В литературном отношении
вклад Б. Ахмадулиной в сок-
ровищницу русского языка
невозможно переоценить:
она расширила лексику и
синтаксис, обращаясь к ар-
хаическим элементам речи,

Евгений Евтушенко

НЕУЖТО БОЛЬШЕ
НЕ БУДЕТ БЕЛЛЫ?

Hеужто больше не будет Беллы,
высокопарности нараспев,
а лишь плебейские децибелы,
соревнования на раздев?

Как Белла нервно ломала пальцы,
и как рыдала, совсем юна,
когда тогдашние неандертальцы
топтали гения, как спьяна.

Белла Ахмадулина

СЛОВО

"Претерпевая медленную юность,
впадаю я то в дерзость, то в угрюмость,
пишу стихи, мне говорят: порви!
А вы так просто говорите слово,
вас любит ямб, и жизнь к вам

благосклонна",-
так написал мне мальчик из Перми.

В чужих потемках выключатель шаря,

Его добили. Пыхтя, постарались.
Изобретательствовали они:
"Доктор Мертваго" и "Пастернакипь" -
Вот что в газетах чернело в те дни.

Подонков делали из потомков.
а Белла, праведно молода,
Двоих предателей-поэтенков
убила взглядом. И навсегда.

И плача, потом говорила мне: "Женя,
они же теперь свои души пропьют.
Ну неужели они, неужели
не поняли то, что себя предают?"

С поэтом столкнувшись в лесу на тропинке
она и двух слов связать не смогла,
и в робости этой ребячьей запинки,
наверно, сокрытая мудрость была.

Но смелость свою собрала наудачу,
и все же Ахматову напролом
она пригласила на мужнину дачу,
да только, к несчастью, была за рулем.

Ахматовой было не надо к ней ездить.
Мотор зачихал, и она поняла -
из разных плеяд не составить созвездья,
поездка небогоугодна была.

Но в Белле нам слышалась Анна, Марина
и Пушкин, конечно, и Пастернак,
все было старинно, чуть-чуть стеаринно,
само по себе получалось все так.

Как женщина, может, была и капризна,
Скажите, а кто не капризен из нас?
Но было в ней чудо слиянья лиризма
с гражданской совестью - не напоказ.

Какую, я чувствую, Боже, пропажу,
как после елабужского гвоздя…
Незнанья истории я не уважу...
Ну, - кто раздвигал хризантемами стражу,
так царственно к Сахарову входя?!

30 ноября 2010 г.

хозяевам вслепую спать мешая,
о воздух спотыкаясь, как о пень,
стыдясь своей громоздкой неудачи,
над каждой книгой обмирая в плаче,
я вспомнила про мальчика и Пермь.

И впрямь - в Перми живет ребенок
странный,

владеющий высокой и пространной,
невнятной речью. И когда горит
огонь созвездий, принятых над Пермью,
озябшим горлом, не способным к пенью,

ребенок этот слово говорит.

Как говорит ребенок! Неужели
во мне иль в ком-то, в неживом ущелье
гортани, погруженной в темноту,
была такая чистота проема,
чтоб уместить во всей красе объема
всезнающего слова полноту?

О нет, во мне - то всхлип, то хрип,
и снова

насущный шум, занявший место слова

там, в легких, где теснятся дым и тень,
и шее не хватает мощи бычьей,
чтобы дыханья суетный обычай
вершить было не трудно и не лень.

Звук немоты, железный и корявый,
терзает горло ссадиной кровавой,
заговорю - и обагрю платок.
В безмолвии, как в землю, погребенной,
мне странно знать, что есть в Перми

ребенок,
который слово выговорить мог.      1965

Âñòðå÷à ñ Ïðåêðàñíîé Äàìîé

Белла (Изабелла) Ахатовна Ахмадулина,(тат. Эхмэдуллина
Белла Эхэт кызы; 10 апреля 1937, Москва - 29 ноября 2010,
Переделкино) - советская и российская поэтесса, писатель-
ница, переводчица, один из крупнейших русских лирических
поэтов второй половины XX века. Член Союза российских пи-
сателей, исполкома Русского ПЕН-центра, Общества друзей
Музея изобразительных искусств имени А. С. Пушкина.
Почётный член Американской академии искусств и литера-
туры. Лауреат Государственной премии Российской Федера-
ции и Государственной премии СССР

Ко дню рождения Поэта

переплетая их с совре-
менным разговорным язы-
ком. Акцентированное упот-
ребление отдельных слов,
как по чуду, в ее стихах воз-
вращает им в контексте пер-
воначальный смысл. Дина-
мика определяет ритм сти-
хов Поэта.

Белла Ахмадулина роди-
лась 10 апреля 1937 года в

Москве. Её отец - татарин
Ахат Валеевич, был замести-
телем министра, а мать,
имевшая русско-итальянское
происхождение, была пере-
водчицей. Белла начала пи-
сать стихи ещё в школьные
годы, свою манеру, по оцен-
ке литературоведа Д. Быко-
ва, "нащупала лет в пятнад-
цать". Окончила Литера-

турный институт в 1960 году.
Белла никогда не отличалась
покладистым характером,
несмотря на свою внешнюю
хрупкость. Она, например,
исключалась из института за
отказ поддержать травлю Бо-
риса Пастернака (официаль-
но - за несданный экзамен
по марксизму-ленинизму),
потом была восстановлена.
В 1959, в возрасте 22-х лет,
Ахмадулина написала самое
известное своё стихотворе-
ние "По улице моей который
год…". В 1975 композитор Ми-
каэл Таривердиев положил
эти стихи на музыку, и ро-
манс прозвучал в фильме
Эльдара Рязанова "Ирония
судьбы, или с лёгким паром!",
который стал настоящим
"достоянием Республики" в
России. В 1964 году Белла
снялась в роли журналистки
в фильме Василия Шукшина
"Живёт такой парень". Лента
получила "Золотого льва" на
кинофестивале в Венеции. В

1970  Ахмадулина появилась
на экранах в фильме "Спорт,
спорт, спорт".

Первый сборник стихотво-
рений, "Струна", вышел в
1962 году. Далее последова-
ли - "Озноб" (1968), "Уроки
музыки" (1970), "Стихи" (1975),
"Метель" (1977), "Свеча"
(1977), "Тайна" (1983), "Сад"
(Государственная премия

Белла Ахмадулина (в роли журналистки) и Леонид Куравлев
в фильме Шукшина "Живёт такой парень"

СССР, 1989). В 1970-е поэ-
тесса посетила Грузию, с тех
пор эта земля заняла в её
творчестве заметное место.
Ахмадулина переводила
Н. Бараташвили, Г. Табидзе,
И. Абашидзе и других грузин-
ских авторов.

В 1979 году Белла Ахмаду-
лина участвовала в созда-
нии скандального литератур-
ного альманаха "Метрополь",
не раз высказывалась в под-
держку советских диссиден-
тов - Андрея Сахарова, Льва
Копелева,  Владимира Вой-
новича. В 1993 году подпи-
сала "Письмо сорока двух".
Можно по разному относи-
ться к гражданской позиции
поэтессы, оценка ее "твор-
чества" на этом поприще до
сих пор не однозначна. В
личной жизни "экспери-
менты" Беллы снискали ей
свою, "житейскую" славу: ее
неудовлетворенность в реа-
льной, повседневной, обы-
денной жизни, толкала ее на
неоднозначные поступки и
связи… Но, как говорится,
"не судите…". Одно же не-
сомненно и не вызывает

споров ни со стороны кол-
лег по перу, ни со стороны
ее многочисленных, влюб-
ленных в ее творчество, чи-
тателей: ее особое место в
российской Литературе! Ио-
сиф Бродский по праву на-
зывал Ахмадулину "несом-
ненной наследницей лермон-
товско-пастернаковской ли-
нии в русской поэзии". Ли-
тературовед И. Снеговая так
говорит о поэтессе: "Прек-
расная Дама современной
российской поэзии, она сво-
им изысканным обликом и
слогом продолжает класси-
ческую традицию".

Жизнь и творчество Беллы
Ахмадулиной тесно связаны
со многими известными име-
нами российской литератур-
ной элиты, среди которых,
конечно же, и любимый все-
ми нами Евгений Евтушен-
ко, первый муж поэтессы. С
его прекрасного прощально-
го стихотворения, написан-
ного на следующий день пос-
ле ухода Беллы Ахмадули-
ной, мы и начнем сегодня
наше литературное чтение с
вами, дорогие друзья!
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Братья наши меньшие

Íà Êàì÷àòêå ïðîñíóëèñü ìåäâåäè
Медведи начали выхо-

дить из спячки на Кам-
чатке. Косолапого нака-
нуне видели лыжники,
катавшиеся в районе
бухты Вилючинской, со-
общило "Авторадио-Кам-
чатка". По словам оче-
видцев, медведь был до-
вольно упитанным и при
виде людей постарался
быстрее скрыться в ле-
су. А вот двое мишек, ко-
торых видели ранее в
бухте Саботажная снего-
ходчики, напротив сильно отощали за зиму и выглядели
изможденными. Как сообщили в агентстве лесного хо-
зяйства и охраны животного мира Камчатского края, тра-
диционно косолапые на полуострове просыпаются в на-
чале-середине апреля. Однако не удивительно, что в этом
году некоторые косолапые проснулись раньше. В прош-
лом году медведи из-за неурожая ягод и шишек, слабых
подходов красной рыбы не нагуляли достаточного жиро-
вого запаса. Голодные хищники не торопились залечь в
спячку и выходили в поисках пищи к человеческому жи-
лью даже в начале декабря.

В крае было отстре В крае было отстреляно 140 мед-
ведей, представлявших угрозу для людей. Только в одном
Быстринском районе, где из-за нашествия хищников на
сёла Эссо и Анавгай, вводился режим повышенной го-
товности, убили 28 хищников. Для сравнения, в 2012
году пришлось отстрелить всего 26 медведей, в 2011
году застрелили 76 косолапых, вышедших к людям.

Специалисты не исключают, что сложная обстановка с
набегами хищников возможна весной и в начале лета.
Голодные медведи выйдут из своих берлог в леса, где
под снегом пока невозможно найти какой-либо пищи. В
связи с этим, жителей края просят быть чрезвычайно
осторожными на природе.

Напомним, что в 2013 году в крае в результате напа-
дения медведей погибли три человека. Весной хищник
убил оленевода в Олюторском районе, в сентябре мед-
ведь убил и съел рыбака возле посёлка Оссора, в начале
октября возле посёлка Тигиль от лап медведя погиб пен-
сионер, вышедший на реку порыбачить. Также были за-
фиксированы ещё два случая нападения на людей, когда
им удалось спастись.

Двух лошадей, провалившихся под лед в районе зали-
ва Большой Калей Иркутского водохранилища, вызволи-
ли из беды сотрудники аварийно-спасательной службы
Приангарья, сообщает пресс-служба регионального МЧС.

О провалившихся двух лошадях в службу спасения со-
общили неравнодушные рыбаки. Специалисты выехали
на место происшествия. Спасательная операция заняла
около двух часов. "К животным, находящимся подо льдом
в 10 метрах от берега, мы подъехали на аэролодке. Одна
из лошадей положила голову на лед и только за счет
этого держалась на плаву. Мы приняли решение выпили-
вать проход до берега и вытягивать лошадей с помощью
веревок", - рассказывает заместитель начальника отряда
экстренного реагирования ОГКУ "АСС Иркутской области"
Дмитрий Быканов.

Лед в районе места происшествия был вязкий, мокрый,
толщина его составляла 20-25 мм. "Одновременно спа-
сатель в гидрокостюме набросил на животных спасате-
льные петли. Это делалось для того, чтобы в случае ухо-
да их под воду, можно было лошадей вытянуть на повер-
хность", -  отметил Дмитрий Быканов.

Трудности у спасателей начались, когда вытаскивали ло-
шадей на берег. Животные обессилели, поэтому они не
могли  упереться копытами в твердую поверхность. Приш-
лось сотрудникам МЧС воздействовать на лошадей лаской.
Поглаживание и уговоры сработали. Важную роль сыграл и
сам подоспевший на место происшествия  хозяин животных,
попавших в ледовый плен. Лошади реагировали и на его
голос и из последних сил выполняли его команды.

"Вторую лошадь не смогла самостоятельно выбраться.
Ее вытаскивали в несколько рук", - рассказали спасате-
ли. Операция по спасения лошадей прошла успешно.

Ещё полгода назад 37-
летний пилот теплового
аэростата Ксавье Фор
слыхом не слыхивал о
53-летней пермячке
Светлане Старицкой. И
всё-таки их пути пере-
секлись. О французе,
мечтающем получить
российское граждан-
ство, пермячка Светла-
на Старицкая узнала из
газеты "АиФ-Прикамье".
Прочитала заметку, про-
никлась проблемами
иностранца, приехавше-
го в чужую страну без
средств к существова-
нию. И, в отличие от его
земляка Депардье, без
поддержки сильных ми-
ра сего. Но чудеса слу-
чаются. В сентябре 2013
г. в паспорте Ксавье по-
явился-таки штамп о
временной регистрации.
Как довесок к удаче
обрёл француз и кусо-
чек земли в 2 га. Пода-
рила его жительница
Перми Светлана Ста-
рицкая. Через пару лет
она выйдет на заслу-
женный отдых. Распро-
щается с большим горо-

Ïåðìÿ÷êà ïîäàðèëà çåìëþ ôðàíöóçó
дом. Спит и видит, как
поставит в лесной глу-
ши маленький домик,
обзаведётся хозяйст-
вом, разобьёт виш-
нёвый сад и будет по ве-
черам общаться с сосе-
дом - французом из
провинции Шампань.

- Мы с Ксавье похо-
жи. Оба хотим жить на
земле. Оба сдвинуты на
экологии, - признаётся
дарительница. - Вот я и
решила поделиться
землёй. Будем на пару
осваивать свои гектары.

Гектары находятся в
ста километрах от Пер-
ми. Земля - пожалуй,
всё, что Светлана за-
работала за свою
жизнь. Это не предпен-
сионная блажь горо-
жанки, не мечта о дач-
ной жизни. Скорее это
возвращение к корням,
к тому, с чего много лет
назад Светлана Ста-
рицкая начала свою
сознательную жизнь. А
начинала выпускница
сельхозинститута с ра-
боты агрономом в од-
ном из хозяйств При-

камья. Когда колхоз
обанкротился, перешла
в сельскую школу. Ве-
ла уроки истории и до-
моводства.

Однажды решила - не
моё. Рубанула сплеча.
Оставила первого, ни-
кудышного мужа. Уеха-
ла с дочкой в другой
район. Молодого агро-
нома там приняли с
распростёртыми объя-
тиями. Она снова вы-
шла замуж, родила сы-
на... Но привычный ук-
лад жизни рухнул в од-

ночасье. Был совхоз -
и не стало его. В 1995
г. семья Старицких пе-
ребралась в Пермь. На
память о работе остал-
ся земельный пай.

- Всё возвращается на
круги своя. Работала
кондуктором, но душа
была не на месте. Пока
однажды не навестила
свой участок. Посидела,
полюбовалась просто-
рами и поняла - земля
ждёт хозяина. А хозяин-
то я, - рассказывает
Светлана.

На аэродроме в ра-
йоне населённого пун-
кта Озёрные ключи
спасатели Дальневос-
точного филиала "Госак-
васпас" МЧС России от-
работали тренировоч-
ные спуски с вертолёта

15-летняя модель Ма-
ша Нестерова открыла
неделю высокой моды
в Милане. Коллекция
"Чебурашка", -в которой
участвовала модель,
покорила Италию. Ав-
тор нарядов - Сергей
Гринько, известный ан-
глийский дизайнер с
русскими корнями.

Сегодня о молодом
дизайнере говорит вся
Италия. Он вырос в Ха-
баровске, окончил

"РЖД" в ночь с 31 мая
на 1 июня вводит новый
график движения пасса-
жирского поезда №142/
141 Екатеринбург - Сим-
ферополь. Пока это
единственный поезд да-
льнего следования, на
котором жители Челя-
бинской области могут
уехать в Крым.

До начала лета поезд
отбывает от перрона
через день, но с 1 ию-
ня по 25 октября 2014
года он будет курсиро-
вать ежедневно.

Согласно данным
электронных касс билет
в плацкартном вагоне
сейчас стоит от 4 до 7
тысяч рублей в зависи-
мости от даты поездки.
Стоимость проездки в
купе варьируется от 10
до 13 тысяч рублей.

Â Ïðèìîðüå òðåíèðîâàëèñü ñïàñàòåëè ñ âåðòîë¸òà
Ми-8 Дальневосточного
регионального центра
МЧС России, который
находится на оператив-
ном дежурстве в При-
морском крае.

Для спасателей каж-
дая тренировка подра-

зумевает отработку оп-
ределённых навыков,
которые могут пригоди-
ться при возникновении
чрезвычайной ситуации.

Всего в тренировке
участвовали 6 спасате-
лей. Трое из них десан-

тировались с вертолёта
впервые. Для них это
была возможность про-
верить теоретические
знания на практике.
Для спуска применя-
лись лебёдка и спуско-
вые устройства.

Ðîñòîâ÷àíêà Ìàøà Íåñòåðîâà
ñòàëà "Vogue-ñåíñàöèåé"

престижный лондонс-
кий Central Saint Martins.
Работал в Лондоне, Абу-
Даби и Дубаи, а в 2009
году модельер основал
собственную компанию
Sergei Grinko S.r.l. Под
этим брендом компа-
ния выпускает элегант-
ную женскую одежду,
обувь и аксессуары.

Фото юной ростов-
чанки украсит стра-
ницы итальянского мод-
ного журнала Vogue.

Ïîåçä èç ×åëÿáèíñêà â Êðûì áóäåò êóðñèðîâàòü åæåäíåâíî
Между тем, в пресс-
службе Южно-Уральс-
кой железной дороги
сообщили, что летнее
расписание поездов
станет известно на сле-

дующей недели.
Прошлым летом фи-

лиал также вводил до-
полнительный поезд до
Крыма сообщением Че-
лябинск - Симферо-

поль.
Отметим, что прямых

авиарейсов из Челя-
бинска в Крым нет.
Самый дешевый пере-
лет из столицы Южно-
го Урала в Симферо-
поль 1 июня с пересад-
кой в Москве обойдет-
ся в 8,7 тысяч рублей.
Государство планирует
компенсировать авиа-
компаниям половину
стоимости билетов в
Крым. Кроме того,
"РДЖ" к началу летнего
сезона собирается
выпустить "единые би-
леты" на перевозку пас-
сажиров из российских
городов через Керчен-
скую переправу в Крым.

Èíöèäåíò íà ëüäó
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В эти дни в крымских городах
один за другим проходят парады
Победы. Впервые за последние 23
года крымчане встречают свою по-
беду над фашистскими оккупан-
тами домой - в России, с георги-
евскими ленточками, с орденами
и с открытой ни чем не сдержи-
ваемой радостью. Ровно 70 лет
назад, 8 апреля 1944 г., началась
Крымская наступательная опера-
ция советских войск. Ее резуль-
татом стало уничтожение немец-
кой армии на полуострове и его
окончательное освобождение.

Удержанию Крыма в своих ру-
ках немецко-фашистское руковод-
ство придавало большое военное
и политическое значение.
Крымский полуостров немецкое
командование рассматривало как
"краеугольный камень восточного
фронта", полагая, что его остав-
ление повлекло бы отход от Гер-
мании Турции, а затем выход из
войны Болгарии и Румынии.

Поэтому, несмотря на потерю
Правобережной Украины, на 17-ю
армию под командованием генера-
ла Йенеке была возложена задача
до последней возможности удер-
живать Крым. Состав армии в на-
чале 1944 г. был увеличен на две
дивизии. К апрелю она имела 12
дивизий - 5 немецких и 7 румынс-
ких, 2 бригады штурмовых орудий,
различные части усиления и нас-
читывала более 195 тыс. человек,
около 3600 орудий и минометов,
215 танков и штурмовых орудий.
Ее поддерживали 148 самолетов.
К началу операции в составе 4-го
Украинского фронта и Отдельной
Приморской армии имелось 470
тыс. человек, 5982 орудия и ми-
номета, 559 танков и самоходно-
артиллерийских установок. В 4-й
и 8-й воздушных армиях, поддер-
живавших сухопутные войска, нас-
читывалось 1250 самолетов.

На выгодных для обороны ру-
бежах Северного Крыма и на Кер-
ченском полуострове противник
построил развитую систему обо-
ронительных сооружений. Пере-
копский перешеек и плацдарм с
выходом на Сиваш перехватыва-
лись двумя-тремя мощными обо-
ронительными полосами. Главный
удар планировалось нанести с
плацдарма на южном берегу Си-
ваша. В случае успеха этот удар
выводил основную группировку
фронта в тыл перекопских пози-
ций противника и открывал сво-
боду действий в сторону Симфе-
рополя и Керченского полуостро-
ва. Отдельная Приморская армия
должна была прорвать оборону
противника севернее Керчи,
главный удар наносить на Симфе-
рополь, Севастополь, а частью сил
- вдоль южного берега Крымско-
го полуострова.

Войска 4-го Украинского фрон-
та начали наступление 8 апреля.
Перед этим за пять суток тяжелая
артиллерия разрушила значитель-
ную часть долговременных соору-
жений врага. В первый же день
наступления войска 51-й армии
при мощной поддержке артилле-
рии и авиации к исходу 10 апре-
ля прорвали вражескую оборону
и вышли из узких межозерных де-
филе. Наступлением частью сил
51-я армия заставила противни-
ка, под угрозой потери путей от-
хода, поспешно оставить укреп-
ления на Перекопском перешей-
ке и начать отступление по всему
фронту.

В тот же день в ходе Одесской
операции, войсками 3-го Украинс-

Êðûì âñòðå÷àåò äâîéíóþ ïîáåäó
70 лет назад советские воины освободили полуостров от фашистских захватчиков

кого фронта при помощи парти-
зан была освобождена Одесса. Не-
мецкая сторона потеряла 160 тыс.
солдат и офицеров. За время ок-
купации, продолжавшейся 907
дней, в городе погибли 82 тыс. жи-
телей, 78 тыс. человек были уг-
наны на принудительные работы в
Германию. За героизм и отвагу,
проявленные в боях за город, 14
человек были удостоены звания Ге-
роя Советского Союза, более 2150
человек награждены орденами и
медалями СССР. Символом осво-
бождения города от оккупации ста-
ло поднятое в тот день над
Оперным театром красное знамя.

Стремительное продвижение
19-го танкового корпуса постави-
ло керченскую группировку про-
тивника под угрозу окружения и
вынудило командование против-
ника начать поспешный отход на
запад. В ночь на 11 апреля од-
новременно с 19-м танковым кор-
пусом в наступление перешла От-
дельная Приморская армия, кото-
рая при поддержке авиации и Чер-
номорского флота к утру овладе-
ла Керчью. Развивая наступление,
советские войска 13 апреля ос-
вободили Феодосию, Симферо-
поль и Евпаторию.

Столица Крыма находилась в ок-
купации 865 дней. Немецкие вой-
ска вошли в Симферополь в ночь
на 2 ноября 1941 г., и сразу нача-
лись аресты и расстрелы населе-
ния, появились первые виселицы
на центральных улицах. К тому же,
недалеко от города был организо-

ван лагерь смерти, в котором при
пособничестве местных коллабо-
рационистов за время оккупации
было убито более 10 тысяч чело-
век из мирного населения и воен-
нопленных. Но люди не сдавались,
с первых же дней появления нем-
цев было создано партизанское

ли готовить отступление. В Сим-
ферополе ими готовилась целая
система подрыва города, причем
его планировалось взорвать вмес-
те с вступившими в него частями
Красной Армии. Но подпольщикам
и партизанам удалось сорвать эти
планы. Хотя во время отступле-
ния враг сумел уничтожить нес-
колько зданий и важных городс-
ких объектов, однако большого ко-
личества взрывов удалось избе-
жать, именно благодаря им. К ве-
черу 13 апреля 1944 г. Симферо-
поль был занят советскими войс-
ками, вражеский гарнизон ликви-
дирован полностью, свыше тыся-
чи немецких солдат и офицеров
были пленены. Интересный факт
- советский танк Т-34 с бортовым
номером "201" одним из первых
ворвался в Симферополь. Прой-
дя войну до победного 9 мая

1945 г., после окончания боевых
действий он вернулся в Симфе-
рополь и был установлен на пье-
дестале на площади Победы, в па-
мять о тех событиях. И сегодня, в
эту памятную дату - 13 апреля,
которая ежегодно отмечается в
столице Крыма, сюда традицион-

Они вместе - разные поколения крымских моряков, готовы
защищать Родину

Известная картина Александра Дейнеки
"Оборона Севастополя"

но приходят ветераны и все бла-
годарные симферопольцы.

Вслед за Симферополем были
освобождены 14 апреля - Судак
и Алушту, а 15 апреля Красная ар-
мия вышла к Севастополю. Не-
мецкие и румынские войска стре-
мились попасть в Севастополь,
сохранив тяжелое вооружение и
технику, а советские - преследо-
вали противника подвижными
группами, нанеся ему тяжелые по-
тери. Однако попытка взять город
с ходу потерпела неудачу. С 16
по 30 апреля советские войска
неоднократно предпринимали по-
пытки штурма города, но каждый
раз добивались лишь частных ус-
пехов. Генеральный штурм Севас-
тополя был назначен советским
командованием на 5 мая. Начав
его по плану, после четырех дней
тяжелейших боев 9 мая 1944 г.

войска фронта освободили город.
До Великой победой оставалось
еще целый год войны. 12 мая ос-
татки вражеских войск на мысе
Херсонес сложили оружие.

Крымская операция закончилась
полным разгромом 17-й немец-
кой армии. Ее потери на суше ис-
числялись в 100 тыс. человек, в
том числе 61 587 пленными. Кро-
ме того, большое количество гер-
манских и румынских солдат и
офицеров погибло в море во вре-
мя эвакуации. Армия лишилась
всей боевой техники. В результа-
те освобождения Крыма была сня-
та угроза южному крылу фронта,
а также освобожден Севастополь
- главная военно-морская база
Черноморского флота. В резуль-
тате победы в битве за Крым, Со-
ветскому Союзу удалось вернуть
контроль над одним из стратеги-
чески важных регионов. Фашисты
были вытеснены с важнейшей
стратегической позиции на Чер-
ном море, что создало более бла-
гоприятные условия для дальней-
шего наступления Красной армии.

В Этом году 8 апреля в Крыму
стартовала серия праздничных чес-
твований, посвященных 70-летию
Крымской операции советских
войск в Великой Отечественной
Войне. История Крыма и России
напоминает о себе в современнос-
ти. Жители Крыма отмечают сим-
воличность происходящего: 70-ле-
тие освобождения полуострова
празднуется на фоне всеобщего
чувства очередного возвращения
в лоно России и ликвидации но-
вой угрозы проявлений неонациз-
ма на земле, жестоко пострадав-
шей в борьбе с фашизмом.

Бои за Керчь позади, пора
снимать фашистскую
символику

Знаменитый танк Т-34 с бортовым номером
"201" сегодня стоит на пьедестале на площа-
ди Победы в Симферополе

Памятник Солдату и Матросу установлен на
мысе Хрустальный в Севастополе

движение, в городе возникли пер-
вые подпольные организации. Они
действовали все время оккупации
и сыграли не маловажную роль в
освобождении города.

Узнав о приближении советс-
ких войск и освобождении
крымских городов, фашисты ста-
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В книге Семена Спектора, о которой мы писа-
ли в прошлом номере  он свидетельствует, что
в Германии День Победы вызывает уважение.
Тем не менее большинству жителей страны не-
известно, сколько жизней Советский Союз по-
терял на той войне. Согласно опросам, 80% нем-
цев сейчас не знают, что их деды убили в СССР
десятки миллионов человек… А намного ли бо-
льше знают о войне подростки в России, в Бол-
гарии?!

Когда читаешь о "живых ямах" и тех из наших
же сограждан, которые помогали фашистам  -
вряд ли можешь воспринимать это спокойно. А
некоторые из тех, кто был пособником фашис-
тов спокойно приспособились к новой жизни и
даже требовали к себе уважения. Может ли пов-
ториться это сегодня? И нужно ли спокойно наб-
людать за тем, как на Украине активность про-
являют потомки этих "героев", поскольку это не
касается каждого из нас лично?!

Говорят, что в экс-концлагере СС Дахау под
Мюнхеном - довольно частое явление нервные
срывы германских подростков. Несмотря на это,
посещение мемориала входит в обязательную
школьную программу для старших классов. Де-
тям показывают печи крематория, где сгорели
десятки тысяч узников, газовые камеры и фото
изуверских опытов врачей-эсэсовцев. Это нуж-
но, чтобы всё не повторилось вновь, -говорят
сотрудники музея. - Ведь самое страшное зло
со временем забывается". Пожалуй, так и есть.

Деревня Хатынь была
стёрта с лица земли
Об этом преступлении стало известно сразу

же - и из показаний выживших, и от партизан.
Но сами каратели сумели затаиться. 40 лет на-
зад одного из участников операции удалось за-
держать. Тогда Советский Союз потрясла но-
вость о том, что задержан один из участников
карательной операции в белорусской деревне
Хатыни. Им оказался осевший в Куйбышеве (Са-
маре) Степан Сахно. Разоблачил преступника
сотрудник областной контрразведки Леонид Кол-
маков. Затянись следственные действия хотя бы
на месяц, за те преступления и по сей день
никто бы не ответил. "АиФ" рассказывает о под-
робностях той операции.

Жена куйбышевца Степана Сахно, провожая
летом 1973 г. мужа в Белоруссию, напутствова-
ла свою вторую половину: "Стёпа, помоги орга-
нам!" Её супруг вместе с сотрудниками КГБ дол-
жен был как свидетель проехать по местам, где
в Великую Отечественную бесновались карате-
ли. Бедная женщина и не подозревала, что её
муж - профсоюзный активист, председатель то-
варищеского суда - был сотрудником 118-го по-
лицейского охранного батальона, отметившего-
ся зверскими карательными акциями, в том чис-
ле сожжением Хатыни.

Фронтовые раны
Всего в ходе карательной акции в Хатыни 22

марта 1943 г. было уничтожено 149 человек, из
них - 75 детей младше 16 лет. Сама деревня
была стёрта с лица земли. О преступлении в
Хатыни стало известно сразу же - и из показа-
ний выживших, и от партизан. Но сами карате-
ли сумели затаиться. К тому же, согласно офи-
циальной версии, считалось, что расправа над
жителями Хатыни - дело рук исключительно не-
мецких фашистов. Только в 1973 г. сотрудникам
КГБ удалось нащупать след.

- В куйбышевское управление КГБ обратились
белорусские коллеги с просьбой допросить не-
коего Сахно, который, по их сведениям, мог быть
свидетелем расстрела старосты-подпольщика и
его семьи, и предъявить ему на опознание нес-
колько фотографий, - рассказал непосредст-
венный участник операции чекистов Леонид Кол-
маков. - Сахно сразу же оговорился, что не зна-
ет, сможет ли помочь, ведь "тридцать рокив (лет.
- Ред.) мынуло". Он обдумывал каждый мой воп-
рос, внимательно рассматривал все фотокар-
точки. Мне сразу показалось странным, что он
как бы нарочно путал фамилии - показывая на
фото одного, называл фамилию другого и т. д.
Хотя при этом Сахно помнил и рассказывал пов-
седневные мелочи из военной жизни.

Ежедневные многочасовые "беседы" заставля-
ли Сахно здорово нервничать. Однажды Степан
даже заявил, что он, раненый фронтовик, не
позволит оскорблять себя недоверием, и гро-
зил обратиться напрямую в политбюро ЦК КПСС.

Сожженные заживо. Каратели в Хатыни не щади-
ли ни стариков, ни детей

Ñàìîå ñòðàøíîå çëî ñî âðåìåíåì çàáûâàåòñÿ

Оперативник понимал, что подобные демарши
собеседник устраивает неспроста, он что-то
скрывает. Но что? Было решено выехать с Сах-
но в Белоруссию. Задача стояла одна: психоло-
гически разоружить "свидетеля" и понудить к явке
с повинной. Леонид Колмаков исколесил с ним
не один район, прочесали леса - всё безрезуль-
татно. Параллельно шла работа с архивными
документами. Но начиная с 1943 г. фашисты тща-
тельно заметали следы своих злодеяний. Исто-
рия Хатыни в их изложении преподносилась как
"тяжёлый бой на краю села с партизанами. Бо-
льшая часть сельчан покинула Хатынь несколь-
кими днями раньше". Но именно в этих доку-
ментах Л. Колмакову удалось найти свидетельс-
тво командира немецкого формирования "Дир-
левангер". Тот вспоминал, что в одной из кара-
тельных операций ему запомнился своей актив-
ностью молодой, высокого роста, с голубыми
глазами полицейский украинского батальона. Фа-
милии его он не помнил, но отмечал, что тот
играл под номером 9 в футбольной команде ба-
тальона. По другому делу проходил некто по
кличке Махно, опять молодой, голубоглазый
рослый украинец, который получил такую клич-
ку далеко не за смирный нрав.

Свидетель-палач
Всё яснее вырисовывалась роль полицейско-

го батальона в карательных операциях. Но по-
прежнему не удавалось получить прямых улик
на конкретных злодеев. Однажды Леонид Кол-
маков завёл с Сахно разговор о футболе. Сах-
но, оказавшийся азартным болельщиком куйбы-
шевской команды "Крылья Советов", охотно под-
держал эту тему - она казалась ему абсолютно

безопасной.
- Я заговорил о футболистах команды, - расс-

казывает бывший чекист. - Вспомнил, как сам
когда-то играл в защите за институтскую коман-
ду. В пылу разговора Сахно заявил, что играл в
нападении во фронтовой команде. И даже имел
кличку - Махно. Я понял, что футболист из сви-
детельств фашистского офицера и Сахно - один
и тот же человек.

Так, шаг за шагом, вырисовывалось истинное
лицо "свидетеля". 4 месяца бесед с ним и тща-
тельная работа с документами не пропали да-
ром. Сахно психологической нагрузки не выдер-
жал. И однажды сам признался, что у него руки
в крови: "Леонид Георгиевич, я 30 лет жил как
человек в футляре... Отвечать надо".

С этого момента Сахно начал давать показа-
ния, не скрывая ни мест преступлений, ни фа-
милий изменников. Но тему Хатыни по-прежне-
му обходил. На одном из допросов Колмаков
прямо спросил его: что за деревушка такая
Хатынь, которую они так и не нашли?

- И тут внутри Сахно что-то оборвалось, - вспо-
минает Колмаков. - Он начал кричать, что ни-
когда не забудет эти клубы дыма, этих людей,
которые выскакивали из костра, объятые пла-
менем, эти страшные стенания горящих.

Впрочем, по словам того же Сахно, "Хатыни
были каждый день". 6 января 1943 г. были сож-
жены 58 домов и школа в д. Чмелевичи, 18 фев-
раля в д. Заречье расстреляны 12 человек и
сожжено 30 домов... А Хатынь - это месть за
убийство партизанами Ганса Вёльке, олимпийс-
кого чемпиона Игр-1936 в толкании ядра и лич-
ного друга фюрера. Вёльке ехал на аэродром в
Минск, его сопровождали два грузовика сотруд-
ников 118-го батальона. По пути им встретились
женщины, которые рубили лес. Колонна оста-
новилась спросить, не видели ли женщины пар-
тизан. Они ответили, что не видели. Не проехав
и 300 м, колонна попала под обстрел, Вёльке
погиб. Охранный батальон вернулся туда, где
женщины рубили лес, и расстреляли их (23 че-
ловека). А потом запросили подмогу, к ним при-
соединился батальон "Дирлевангер". Они вмес-
те стали прочёсывать лес, искать партизан. И
вышли на деревню Хатынь, где и расправились
с местными жителями. Главную роль в этом чу-
довищном преступлении сыграл именно 118-й
полицейский батальон. Его костяк составляли
жители западных областей Украины, одним из
исполнителей был унтерштурмфюрер СС Степан
Сахно.

Сахно был взят под стражу. Суд, приняв во
внимание, что его показания содействовали пол-
ному раскрытию обстоятельств преступлений и
изобличению карателей, осудил его на 25 лет
лишения свободы. Дальнейшая его судьба неиз-
вестна...
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

ДОРОГИЕ БРАТЬЯ И СЕСТРЫ!

Начался сбор средств на реставрацию и бла-
гоустройство храма "Святителя Николая Чу-
дотворца"- Подворье Патриарха Московского
и всея Руси в Софии. Сердечно благодарим всех,
кто помог и помогает нашему храму!

Реквизиты банковских счетов

РУСКА ЦЪРКВА СВЕТИ НИКОЛАЙ ЧУДОТВОРЕЦ
(Compound Russian Orthodox Church in Sofia.
RUSKA TCERKVA SVETY NICOLAI CHUDOTVORETC)
Адрес: Республика Болгария, г. София,
бул. "Царь Освободитель" № 3
Address: Bulgaria, Sofia,
Boulevard "Tzar Osvoboditel", № 3
Счёт в "БАНКА ДСК":
� в левах BGN:
Расчетный счет: BG89STSA93000019909096
БИК STSABGSF
Булстат 131027861
Bank address: Sofia,19 Moskovska Str. В графе
"назначение платежа" следует указывать: " Помощь
на реставрацию и ремонт храма "Светителя Нико-
лая".
Для перечисления иностранной валюты:
� в евро EUR:
Bank Acc./IBAN/ BG28STSA93000019909127
SWIFT STSABGSF
Beneficiary's Bank: BANKA DSK
VAT No: 131027861
� в долларах США:
Счёт в "БАНКА ДСК":
Расчетный счет: BG85STSA93000019992976
БИК STSABGSF
Булстат 131027861

Помощь храму

Страницу подготовила  Ольга Гурская

Назвать этот день празд-
ником, даже самым боль-
шим праздником - слишком
мало. Он важнее любого
праздника и значимее лю-
бого события в мировой ис-
тории. В этот день все че-
ловечество, а значит -
каждый из нас, получили на-
дежду на спасение, потому
что Христос воскрес. Этот
день называется Пасхой, что
значит - "переход", и отме-
чается в Православной Цер-
кви как самый главный день
в году. В Пасхе - вся суть
христианства, весь смысл
нашей веры.

"Слово "Пасха", - пишет
святой Амвросий Медиолан-
ский, - означает "прехож-
дение". Назван же так этот
праздник, торжественней-
ший из праздников, в вет-
хозаветной Церкви - в вос-
поминание исхода сынов
Израилевых из Египта и
вместе с тем избавления их
от рабства, а в Церкви но-
возаветной - в ознаменова-
ние того, что Сам Сын Бо-
жий, чрез Воскресение из
мертвых, перешел от мира
сего к Отцу Небесному, от
земли на Небо, освободив
нас от вечной смерти и раб-
ства врагу, даровав нам
"власть быть чадами Божи-
ими" (Ин. 1,12).

Распятие Христа произош-
ло в пятницу, которую мы те-
перь называем страстной, на
горе Голгофе, вблизи город-
ских стен Иерусалима. Один
из учеников Спасителя, Ио-
сиф Аримафейский, с разре-
шения прокуратора Иудеи
Понтия Пилата снял тело

На протяжении всей Свет-
лой седмицы в Москве про-
ходят пасхальные торжества,
организованные при участии
столичной мэрии. Основны-
ми площадками для праздно-
вания стали пешеходные
зоны, парки и центральные
площади. Пасхальный фести-
валь открылся в ночь с суб-
боты на воскресенье.

В течение всей недели про-
ходят мастер-классы по рос-
писи пасхальных яиц и пле-
тению корзинок, которые за-
тем, в рамках благотвори-
тельных акций можно будет
подарить ветеранам и мало-
имущим семьям. В пеше-
ходных зонах установлены

С 1 апреля по 14 мая
2014 года в здании Россий-
ского православного уни-
верситета на Новой площа-
ди в Москве в рамках мо-
лодежного фестиваля "Сре-
тение" проходит выставка
фотографий, посвященная
Великому посту и праздни-
ку Светлого Христова Воск-
ресения. Выставка органи-
зуется впервые Комиссией
по церковному просвеще-
нию и деятельности воск-
ресных школ при Епархиа-
льном совете города
Москвы в сотрудничестве с
РПУ. В экспозиции представ-
лены фотографии, отража-

Î Ïàñõå Õðèñòîâîé
Христос Воскресе! Воистину Воскресе!

Спасителя с Креста и похо-
ронил Его. Первосвященни-
ки выставили у Гроба Гос-
подня стражу. По иудейским
обычаям, гроб представлял
собой пещеру, выдолблен-
ную в скале. Тело умершего
смазывали маслами и бла-
говониями, обвивали тканью
и клали на каменную плиту.
А вход в пещеру закрывали
большим камнем. Так посту-
пили и с телом Иисуса - за
одним исключением. Его Пог-
ребение было совершено в
спешке - заканчивалась пят-
ница, а в субботу (которая
наступает с вечера пятницы)
по иудейским обычаям не-
льзя делать никаких дел. И
поэтому тело Иисуса не ус-
пели умастить благовониями.
Благочестивые женщины,
ученицы Христа, очень пе-
реживали по этому поводу.
Они любили Христа, и им хо-
телось, чтобы Он ушел в
Свой последний земной путь
"как полагается". Поэтому ра-
но утром в воскресенье, взяв
благовонные масла, они пос-
пешили к Гробу, чтобы ис-
полнить все, что нужно. Бла-
говонные масла еще назы-
ваются миром, вот отчего тех
женщин мы называем жена-
ми-мироносицами.

"По прошествии субботы,
на рассвете первого дня не-
дели, пришли Мария Магда-
лина и другая Мария пос-
мотреть гроб. И вот сдела-
лось великое землетрясе-
ние, ибо Ангел Господень,
сошедший с небес, присту-
пив, отвалил камень от две-
ри гроба и сидел на нем;
вид его был, как молния, и

одежда его бела, как снег;
устрашившись его, стерегу-
щие пришли в трепет и ста-
ли, как мертвые; Ангел же,
обратив речь к женщинам,
сказал: не бойтесь, ибо
знаю, что вы ищете Иисуса
распятого; Его нет здесь -
Он воскрес, как сказал. По-
дойдите, посмотрите место,
где лежал Господь, и пой-
дите скорее, скажите уче-
никам Его, что Он воскрес
из мертвых…" (Мф. 28,1-7)
- так повествует Евангелие.

Женщины, изумленные са-
мим фактом явления им Ан-
гела, действительно подош-
ли и посмотрели. И удиви-
лись еще больше, увидев,
что гробница пуста. В пеще-
ре лежала только ткань, в
которую было завернуто те-
ло, и платок, который был
на голове Христа. Немного
придя в себя, они вспомни-
ли слова, сказанные когда-
то Спасителем: "Как Иона
был во чреве кита три дня и
три ночи, так и Сын Челове-
ческий будет в сердце зем-
ли три дня и три ночи" (Мф.
12,40). Они вспомнили и
другие слова Христа о Воск-
ресении через три дня пос-
ле смерти, казавшиеся им
туманными и непонятными.
Ученики Христа думали, что
слова о Воскресении - это
метафора, что Христос го-
ворил о Своем Воскресении
не в прямом смысле, а в пе-
реносном, что речь шла о
чем-то другом! Но оказалось,
что Христос воскрес - в са-
мом прямом смысле этого
слова! Печаль женщин сме-
нилась радостью, и они по-

бежали сообщить о Воскре-
сении апостолам… А страж-
ники, которые дежурили воз-
ле Гроба и видели все, нем-
ного придя в себя от удив-
ления и испуга, пошли рас-
сказать об этом первосвя-
щенникам. Это сейчас мы
точно знаем, что после му-
чений Христа будет Его веч-
ная слава, а после распятия
на Кресте - Его светлое Вос-
кресение. Но представьте
состояние Его учеников: уни-
женный, ненавидимый влас-
тями и не принятый боль-
шинством людей, их Учитель
умер. И ничто не вселяло в
апостолов надежду. Ведь да-
же Сам Иисус умирал со
страшными словами: "Боже
мой! для чего Ты оставил Ме-
ня?" (Лк. 15,34). И вдруг уче-
ницы Христа сообщают им
такую радостную новость…

Вечером того же дня апос-
толы собрались в одном ие-

русалимском доме, чтобы
обсудить происшедшее: сна-
чала они отказывались ве-
рить в то, что Христос воск-
рес - слишком уж это было
неподвластно человеческому
пониманию. Двери дома
были наглухо заперты - апос-
толы опасались преследова-
ния властей. И вдруг неожи-
данно вошел Сам Господь и,
встав посреди них, сказал:
"Мир вам!" Кстати, апостола
Фомы в воскресенье в том
иерусалимском доме не
было. И когда другие апос-
толы рассказали ему о чуде,
Фома не поверил - за что,
собственно, и был прозван
неверующим. Фома не ве-
рил в рассказы о воскресе-
нии Иисуса до тех пор, пока
собственными глазами не
увидел Его. А на Его теле -
раны от гвоздей, которыми
Христа прибивали к Кресту,
и пробитые копьем ребра
Спасителя… После этого Фо-
ма, как и другие апостолы,
пошел проповедовать - до-
нести до каждого Благую
весть. И мученически умер

за Христа: он-то точно знал,
что Христос воскрес, и да-
же угроза смертной казни не
заставила апостола перес-
тать говорить об этом лю-
дям.

После этого Господь являл-
ся апостолам, и не только
им, еще не один раз - до
тех пор, пока на сороковой
день после Своего Воскре-
сения не вознесся на Небо.
Прекрасно зная человечес-
кую природу: мы ничему не
верим, пока не убедимся в
этом сами, Иисус, по сути,
пожалел своих учеников.
Чтобы они не мучились сом-
нениями, Он часто находил-
ся среди них, разговаривал
с ними, подтверждая тем
самым то, во что поверить
на первый взгляд было не-
возможно - в то, что Хрис-
тос воскрес! Апостол Павел,
который вообще никогда не
видел Христа в Его земной
жизни, но ко-торому Он
явился после Своего Воск-
ресения, обозначил суть на-
шей веры: "Если Христос не
воскрес, то вера ваша тщет-
на... то мы несчастнее всех
человеков" (1Кор.15,17-19).

"Своим Воскресением
Христос дал людям постиг-
нуть истинность Своего Бо-
жества, истинность Своего
высокого учения, спасите-
льность Своей смерти. Вос-
кресение Христа - это за-
вершение Его жизненного
подвига. Иного конца не
могло быть, ибо это прямое
следствие нравственного
смысла Христовой жизни",
- это слова из пасхальной
проповеди архимандрита
Иоанна (Крестьянкина).
Христос воскрес и вознес-
ся на Небо, но Он всегда
присутствует в Своей Церк-
ви. И любой из нас может
прикоснуться к Нему - на
главном христианском бо-
гослужении, литургии, ког-
да священник выходит к лю-
дям с Телом и Кровью вос-
кресшего Христа…

Пасха.ру

Íà ìåñòå ñíåñåííûõ â XX âåêå õðàìîâ óñòàíîâèëè çâîííèöû
яли снесенные в советское
время храмы и монастыри,
установлены мобильные
звонницы, рядом с которы-
ми размещены стенды с ин-
формацией о храмах, исчез-
нувших с карты Москвы в XX
веке. Всего организовано
семь мемориальных точек.

Такого в столице еще не
было, - сказал глава Сино-
дального информационного
отдела РПЦ Владимир Легой-
да. Он напомнил, что на этот
раз Пасха совпадает у разных
христианских конфессий,
поэтому католические и ар-
мянские храмы Москвы при-
соединятся к православной
программе.

небольшие звонницы, где же-
лающих учат колокольному
звону. Помимо традиционных
мероприятий в этом году пре-

дусмотрена специальная
программа по увековечива-
нию памяти об утраченных
святынях. На местах, где сто-

Â Ìîñêâå ïðîõîäèò ôîòîâûñòàâêà "Âåëèêèé ïîñò è Ïàñõà"
ющие различные события
Великого поста и Пасхи,
снятые обычными верующи-
ми - прихожанами москов-
ских храмов, а также  учас-
тниками молодежных орга-
низаций, педагогами и уче-
никами воскресных школ, а
также педагогами и студен-
тами  высших учебных за-
ведений  по темам:

Основная тематика (Бо-
гослужение; наши лица;
природа; храмы; - в Вели-
кий пост и на Пасху).

Троице-Сергиева Лавра (В
этой номинации фотографии
посвященные Троице-Серги-
евой Лавре отснятые в лю-

бое время года).
Представленные работы,

несмотря на разнообразие
сюжетов, объединяет общая
идея  - привлечь внимание
к церковному укладу жиз-
ни, показать внутреннюю
красоту и многогранность
Православия. В каждой ра-
боте по-разному отражены
праздничная радость о Вос-
кресшем Спасителе мира и
предшествующее этой ра-
дости постное послушание.
Во всех фотографиях за-
метно желание фотографов
зафиксировать что-то осо-
бенно родное и близкое
сердцу каждого православ-

ного верующего и подели-
ться этим с миром. Часть
экспозиции посвящена Тро-
ице-Сергиевой лавре. Ра-
боты по этой теме были
сняты  не только в пасха-
льные дни, но и в течение
всего церковного года. Они
рассказывают о жизни од-
ного из важнейших ду-
ховных центров России,
увиденной глазами палом-
ников. Стоит отметить, что
сбор работ, организация и
подготовка выставки, про-
ходили на общественных
началах, а организаторами
экспозиции было отобрано
около ста работ.
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16. ДОСУГ

Анекдоты

Магический квадратПриятного аппетита

Двое охотников
пошли на кабана. На
следующий день один
из них возвращается,
еле передвигаясь с ту-
шей кабана на горбу.
Видя, что его приятеля
рядом нет, жители де-
ревни его спрашивают:

- Коль, а где Петро-
вич?

- Да ему плохо ста-
ло, он упал, в двух ки-
лометрах отсюда валя-
ется.

- Как, ты бросил
Петровича и потащил
кабана?!

- Ну, Петровича-то
никто не сопрет!

☺☺☺
Сидит Абрам на бе-

регу и пристально
смотрит на поплавок…
Мимо проплывает кро-
кодил.

Увидев Абрама, кро-
кодил спрашивает:

- Что, не клюёт?
- Нет.
Крокодил тихонько

так, с надеждой:
- Может, пока иску-

паешься?
☺☺☺

Девушка пришла в
гости к программисту.
Прошли на кухню, он
ставит чайник. Она:

- У тебя на столе та-
кая чистота! Молодец!
Обычно у парней круж-
ки, тарелки, крошки...

Он про себя: - Что
я дурак что ли тут
жрать?! У меня ком-
пьютерный стол для
этого есть!

☺☺☺
Главным отличием

между животными и
людьми является то,
что животные не дер-
жат дома людей. Хотя
коты могут с этим ут-
верждением и не сог-
ласиться.

☺☺☺
Просто удивитель-

но, насколько мужчине
проще понять женщи-
ну, если он на ней не
женат.

☺☺☺
Если к куриным яй-

цам подложить страу-
синые, то первыми
вылупятся глаза курицы.

☺☺☺
Пить водку, пиво, ко-

ньяк, кофе и курить в
один день это нормаль-
но. А вот воду в чайник
нужно обязательно фи-
льтровать, а то для здо-
ровья плохо!

☺☺☺
Ha званном приеме

лорд X спрашивает лор-
да Y:

- Сэр X, a почемy вы
не пошли по стопам
своего отца: он был
cапожником, a вы -
лорд ?

- Ho, yважаемый сэр
Y, вы ведь тоже не пош-
ли по стопам своего от-
ца...

- ???
- Bаш отец был джен-

тльменом...
☺☺☺

Блондинка пришла
устраиваться на работу
в полицию.

Пожилой начальник
отделения обвёл её
взглядом и сказал:

- Для начала я задам
вам несколько вопро-
сов. Сколько будет
дважды два?

- Э-э-э... четыре.
- Хорошо. Можете

извлечь квадратный ко-
рень из 100?

- Ну-у-у... Десять.
- Отлично. Кто убил

Пушкина, и где это слу-
чилось?

Блондинка некото-
рое время молчала.

- Не знаю, - наконец
промолвила она.

- Ну что же, подумай-
те. Приходите завтра.

Блондинка вышла на
улицу и звонит подру-
ге.

- Ну как, взяли тебя
на работу? - спрашива-
ет та.

- Не только взяли, -
хвастает блондинка, - но
уже поручили мне рас-
следовать убийство!

☺☺☺
Человек, который

ищет у себя несущест-
вующие болезни, - это
ипохондрик. А как на-
зывается человек, ищу-
щий несуществующие
болезни у других?

- Платный врач?
☺☺☺

Врач знакомится с
результатами анализов.
Пациент:

- Ну как, доктор?
- Можете взять кре-

дит.

- Так отдавать нечем.
- А вам и не придет-

ся.
☺☺☺

- Я тебя люблю!
- Докажи!
- Как?
- Крикни, что лю-

бишь, чтобы в мире все
услышали.

Он тихо подошёл и
шепнул ей на ушко:

- Я тебя люблю...
- Почему так тихо и

почему на ушко?
- Потому что весь

мир для меня - это ты.
☺☺☺

Жена из кухни кри-
чит мужу:

- Милый, тебе пон-
равится такое блюдо:
"Отборные куски оле-
нины и косули под
лёгким ананасовым со-
усом в изумительном
прозрачном бульоне из
цесарки"?

- О-о-о, любимая! Ты
это нам сейчас приго-
товишь?

- Нет, это я прочи-
тала надпись на кон-
сервной банке коша-
чьего корма, которую
сегодня нашему Вась-
ке купила.

☺☺☺
Идеальный муж в

представлении жен-
щины - он зарабатыва-
ет огромные деньги
тем, что проводит всё
своё время с ней.

☺☺☺
На собеседовании в

отделе кадров:
- Насколько вы нас-

тойчивы в достижении
своих целей?

- Я видел конец таб-
лицы Excel.

- Мля, вы приняты!..
☺☺☺

Новинка! Книга!
Уникальный, принципи-
ально новый для мо-
лодёжи носитель ин-
формации! Информа-
ция передаётся в мозг
напрямую через глаза!
Никаких USB, Wi-Fi и
ИК-портов.
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22 апреля
17.30 ч., Муз. салон
Показ видеофильма о

Николае Рерихе
18.30 ч., Мраморный

зал. Концерт студентов
НМА класса профессо-
ра Ростислава Йовчева

23 апреля
18.00 ч., Малый зал
Премьера художест-

венного фильма "Выкру-
тасы" (2011 г.) - коме-
дия. Режиссер - Леван
Габриадзе.

В ролях: Милла Йо-
вович, Константин Ха-
бенский, Иван Ургант,
Александр Кержаков,
Сергей Гармаш, Влади-
мир Меньшов

18.00 ч., Муз. салон
К 100-летию со дня

рождения. Показ виде-
офильма о всемирноиз-
вестном басе Борисе
Христове "Вся моя
жизнь - это пение"

19.00 ч., Большой зал
Спектакль "Многокле-

точность"
24 апреля
17.30 ч., Муз. салон
Презентация книги

русской поэтессы, дра-
матурга, прозаика Лю-
бови Столицы "Голос
незримого"

26 апреля
10.00 ч., Большой зал
205-летию Н.В.Гоголя

посвящается
XIV Национальный

фестиваль детского и
юношеского творчества
на русском языке

Дополните квадраты недостающими буквами, таким об-
разом, чтобы слева-направо и сверху-вниз читались сло-
ва. Все слова должны быть разными.

РЕЦЕПТ ПОСТНЫХ БЛИНОВ
Продукты: мука - 1 ст., вода -

2 ст., сахар - 1 ст. л., сода - 1/3
ч. л., масло растительное - 50 г,
соль - по вкусу

Приготовление:
1. Растворяем в воде соль, са-

хар, высыпаем просеянную муку
и тщательно размешиваем, чтобы
не было комков, пока не полу-
чится однородное тесто.

2. Добавляем соду и вливаем в
тесто масло.

3. Хорошо размешиваем.
4. Смазываем сковороду один

раз перед выпечкой растительным
маслом и печем блины.

5. Промазываем каждый блин
медом и подаем к столу.

ОВОЩНАЯ ИКРА
Икра отличается от рагу равно-

мерной консистенцией, овощи для
нее протираются или прокручи-
ваются (обычно после недлитель-
ного протушивания или обжари-
вания), а затем длительно, на мед-
ленном огне, с помешиванием,
выпаривается лишняя жидкость.
Для баклажанной икры: на 2 кг
баклажан, по 1,5 кг сладкого пер-
ца и помидоров (можно заменить
небольшим количеством томатной
пасты - по вкусу), по 2-3 морков-

ки и лука, зелень, чеснок, соль,
специи. Для кабачковой икры: на
один кг кабачка (очищенного от
кожуры и семечек), по 3-4 мор-
кови, лука и помидорины.

ПЕРЕЦ ФАРШИРОВАННЫЙ
Перец вымыть, вынуть семена и

"хвостики". Лук нарезать кольца-
ми и обжарить в масле до золо-
тистого цвета. Коренья очистить,
нарезать соломкой и потушить в
масле до полуготовности. Поми-
доры (сняв кожицу) протереть че-
рез сито и массу довести до кипе-
ния, после чего варить 15 минут,
добавить соль, перец и варить еще
10 мин. Зелень мелко нарезать.
Овощи, приготовленные для фар-
ша смешать с отварным рисом и
заполнить ими перцы. Комбинация
овощей может отличаться от пред-
ложенной, крупу тоже можно по-
варьировать (хороша гречка), до-
бавлять грибы, соевое мясо и т.п.
Приготовим заливку: обжарим лу-
ковицу, морковку, обрезь перца, то-
мат или помидоры и заливаем на
уложенные в посуду нафарширо-
ванные перцы, тушим до готовнос-
ти, близко к концу готовности до-
бавляем чеснок.
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17. TV

Пятница, 18 апреля (болгарское время)

Воскресенье, 20 апреля

Понедельник, 21 апреля

Вторник, 22 апреля

Среда, 23 апреля

Четверг, 24 апреля

Пятница, 18 апреля (болгарское время)

Воскресенье, 20 апреля

Понедельник, 21 апреля

Вторник, 22 апреля

Среда, 23 апреля

Четверг, 24 апреля

06.25 "Играй, гармонь любимая!" 07.00 "Умницы и умники" 07.45
"Слово пастыря" 08.00 Новости (с субтитрами) 08.15 "Смак"
08.45 "Смешарики. Новые приключения" 09.00 "Алла Пугачева
- моя бабушка" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Идеальный
ремонт" 11.05 "Ералаш" 11.30 Ольга Мелихова, Игорь
Костолевский, Людмила Гурченко в фильме "Отпуск за свой
счет" 13.50 "И это все о ней..." 16.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 16.15 "И это все о ней..." Продолжение 16.30
"Угадай мелодию" 17.00 "ДОстояние РЕспублики: Алла Пугачева"
19.00 "Время" 19.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым
21.00 Пасха Христова. Трансляция богослужения из Храма
Христа Спасителя 00.00 Леонид Куравлев, Татьяна Пельтцер
в фильме "Не было печали..." 01.15 Ия Саввина, Олег Ефремов
в фильме "Продлись, продлись очарованье..." 02.35 "Святые
ХХ века" 04.00 Новости 04.10 "Ангелы-хранители"

07.00 Новости 07.15 Телеканал "Доброе утро" 08.10 "Контрольная
закупка" 08.40 "Жить здорово!" 09.35 "Истина где-то рядом"
10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Модный приговор" 11.10
"В наше время" 12.00 Другие новости 12.25 "Время обедать!"
13.00 Новости (с субтитрами) 13.15 "Остров Крым" 13.45 "Дело
ваше..." 14.20 "Они и мы" 15.10 "Наедине со всеми". Программа
Юлии Меньшовой 16.00 Вечерние новости (с субтитрами) 16.40
"Истина где-то рядом" 17.05 "Давай поженимся!" 18.00 "Пусть
говорят" 19.00 "Время" 19.30 "Кураж". Фильм Александра
Стефановича 21.20 "Вечерний Ургант" 21.50 "Познер" 22.50
Ночные новости 23.00 "Пусть говорят" 23.55 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой 00.40 "Давай поженимся!" 01.35
"Дело ваше..." 02.05 "Кураж". Многосерийный фильм 03.00
Новости 03.05 "Кураж". Продолжение 04.00 Новости 04.05
Телеканал "Доброе утро"

07.00 Новости 07.15 Телеканал "Доброе утро" 08.10 "Контроль-
ная закупка" 08.40 "Жить здорово!" 09.35 "Истина где-то ря-
дом" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Модный приговор"
11.10 "В наше время" 12.00 Другие новости 12.25 "Время обе-
дать!" 13.00 Новости (с субтитрами) 13.15 "Остров Крым" 13.45
"Дело ваше..." 14.20 "Они и мы" 15.10 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой 16.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 16.40 "Истина где-то рядом" 17.05 "Давай поженим-
ся!" 18.00 "Пусть говорят" 19.00 "Время" 19.30 "Кураж". Фильм
Александра Стефановича 21.20 "Вечерний Ургант" 21.50 Пре-
мьера. "Туринская плащаница" 22.50 Ночные новости 23.00
"Пусть говорят" 23.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой 00.40 "Давай поженимся!" 01.35 "Дело ваше..." 02.05
"Кураж". Многосерийный фильм 03.00 Новости 03.05 "Кураж".
Продолжение 04.00 Новости 04.05 Телеканал "Доброе утро"

07.00 Новости 07.15 Телеканал "Доброе утро" 08.10 "Контроль-
ная закупка" 08.40 "Жить здорово!" 09.35 "Истина где-то ря-
дом" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Модный приговор"
11.10 "В наше время" 12.00 Другие новости 12.25 "Время обе-
дать!" 13.00 Новости (с субтитрами) 13.15 "Остров Крым" 13.45
"Дело ваше..." 14.20 "Они и мы" 15.10 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой 16.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 16.40 "Истина где-то рядом" 17.05 "Давай поженим-
ся!" 18.00 "Пусть говорят" 19.00 "Время" 19.30 Премьера. "Мот-
ыльки". Многосерийный фильм 21.20 "Политика" 22.15 "Вицин,
которого мы не знали" 23.10 Ночные новости 23.20 "Пусть
говорят" 00.15 "Наедине со всеми". Программа Юлии Мень-
шовой 01.00 "Давай поженимся!" 02.10 "Мотыльки". Многосе-
рийный фильм 03.00 Новости 03.05 "Мотыльки". Продолжение
04.00 Новости 04.05 Телеканал "Доброе утро"

07.00 Новости 07.15 Телеканал "Доброе утро" 08.10 "Контроль-
ная закупка" 08.40 "Жить здорово!" 09.35 "Истина где-то ря-
дом" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Модный приговор"
11.10 "В наше время" 12.00 Другие новости 12.25 "Время обе-
дать!" 13.00 Новости (с субтитрами) 13.15 "Остров Крым" 13.45
"Дело ваше..." 14.20 "Они и мы" 15.10 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой 16.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 16.40 "Истина где-то рядом" 17.05 "Давай поженим-
ся!" 18.00 "Пусть говорят" 19.00 "Время" 19.30 Премьера. "Мот-
ыльки". Многосерийный фильм 21.20 "Вечерний Ургант" 21.50
"На ночь глядя" 22.40 Ночные новости 22.50 "Пусть говорят"
23.45 "Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой 00.30
"Давай поженимся!" 01.25 "Дело ваше..." 02.10 "Мотыльки". Мно-
госерийный фильм 03.00 Новости 03.05 "Мотыльки". Продол-
жение 04.00 Новости 04.05 Телеканал "Доброе утро"

07.00 Новости 07.15 Телеканал "Доброе утро" 08.10 "Контрольная
закупка" 08.40 "Жить здорово!" 09.35 "Истина где-то рядом"
10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Модный приговор" 11.10 "В
наше время" 12.00 Другие новости 12.20 "Время обедать!" 13.00
Новости (с субтитрами) 13.15 "Остров Крым" 13.40 "Они и мы"
14.30 "Дело ваше..." 15.10 "Жди меня" 16.00 Вечерние новости
(с субтитрами) 16.40 "Истина где-то рядом" 17.05 "Человек и
закон" с Алексеем Пимановым 18.00 "Поле чудес" с Леонидом
Якубовичем 19.00 "Время" 19.30 Юрий Яковлев, Леонид
Куравлев, Александр Демьяненко, Наталья Селезнева в
комедии "Иван Васильевич меняет профессию" 21.10 "Вечерний
Ургант" 22.00 Полина Кутепова в фильме "Орел и решка" 23.30
Комедия "От зарплаты до зарплаты" 00.55 Николай Крючков в
фильме "Морской характер" 03.10 "Пока все дома" 04.00 Новости
04.10 Евгений Стеблов в фильме "Когда играет клавесин" 04.55
Татьяна Конюхова, Изольда Извицкая в фильме "Доброе утро"

05.00 Д/ф "Феномен Ванги" (12+) 06.00 "Израиль за неделю"
07.00 М/ф (6+) 08.00 Х/ф "Зловредное воскресенье" (12+)
09.30 М/ф (12+) 10.00 Х/ф "Любить человека" (12+) 12.00
"Страна и люди" 13.00 "Израиль за неделю" 14.00 Х/ф
"Вольф Мессинг. Видевший сквозь время" (16+) 16.00
"Американский ликбез" Русские американцы. Шолом
Алейхем, Исаак Башевис Зингер" 16.30 "Русский акцент"
17.00 "Код доступа" 18.00 Д/ф "Феномен Ванги" (12+) 19.00
"Сейчас в мире", "Мегаполис" 19.30 "Эхо недели" 20.00 "В
Нью-Йорке с В.Топаллером" 21.00 Х/ф "Вольф Мессинг.
Видевший сквозь время" (16+) 23.00 "Русский акцент" 23.30
Д/ф "Ванга. Испытание даром" (12+) 00.30 "Без дураков"
01.30 Х/ф "Любить человека" (12+) 03.00 Х/ф "Вольф
Мессинг. Видевший сквозь время" (16+)

06.00 "Страна и люди" 07.00 "Мультфильмы" 08.00 "Без дураков"
09.00 Сериал "Таксистка-4". 1 серия 10.00 Сериал "УГРО-4".
Фильм 3 "Порожняк" 1 серия 11.00 "Грани недели" с
Владимиром Кара-Мурзой 12.00 Сериал "Я ему верю". 1 серия
"Трудное решение" 13.00 Х/ф "Театральный сезон" (12+) 14.30
"Русский акцент" с Евгением Масловым "Жизнь по вертикали"
15.00 Т/с "Таксистка-4" 2 с. (16+) 16.00 "Сейчас в мире" 16.08
"Особое мнение" 17.00 Т/с "Я ему верю" 1 с. "Трудное решение"
(16+) 18.00 "Сейчас в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Т/с
"Гражданин начальник-2" 7 с. (16+) 20.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф.
"Порожняк" (16+) 21.00 Т/с "Я ему верю" 2 с. "Елохин" (16+)
22.00 "Сейчас в мире" 23.00 Х/ф "Незнакомый наследник"
(6+) 01.00 "Особое мнение" 02.00 Т/с "Таксистка-4" 2 с. (16+)
03.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф. "Порожняк" (16+)

05.00 Т/с "Гражданин начальник-2" 7 с. (16+) 06.00 "Особое
мнение", "Экономические новости" 07.00 "Мультфильмы" (6+)
08.00 "Вечерние новости из Америки" 09.00 Т/с "Таксистка-4" 2
с. (16+) 10.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф. "Порожняк" (16+) 11.00 "Германия
за неделю" 11.30 "Американский ликбез" "Русские американцы.
Шолом-алейхем. Исаак Башевис-Зингер" 12.00 Т/с "Я ему верю"
2 с. "Елохин" (16+) 13.00 Х/ф "Незнакомый наследник" (6+)
15.00 Т/с "Таксистка-4" 3 с. (16+) 16.00 "Сейчас в мире" 16.08
"Особое мнение" 17.00 Т/с "Я ему верю" 2 с. "Елохин" (16+)
18.00 "Сейчас в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Т/с
"Гражданин начальник-2" 8 с. (16+) 20.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф.
"Порожняк" (16+) 21.00 Т/с "Я ему верю" 3 с. "Материнский
инстинкт" (16+) 22.00 "Сейчас в мире" 23.00 Х/ф "Сувенир для
прокурора" (16+) 01.00 "Особое мнение" 02.00 Т/с "Таксистка-
4" 3 с. (16+) 03.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф. "Порожняк" (16+) 04.00
"Особое мнение" рекомендоват

05.00 Т/с "Гражданин начальник-2" 8 с. (16+) 06.00 "Особое
мнение", "Экономические новости" 07.00 "Мультфильмы" (6+)
08.00 "Вечерние новости из Америки" 09.00 Т/с "Таксистка-4" 3
с. (16+) 10.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф. "Порожняк" (16+) 11.00 "Русский
акцент" с Еленой Мещеряковой "иглы патриотов" 11.30
"Городские легенды" (12+) 12.00 Т/с "Я ему верю" 3 с.
"Материнский инстинкт" (16+) 13.00 Х/ф "Сувенир для
прокурора" (16+) 15.00 Т/с "Таксистка-4" 4 с. (16+) 16.00 "Сейчас
в мире" 16.08 "Особое мнение" 17.00 Т/с "Я ему верю" 3 с.
"Материнский инстинкт" (16+) 18.00 "Сейчас в мире" 18.08
"Особое мнение" 19.00 Т/с "Гражданин начальник-2" 9 с. (16+)
20.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф. "Порожняк" (16+) 21.00 Т/с "Я ему
верю" 4 с. "Автовор" (16+) 22.00 "Сейчас в мире" 23.00 Х/ф
"Левша" (16+) 01.00 "Особое мнение" 02.00 Т/с "Таксистка-4" 4
с. (16+) 03.00 Т/с "УГРО-4" 3 ф. "Порожняк" (16+)

05.00 Т/с "Гражданин начальник-2" (16+) 06.00 "Осо-
бое мнение", "Экономические новости" 07.00 М/ф 0+
08.00 "Вечерние новости из Америки" 09.00 Т/с "Так-
систка-3" (16+) 10.00 Т/с "УГРО-4" (16+) 11.00 "Стра-
на и люди" 12.00 Т/с "Тайны следствия-12" (16+) 13.00
Х/ф "Лекарство против страха" (12+) 15.00 Т/с "Так-
систка-3" (16+) 16.00 "Сейчас в мире" 16.08 "Особое
мнение" 17.00 Т/с "Тайны следствия-12" (16+) 18.00
"Сейчас в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Т/с "Граж-
данин начальник-2" (16+) 20.00 Т/с "УГРО-4" (16+)
21.00 Т/с "Тайны следствия-12" (16+) 22.00 "Сейчас в
мире" 23.00 Х/ф "Алый камень" (12+) 01.00 "Особое
мнение" 02.00 Т/с "Таксистка-3" (16+) 03.00 Т/с "УГ-
РО-4" (16+) 04.00 "Особое мнение"

05.00 Т/с "Гражданин начальник-2" (16+) 06.00 "Особое
мнение", "Экономические новости" 07.00 М/ф (6+) 08.00
"Вечерние новости из Америки" 09.00 Т/с "Таксистка-3"
(16+) 10.00 Т/с "УГРО-4" (16+) 11.00 "Русский акцент"
11.30 "Городские легенды" (12+) 12.00 Т/с "Тайны след-
ствия-12" (16+) 13.00 Х/ф "Алый камень" (12+) 15.00 Т/с
"Таксистка-4" (16+) 16.00 "Сейчас в мире" 16.08 "Осо-
бое мнение" 17.00 Т/с "Тайны следствия-12" (16+) 18.00
"Сейчас в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Т/с "Граж-
данин начальник-2" (16+) 20.00 Т/с "УГРО-4" (16+) 21.00
Т/с "Я ему верю" " (16+) 22.00 "Сейчас в мире" 23.00 Х/
ф "Театральный сезон" (16+) 01.00 "Особое мнение"
02.00 Т/с "Таксистка-4" (16+) 03.00 Т/с "УГРО-4" (16+)
04.00 "Особое мнение"

05.00 Т/с "Гражданин начальник-2" (16+) 06.00 Х/ф "Возь-
ми меня с собой" (12+) 08.00 "Вечерние новости из Аме-
рики" 09.00 М/ф (6+) 10.00 Х/ф "Любить человека" (12+)
11.30 "Живое слово" 12.00 "В Нью-Йорке с В.Топаллером"
13.00 "Арт-навигатор" 13.30 "Русский акцент" 14.00 Х/ф
"Вольф Мессинг. Видевший сквозь время" (16+) 16.00 "Эхо
недели" 16.30 "Американский ликбез" "Русские американцы.
Шолом алейхем, Исаак Башевис Зингер" 17.00 "Грани не-
дели" с В.Кара-Мурзой. (12+) 18.00 Д/ф "Рок Большого
театра" (12+) 19.00 "Сейчас в мире", "Мегаполис" 19.30
"Германия за неделю" 20.00 "Израиль за неделю" 21.00 Х/
ф "Вольф Мессинг. Видевший сквозь время" (16+) 23.30
Д/ф "Феномен Ванги" (12+) 00.30 "Грани недели" с В.Ка-
ра-Мурзой. (12+) 01.30 Х/ф "Любить человека" (12+) 03.00
Х/ф "Вольф Мессинг. Видевший сквозь время" (16+)
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05.05 Василий Шукшин, Тамара Семина в фильме "Два Федора"
06.30 "Армейский магазин" 07.00 "Здоровье" 08.00 Новости (с
субтитрами) 08.10 "Непутевые заметки" с Дмитрием Крыловым 08.30
"Пока все дома" 09.15 "Смешарики. ПИН-код" 09.30 "Фазенда" 10.00
Новости (с субтитрами) 10.15 Премьера. "Храм Гроба Господня"
11.10 "Алексей Баталов. Дорогой наш человек" 12.00 Алексей
Баталов в фильме "Дорогой мой человек" 13.50 "Три любви Евгения
Евстигнеева" 14.45 Евгений Евстигнеев в комедии "Добро
пожаловать, или Посторонним вход воспрещен" 15.45 Вечерние
новости (с субтитрами) 16.00 "Добро пожаловать, или Посторонним
вход воспрещен". Продолжение 16.15 "Точь-в-точь" 19.00 Воскресное
"Время". Информационно-аналитическая программа 20.00 "Клуб
Веселых и Находчивых". Высшая лига 22.00 Юрий Никулин, Евгений
Евстигнеев, Ольга Аросева в комедии Эльдара Рязанова "Старики-
разбойники" 23.35 Татьяна Лаврова, Владимир Заманский в фильме
"Вылет задерживается" 00.50 Лидия Смирнова, Сергей Мартинсон
в фильме "Дядюшкин сон" 02.15 "В наше время"

1 КАНАЛ

Суббота, 19 апреляСуббота, 19 апреля

Воскресенье, 20 апреля

Понедельник, 21 апреля

Вторник, 22 апреля

Среда, 23 апреля

Четверг, 24 апреля

05.00 Серебристый звон ручья. Х/ф 07.00 Утро России
11.05 Новости культуры 11.20 Взорвать СССР. Ядерный
апокалипсис 12.05 О самом главном 13.00 Вести 13.25
Вести-Москва 13.40 Хозяйка моей судьбы 14.25 Особый
случай 15.10 Искатели 16.00 Вести 16.10 Вести-Москва
16.25 Царица небесная. Икона Владимирской Божией
Матери 16.55 Новости культуры 17.05 Пока станица спит
17.55 Личное дело 18.40 Вести-Москва 19.00 Вести 19.45
Прямой эфир 20.40 Склифосовский (3 сезон) 23.05 От
Петра до Николая. Традиции русских полков 23.55 "Тем
временем" с Александром Архангельским 00.45 Новости
культуры 01.05 Капитан Гордеев 01.55 Девчата 02.30 Будни
и праздники Серафимы Глюкиной. Х/ф 03.55 Особый
случай 04.40 Взорвать СССР. Ядерный апокалипсис

05.25 Пока станица спит 06.10 Хозяйка моей судьбы 07.00
Утро России 11.05 Новости культуры 11.20 Фокус-покус.
Волшебные тайны 12.05 О самом главном 13.00 Вести
13.25 Вести-Москва 13.40 Хозяйка моей судьбы 14.25
Особый случай 15.10 Капитан Гордеев 16.00 Вести 16.10
Вести-Москва 16.25 Царица небесная. Икона Казанской
Божией Матери 16.55 Новости культуры 17.05 Пока станица
спит 17.55 Личное дело 18.40 Вести-Москва 19.45 Прямой
эфир 20.40 Склифосовский (3 сезон) 23.05 Специальный
корреспондент 00.00 "Игра в бисер" с Игорем Волгиным
00.45 Новости культуры 01.05 Капитан Гордеев 01.55 Будни
и праздники Серафимы Глюкиной. Х/ф 03.30 Царица
небесная. Икона Казанской Божией Матери 03.55 Особый
случай 04.40 Фокус-покус. Волшебные тайны

05.25 Пока станица спит 06.10 Хозяйка моей судьбы
11.05 Новости культуры 11.20 Дуэль с вирусом. Спасти
человечество 12.05 О самом главном 13.00 Вести 13.25
Вести-Москва 13.40 Хозяйка моей судьбы 14.25 Особый
случай 15.10 Капитан Гордеев 16.00 Вести 16.10 Вести-
Москва 16.25 Царица небесная. Икона Феодоровской
Божией Матери 16.55 Новости культуры 17.05 Пока
станица спит 17.55 Личное дело 18.40 Вести-Москва 19.00
Вести 19.45 Прямой эфир 20.40 Склифосовский (3 сезон)
23.05 Похищение Европы 23.55 Культурная революция
00.45 Новости культуры 01.05 Капитан Гордеев 01.55 Клуб
женщин. Х/ф 03.30 Царица небесная. Икона
Феодоровской Божией Матери 03.55 Особый случай
04.40 Дуэль с вирусом. Спасти человечество

05.25 Пока станица спит 06.10 Хозяйка моей судьбы 07.00
Утро России 11.05 Новости культуры 11.20 Заложницы.
Маршальские жены 12.05 О самом главном 13.00 Вести
13.25 Вести-Москва 13.40 Хозяйка моей судьбы 14.25
Особый случай 15.10 Капитан Гордеев 16.00 Вести 16.10
Вести-Москва 16.25 Царица небесная. Икона
"Неупиваемая чаша" 16.55 Новости культуры 17.05 Пока
станица спит 17.55 Личное дело 18.40 Вести-Москва 19.00
Вести 19.45 Прямой эфир 20.40 Склифосовский (3 сезон)
23.05 Живой звук 00.45 Новости культуры 01.05 Капитан
Гордеев 01.55 Клуб женщин. Х/ф 03.30 "Царица небесная.
Икона "Неупиваемая чаша". 03.55 Особый случай 04.40
Заложницы. Маршальские жены

05.25 Пока станица спит 06.10 Хозяйка моей судьбы
07.00 Утро России 10.55 Вся Россия 11.05 Новости
культуры 11.20 Ландыши для королевы. Гелена
Великанова 12.15 О самом главном 13.00 Вести 13.25
Вести-Москва 13.40 Хозяйка моей судьбы 15.10
Капитан Гордеев 16.00 Вести 16.10 Вести-Москва 16.25
Пятое измерение 16.55 Новости культуры 17.05 Пока
станица спит 17.55 Личное дело 18.40 Вести-Москва
19.00 Вести 19.55 Прямой эфир 20.50 Поединок 22.30
Нам его не хватает. Вспоминая Илью Олейникова
23.25 Линия жизни 00.20 Новости культуры 00.45
Петрович. Х/ф 02.30 Сильная слабая женщина. Х/ф
03.55 Особый случай 04.40 Ландыши для королевы.
Гелена Великанова

05.25 Пока станица спит 06.10 Хозяйка моей судьбы
07.00 Вести 07.10 Вести-Москва 07.20 Петрович. Х/ф
09.00 Планета собак 09.25 Субботник 10.00 Вести 10.10
Вести-Москва 10.20 Одиссея одной семьи. Нет ничего
в жизни случайного 11.10 Путь домой 11.40 Свет в окне.
Х/ф 13.00 Вести 13.20 Вести-Москва 13.25 Честный
детектив 13.55 Черные дыры. Белые пятна 14.40 Искатели
15.30 Субботний вечер 17.25 "Юрмала". Фестиваль
юмористических программ 19.00 Вести в субботу 20.10
Прошлым летом в Чулимске. Х/ф 22.00 Пасха Христова.
Прямая трансляция Пасхального богослужения из Храма
Христа Спасителя 01.00 Остров. Х/ф 03.00 Пара гнедых.
Х/ф 04.35 Прошлым летом в Чулимске. Х/ф

06.05 Пряничный домик 06.45 Любовь приходит не
одна. Х/ф 08.20 Сам себе режиссер 09.00
Смехопанорама Евгения Петросяна 09.25 Утренняя
почта 10.00 Вести 10.10 Вести-Москва 10.45 В мире
животных 11.10 Россия, любовь моя! 11.35 Мультфильм
11.50 Прошлогодняя кадриль. Х/ф 13.00 Вести 13.20
Вести-Москва 13.25 Мосфильм. 90 шагов 13.40
Пешком... 14.10 Больше, чем любовь 14.50 Власть
факта 15.30 Абсолютный слух 16.15 Серебристый звон
ручья. Х/ф 17.45 Смеяться разрешается 19.00 Вести
недели 21.05 Воскресный вечер с Владимиром
Соловьевым 22.40 Любовь на сене. Х/ф 00.30
Внимание! В связи с профилактическими работами
перерыв в вещании до 06.00.

Суббота, 19 апреля

Пятница, 18 апреля (болгарское время)RTR
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Бомбой, взорвавшей всемирную
сеть, стали антироссийские стихи ук-
раинской девушки по имени Анас-
тасия Дмитрук. Первым, кто вызвал-
ся дать ей и ее творчеству дос-
тойный отпор, стал певец Юрий Ло-
за. В интернете буквально разгора-
ется настоящая виртуальная битва!

- Юрий Эдуардович, почему вы
так мгновенно откликнулись на
этот поэтический выпад украинс-
кой девушки Анастасии Дмитрук?
Что в ее послании вас задело?

- Ну как можно молчать, когда на
тебя и на твою родину необосно-
ванно льют грязь и учат как нам
жить? При этом, выдают свои лите-
ратурные вирши за произведение
искусства. Срамота, да и только! Чи-
тать эту мерзость молча я не смог.

- Удивительно, что именно вы
стали первым из артистов, кто от-
реагировал на этот "нацистский"
текст?

- А почему вас это так удивляет?
Я просто прочитал их, и во мне вос-
стали дух патриотизма и чувство
справедливости. Мне претит, когда
слышу оскорбления в адрес наро-
да, который я представляю. Ведь на
эти стихи написана музыка, авто-
ром которой является литовец Вир-
гис Пупшис. И исполнили песню то-
же литовцы, но на русском языке
и, вероятно, она предназначалась
для ушей россиян, а значит, и для
меня тоже. Молчать я не имел пра-
ва.

- А как вы реагируете на то-
тальный запрет гастролей россий-
ских звезд эстрады на территории
Украины?

- Да подождите вы немного, пока
пена спадет. Все перевернется с ног

Анфиса Чехова в про-
екте "Холостяк. Чего хо-
тят мужчины" на канале
ТНТ, разбирает все
ошибки потенциальных
невест.  Хотя там она
играет роль закадычной
подружки невест в шоу,
где дает советы, как
удачно выйти замуж, са-
ма же Анфиса до сих
пор со статусом неофи-
циальной супруги. Прав-
да, если ранее пышная

×òî ó Äèìû Áèëàíà ñ àêòðèñîé
Ñâåòëàíîé Èâàíîâîé?

Þðèé Ëîçà: ×èòàòü ýòó ìåðçîñòü ìîë÷à ÿ íå ñìîã

на голову. Никто же не знал, что
так будут развиваться события.
Слишком много развелось аналити-
ков ситуации вокруг Крыма и са-
мой Украины. Надо переждать и все
образуется. Но нам ни в коем слу-
чае нельзя влезать туда. Да, укра-
инцы наши братья, но как минимум
троюродные. В любом случае, это
украинцы, с несколько иной мента-
льностью, даже русскоговорящие,
проживающие там. Хоть они и близ-
ки нам, но все равно, они другие.

А теперь давайте вчитаемся в
текст Анастасии Дмитрук:
Никогда мы не будем братьями
ни по родине, ни по матери.
Духа нет у вас быть свободными -
нам не стать с вами даже сводными.
Вы себя окрестили "старшими" -
нам бы младшими, да не вашими.
Вас так много, а, жаль, безликие.
Вы огромные, мы - великие.
А вы жмете… вы всё маетесь,
своей завистью вы подавитесь.

Воля - слово вам незнакомое,
вы все с детства в цепи закованы.
У вас дома "молчанье - золото",
а у нас жгут коктейли Молотова,
да, у нас в сердце кровь горячая,
что ж вы нам за "родня" незрячая?
А у нас всех глаза бесстрашные,
без оружия мы опасные.
Повзрослели и стали смелыми
все у снайперов под прицелами.
Нас каты на колени ставили -
мы восстали и всё исправили.
И зря прячутся крысы, молятся -
они кровью своей умоются.
Вам шлют новые указания -
а у нас тут огни восстания.
У вас Царь, у нас - Демократия.
Никогда мы не будем братьями.

Ниже приводим то самое стихот-
ворение, которое было опубликова-
но в интернете от имени Юрия Лозы:
Вас растили, наверное, не матери,
И не с сестрами, и не с братьями,
Вам фашистскую, черную свастику
При рожденьи дарили каратели.

С детства вам забивали головы
Профашистскими "супер-героями",
Вот и жжете коктейли вы Молотова,
А не учите Правду истории…
Вы себя возомнили смелыми,
Не рабами, что в цепи закованы,
Только где ваши пашни спелые?
Вы давно свои земли продали!
Вы и предков своих тупо предали,
Что за вас погибали смелыми,
Чувства Чести для вас неведомы,
Вот и скачете, как оголтелые…
Малолетки…Безликие…Стадные…
Лица черным у вас зашорены,
Родились вы во время досадное,
Получились из вас горе-воины…
Украину вы вовсе не любите!
И святыни ее не цените!
Если сук свой отцовский рубите!
Если Родину свастикой метите!
Никогда вы не будете братьями!
Нам нацисты - враги беспородные,
И не смейте себя, предатели,
Называть Украинцами кровными.

Кстати, певец утверждает, что
опубликованные в интернете от его
имени стихи, не принадлежат его
перу: "Я не пишу стихи в ответ на
дилетантские. Я профессионал и
предпочитаю сражаться в поэзии
только лишь с себе подобными, то
есть, профессионалами. любителя-
ми - это, по крайней мере, неува-
жение к себе, - говорит Лоза. Эти
стихи мне приписали мои сторон-
ники в соцсетях. Ведь там, на мой
разбор стихов украинской дивчины,
много комментариев, в том числе,
и в стихотворной форме. Вот неко-
торые из них, зная мою неприми-
римую позицию в отношении укра-
инки, решили стащить друг у друга
строчки и, собрав их в единый стих,
подписались моим именем."    К.П.

Æàííà Ôðèñêå îòìåòèëà
äåíü ðîæäåíèÿ ñûíà

7 апреля 39-летняя Жанна Фриске отпраздновала день
рождения своего годовалого сына Платона. Праздник сос-
тоялся в Лос-Анджелесе, где на сегодняшний день нахо-
дится певица и ведет борьбу с раком. На день рождения
Платона собралась семья певицы: гражданский муж те-
леведущий Дмитрий Шепелев, мама Ольга Владимиров-
на, отец Жанны Владимир Борисович, родная сестра На-
талья, близкая подруга, экс-солистка группы "Блестящие"
Ольга Орлова. А еще, на официальном сайте певицы по-
явилось обращение Жанны Фриске к своим поклонни-
кам, которые сняли для нее 10-минутный ролик под наз-
ванием "Жанна, живи! Жанна, танцуй!". Видео  включает
кадры разных передач, в которых Жанна принимала учас-
тие, а на фоне кадров звучат слова : "Жанна, живи! Жан-
на, танцуй! Нам о себе сказку рисуй. "Жанна, живи! Жан-
на, играй! Веру в любовь свою не теряй". На протяжении
всего видео поклонники обращаются к артистке с поже-
ланиями скорейшего выздоровления.  Артистка, вырази-
ла благодарность всем тем, кто принял участие в записи
видео, и тем, кто переживает за нее. "Дорогие мои, я
хочу сказать спасибо вам за вашу доброту, участие, за
ваше сострадание и поддержку, которая мне сейчас так
нужна. Я получила песню, смотрела и по щекам текли
слезы, спасибо вам за вашу верность, спасибо вам за
вашу преданность, спасибо вам, что вы со мной уже
долгие годы. Я очень надеюсь на скорую встречу. Береги-
те себя и никогда не теряйте веру! Ваша Жанна".

Напомним: некоторое время назад певица почувствовала
себя значительно лучше. Похудела на 10 килограмм (Жанна
набрала вес из-за активной гормонотерапии - Прим.) и на-
чала самостоятельно вставать на ноги. Американские врачи
перевели пациентку на амбулаторное лечение.

На минувшей неделе
в районе станции мет-
ро Тульская в Москве,
певца Рому Жукова и
его супругу Елену изби-
ли хулиганы.  12 апреля
Жукову была сделана
срочная пластическая
операция. Операцию
пришлось делать сроч-
но в связи с серьезны-
ми травмами, которые
исполнитель получил во
время драки. Как выяс-
нилось, у музыканта пе-

Ïåâöó Ðîìå Æóêîâó ñäåëàëè ïëàñòè÷åñêóþ îïåðàöèþ
ребито правое ухо и
порвано правое веко.
Напомним, что все эти
травмы Рома Жуков по-
лучил, спасая свою суп-
ругу из рук хулиганов. А
так как в середине ап-
реля у музыканта зап-
ланирован гастрольный
тур по Сибири, он был
вынужден обратиться к
услугам врача, дабы не
шокировать своих пок-
лонников перебинтован-
ной головой.

Àíôèñà ×åõîâà ãîòîâà îäåòü ñâàäåáíîå ïëàòüå
красотка была категори-
чески против брака, то
теперь, лукаво улыба-
ясь, говорит: "Когда ре-
шим, тогда и решим. Я
не хочу строить планов
относительно этого со-
бытия". Тем временем
поклонники, коллеги и
друзья не устают гово-
рить, что последний от-
пуск Гурама и Анфисы
очень даже походил на
медовый месяц. Вероят-

но, горячему мужчине
совсем скоро удастся
наконец-то укротить
строптивую и отвести ее
под венец, к которому
как выяснилось, сама
она уже морально гото-
ва. Вроде Анфиса гото-
ва надеть свадебное
платье, но близкое ок-
ружение артистки уве-
рено: если свадьба и
состоится, то только по
инициативе жениха.

Дима Билан порадовал
поклонников, опублико-
вав фото со съемок фи-
льма о Первой мировой
войне, в котором он сни-
мается.  На снимках Ди-
ма - в обнимку с актри-
сой Светланой Ивановой.
Как выяснилось, утончен-
ная блондинка играет

возлюбленную героя Би-
лана, а примечательно то,
что Света - любимый ти-
паж Димы, а кадры пе-
вец подписывает хэште-
гами #любовь #смыслы
#цель #Россия #война
#люблю #счастье. А мо-
жет эти съемки послужат
началом нового романа?
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Диляна Кочева

- Акад. Матвеев, за първи
път ли сте в България? Как-
во мислите за страната ни?

- Посещавал съм България
много пъти. Дойдох за пър-
ви път преди повече от 20
години. По образование съм
физик-теоритик и когато за-
почнах работа в института в
Дубна, веднага ме пратиха
в България, за да се запоз-
ная с учените в страната ви.
Тук има много талантливи и
световноизвестни учени.
Дълги години с тях работех-
ме заедно и дори с много
от тях освен колеги, станах-
ме приятели за цял живот.
Един от тях е акад. Иван То-
доров. С него се запознах-
ме на един от първите ми
семинари в България. Смея
да твърдя, че познавам стра-
ната ви и я обичам. Най-мно-
го обичам да идвам в Со-
фия през пролетта, когато
всичко е толкова зелено и
красиво. Столицата на Бъл-
гария е прекрасен съвреме-
нен град, а хората тук са из-
ключително доброжелателни
и топли.

- Имате 20-годишно сът-
рудничество с групата по
физика на елементарните
частици към Физическия
факултет на Софийския
университет. Как започна
съвместната ви работа?

- Това сътрудничество за-
почна на базата на общите
ни научни интереси. Сега до-
ри сме решили да задълбо-
чим връзките между Обеди-
нения институт за ядрени из-
следвания (ОИЯИ) в Дубна
и Физическия факултет на
СУ. Подготвяме програма за
обмен на студенти или по-
точно - провеждането на ма-
гистърски програми както в
Русия, така и в България.

- Имате над 100 съвмест-
ни публикации с учени от
СУ. Бихте ли назовали кон-
кретни имена на наши уче-
ни, с които сте работили?

- Много ми е приятно да
Ви кажа, че първият ми нау-
чен проект, който изпълних-
ме, беше заедно с българс-
кия ми колега Димитър Сто-
янов, но той, за съжаление
вече не е сред живите. Тога-
ва бях току-що завършил
университета и започнал ра-
бота в института в Дубна. На-
шият научен ръководител
Николай Николаевич Бого-
любов ни беше поставил за
задача проект на тема "Кван-
товата статистика". Ние се
намирахме на първото стъ-
пало от научната кариера, а
решението на този проблем
се оказа с колосално зна-
чение за по-нататъшната ни
съвместна работа. Успяхме
да направим хипотеза за съ-
ществуването на неизвестни

Àêàä. Ìàòâååâ: Áúëãàðè ó÷àñòâàõà
â îòêðèâàíåòî íà 4 íîâè åëåìåíòà
îò Ìåíäåëååâàòà òàáëèöà
ОИЯИ работи активно и успешно за създаване на ефикасни методи за борба с рака

ват много полезни контак-
ти, които спомагат за рабо-
тата на учените в цял свят.

- Бихте ли ни разказали
повече за откритието на
четирите нови елемента от
Менделеевата таблица и
приноса на българите. За-
що елементите още нямат
имена?

- В Обединения институт за
ядрени изследвания (ОИЯИ)
в Дубна работят 35 българи
от общо 500 чужденци. Учас-
тието на българските учени
имаше решаващ принос за
откритията на новите еле-
менти, но няма да назова-
вам конкретни имена, за да
не пропусна някого. Сега хо-
рата се интересуват повече
от подробностите, свързани
с нашето откритие на чети-
рите нови елемента от Мен-
делеевата таблица, а имен-
но - 113-ия, 115-ия, 117-ия и
118-ия елемент. Засега те ня-
мат имена. Поискахме от
Международната организа-
ция за чиста и приложна хи-
мия и физика да признаят
значимостта на откритието.
Сигурни сме, че това ще ста-
не. Чак тогава ще предло-
жим имена. Новите елемен-
ти са тежки метали и с тях
ще бъде запълнена Менде-
леевата таблица. Те може да
намерят приложение в про-
тонната лъчетерапия, при ко-
ято се ускоряват протони и
с тяхна помощ се лекуват он-
коболни. Елементите могат
да се използват и за специ-
ален вид филтри, които се
прилагат в медицината и ви-
неното производство. С теж-
ките метали е възможно съ-
що да се преработват висо-
коактивни отпадъци от ядре-
но гориво. Така атомната
енергетика ще стане еколо-
гично чиста технология.

- С какво още се занима-
вате в института в Дубна?

- В института в Дубна пра-
вим и много експериментал-
ни изследвания, които са в
основата на развитието на на-
уката. Ние първи започнах-
ме да работим в посока ле-
чение на раковите заболява-
ния. Всяка година правим ек-
спериментални изследвания
на 100 онкоболни. След това
предоставяме резултатите на
експерти в областта на онко-
логията. Това е поредното до-
казателство за това, че в Ин-
ститута в Дубна работят мно-
го способни хора с голям опит
и специалисти от почти всич-
ки научни области. Новите ни
проекти са насочени към нов
вид облъчване на онкоболни-
те - с тежките йони. Смята-
ме, че това е най-ефективни-
ят вариант на лъчетерапия на
болните от рак, който може
да доведе до пълното им из-
лекуване от коварната болест.
Разработихме и технология за

много тънки разрези в тяло-
то, които могат да бъдат пра-
вени чрез специална систе-
ма от голямо разстояние и
без необходимостта от при-
съствието на медицинско ли-
це. Тази технология в меди-
цината вече се използва за
пречистване на кръвта, а в
спорта - за постигането на
по-високи резултати. Сега се
опитваме да създадем ана-
лог на спринцовката, която
се използва в медицината.
Работим по разработката на
универсален и безопасен за
човека уред, с който може
да се взима кръв и да се пос-
тавя лекарство, без това по
някакъв начин да застраша-
ва живота и здравето на па-
циента.

В областта на астрономи-
ята се опитваме да ограни-
чим потока на тежките йони
в Космоса, които са много
опасни за космонавтите.
Най-опасна за космонавти-
те е космическата радиация.
Затова трябва да се намери
адекватно решение - изра-
ботване на подходяща еки-
пировка.

- Вие четете лекции в
Московския държавен уни-
верситет. Какви са днешни-
те студенти и интересуват
ли се от наука?

- Днешните студенти са
много будни и интелигентни.
Всички те, обаче, се плашат
от думата наука. Нещата ко-
ренно се променят, когато в
лабораторията на универси-
тета им покажеш как на
практика можеш да прило-
жиш теоритичните знания.
Затова за науката трябва да
се отделят повече пари. Във
всяко училище и универси-
тет трябва да има отделна
лаборатория, където учащи-
те се да могат да правят ек-
сперименти. В България
имах удоволствието лично
да се запозная и срещна с
министъра на образование-
то проф. Анелия Клисарова
и председателя на Българс-
ката Академия на науките
акад. Стефан Воденичаров.
И двамата единодушно се
съгласиха с мнението ми, че
за наука и образование
трябва да се отделят пове-
че средства, уверявайки ме,
че в България вече усилено
работят в тази посока.

- При посещението си у
нас получихте наградата
"Доктор хонорис кауза" и
почетния знак на СУ - синя
лента. Как ще коментирате
това признание?

- За мен това признание е
действително много голямо.
Както вече споменах, имам
много приятели и колеги бъл-
гари, затова обичам много
страната си. Радвам се, че
именно тук оцениха достой-
но научната ми работа.

Академик Виктор Анатолиевич Матвеев е виден све-
товноизвестен руски учен, работещ в областта на фи-
зиката на елементарните частици. От 1987 г. до ден
днешен е директор на Обединения институт за ядрени
изследвания (ОИЯИ) в Дубна. Именно там започва науч-
ната му кариера през 1964 г. като стажант-изследова-
тел в Лабораторията по теоретична физика. Научните
му интереси са свързани с изследвания в областта на
теоретичната и математичната физика. Академик Мат-
веев преподава във физическия факултет на МГУ, заслу-
жил професор е на това престижно учебно заведение.

Академик Матвеев е член на президиума на РАН, пред-
седател на Троицкия научен център на РАН и на Съвета
на колаборацията на учените от Русия и страните учас-
тнички в ОИЯИ в международния проект "Компактен мю-
онен соленоид" на Големия адронен колайдер в ЦЕРН (Швей-
цария). Видният руски учен е и действителен член на
Международния Леонардо-клуб, на Международния коми-
тет "Астрофизика на частиците и ядрата, гравита-
ция", на Международния съюз на чистата и приложна
физика.

Академик Матвеев е носител на най-големите държав-
ни отличия на Русия, на множество престижни награди.

По време на визитата си в София академик Матвеев
се срещна с вицепремиера Даниела Бобева, с председа-
теля - д-р Ваня Добрева, и членове на парламентарна-
та комисия по въпросите на образованието и науката,
с проф. Иван Илчев - ректор на СУ "Св. Климент Охрид-
ски". На тържествена церемония в БАН руският учен
бе приет за "Чуждестранен член на БАН", а Софийски-
ят университет го удостои с титлата "Доктор хоно-
рис кауза".

кванти. След това отново
съм работил с много българ-
ски учени като Матей Мате-
ев и Стоян Златев. Уместно
е да спомена, че с годините
на съвместна работа между
България и Русия в област-
та на физиката установихме
традиция, която продължава
до днес. Всяка година в Дуб-
на се организират междуна-

родни курсове за физици и
конференции на тази тема.
През годините това е пра-
вено и в България: в Златни
пясъци, Приморско, Созопол
и други ваши курорти. За
щастие, тези конференции
се радват на голямо между-
народно присъствие на уче-
ни от цял свят. Хубавото на
тези срещи е, че те създа-
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През последните ме-
сеци икономиката на Ук-
райна стремително дег-
радира. Задълбочава се
спадът в промишленост-
та и строителството.
Расте бюджетният дефи-
цит. Рязко се влошава
състоянието във валут-
ната сфера, а към отри-
цателното търговско
салдо се прибавя и от-
ливът на капитали. Ико-
номиката на Украйна се
приближава към дефолт,
към спиране на произ-
водството и към взрив
на ръста на безработи-
цата.

Русия и страните на
Евросъюза са най-голе-
мите търговски партньо-
ри на Украйна. В тази
връзка на състоялия се
в края на януари съвет
Русия - ЕС ние с наши-
те европейски партньо-
ри се договорихме за
провеждане на консул-
тации за развитието на
украинската икономика,
имайки предвид спазва-
нето на интересите на
Украйна и на нашите
страни при формиране-
то на интеграционни съ-
юзи с нейно участие. Но
всички опити на руска-
та страна да започнат
реални консултации не
доведоха до резултат.

Вместо консултации
чуваме призиви да бъ-
дат намалени договоре-
ните цени на руския газ,
които имали едва ли не
"политически характер".
Създава се впечатление,
че европейските парт-
ньори искат едностран-
но да прехвърлят на Ру-
сия последиците от ук-
раинската икономичес-
ка криза.

От първия ден на съ-
ществуването на незави-
сима Украйна Русия под-
държаше устойчивостта
на украинската иконо-
мика, като й доставяше
газ по занижени цени.
През януари 2009 г. с
участието на премиера
Юлия Тимошенко бе под-
писан договор за покуп-
ко-продажбата на при-
роден газ за периода
2009-2019 г., който уреж-
даше въпросите за дос-
тавката и заплащането
на газа и гарантираше
транзит без прекъсване
през територията на Ук-
райна. Договор, който
Русия с абсолютна точ-
ност спазва. Между дру-
гото, министър на енер-
гетиката на Украйна по
онова време беше Юрий
Продан, който и днес за-
ема същия пост в киев-
ското правителство.

Обемът на природния
газ, доставян на Украй-
на в съответствие с то-
зи договор, през 2009-
2014 г. (първо тримесе-
чие) бе 147,2 млрд. куб.
м. Бих искал особено яс-
но да подчертая, че

Åâðîïà äà ïîåìå ñâîÿ äÿë
â ñïàñÿâàíåòî íà Óêðàéíà

Путин предлага
съвместни усилия
за гарантиране
енергийната
сигурност

Баронеса Аштън с външните министри на Швеция
и Полша в Люксембург: Момчета трябва да се със-
редоточим

"формулата на цената",
фиксирана в договора,
нито веднъж не е била
променяна оттогава. До
август 2013 г. Украйна
плащаше редовно за га-
за в съответствие с та-
зи формула.

Друг въпрос е, че ве-
че след подписването на
договора Русия предос-
тави на Украйна цяла се-
рия безпрецедентни

привилегии и отстъпки
от цената на газа. Това
е отстъпката по Харков-
ските споразумения от
2010 г., която се предос-
тавяше като аванс за
сметка на бъдещите, ка-
то се започне от 2017 г.,
арендни плащания за
пребиваването на Чер-
номорския флот. Имаше
също отстъпка за газа,
купуван за химическите
предприятия в Украйна.
Както и отстъпка, вляз-
ла в сила през декемв-
ри 2013 г. за срок от ед-
но тримесечие във връз-
ка с критичното състоя-
ние на украинската ико-
номика. Като се започ-
не още от 2009 г., сумар-
но тези отстъпки възли-
зат на $17 млрд.

Към тях трябва да се
добавят още $18,4 млрд.
- неизплатени от укра-
инската страна глоби за
неизпълнение на покуп-
ката на минимално го-
дишно количество газ
(take-or-pay). По този на-
чин през последните 4
г. Русия е субсидирала
икономиката на Украй-
на с над $35,4 млрд. за
сметка на намалените
цени на газа. Освен то-

ва през декември 2013
г. предостави на Украй-
на заем от $3 млрд.
Всички тези значителни
финансови ресурси бя-
ха предназначени за
поддържане стабилност-
та и платежоспособност-
та на украинската ико-
номика, запазване на
работните места и зае-
тостта. Подчертавам -
никой освен Русия не е

правил това.
Какво правят европей-

ските партньори? Вмес-
то реална подкрепа за
Украйна - само деклара-
ции за намерения. Обе-
щания без реални дела.
ЕС използва украинска-
та икономика като из-
точник на суровини, ме-
тали и минерални ресур-
си и едновременно ка-
то пазар за готова про-
дукция с висока степен
на преработка (маши-
ностроене, химия). Така
се създава дефицит на
търговския баланс на Ук-
райна от $10 млрд. Това
са почти две трети от об-
щия дефицит по текущи
операции на Украйна
през 2013 г.

Кризата на украинска-
та икономика, до голя-
ма степен предизвика-
на от дисбаланса в тър-
говията със страни от
ЕС, влияе силно нега-
тивно върху изпълнени-
ето на договорните за-
дължения на Украйна по
доставките на руски газ.
"Газпром" няма намере-
ние да предявява как-
вито и да е допълнител-
ни условия от тези, от-
разени в договора от

2009 г. Това се отнася и
за цената на газа, коя-
то се изчислява в стро-
го съответствие със съг-
ласуваната формула.
Но все пак, Русия по-
вече не е длъжна и не
може сама да носи бре-
мето да поддържа ук-
раинската икономика,
предоставяйки намале-
ния на цената на газа,
и да опрощава дълго-
вете й, като плаща със
свои субсидии дефици-
та в търговията между
Украйна и страните -
членки на ЕС.

През тази година от
месец на месец нараст-
ва задлъжнялостта на
НАК "Нафтогаз Украйна"
за доставения газ. През
ноември-декември 2013
г. - с $1451,5 млн., през
февруари 2014 г. - плюс
260,3 млн., през март -
още 526,1 млн. Обръщам
вниманието ви, че през
март все още действа-
ха цените с отстъпките -
$268,5 за хиляда куб. м.

И даже при тези цени
Украйна не плати нито
долар!

При тези условия "Газ-
пром" в съответствие с
точки 5.1.5, 5.8 и 5.3 от
действащия договор ще
бъде принуден да пре-
мине към искане за
предплата за доставки-
те на газ и в случай на
нарушение на условия-
та на плащане ще спре
напълно или частично
доставката. С други ду-
ми, ще се доставя точ-
но толкова газ, колкото
украинската страна пла-
ти за месец напред.

Безспорно, това е
крайна мярка. Ние си
даваме сметка, че тя
увеличава риска за не-
санкционирано отклоня-
ване на газ, преминаващ
през територията на Ук-
райна, за европейските
потребители. И че може
да затрудни формиране-
то на запасите от газ на
Украйна за осигуряване
на потреблението през
есенно-зимния период.
За да се гарантира неп-
рекъснат транзит на газ,
е необходимо в най-ско-
ро време да се пристъ-
пи към зареждане на

11,5 млрд. куб. м газ в
подземните хранилища
на Украйна, а това ще
изисква плащане на $5
млрд.

Но самоотстраняване-
то на нашите европейс-
ки партньори от съвмес-
тните действия за раз-
решаване на икономи-
ческата криза на Украй-
на и дори от консулта-
циите с руската страна
не оставя на Русия ни-
каква алтернатива.

Изходът от сложната
ситуация може да е са-
мо един. Да се прове-
дат незабавни консулта-
ции на равнище минис-
три на икономиката, фи-
нансите и енергетиката
с цел изработване на
съгласувани действия за
стабилизиране на иконо-
миката на Украйна и га-
рантиране доставките и

Путин с Барозу и Ромпой: Слушайте ме внимателно. Няма да повтарям

Светлана Михова

В края на миналата седмица в писмо до 18 европей-
ски лидери, чиито страни получават руски газ по тръба-
та през Украйна, Путин предупреди за опасността те да
останат без горивото през следващата зима. Посочи
причината: отказът на Киев да плаща за газа и перио-
дичното нарушаване на подписаните договори. Неус-
тойките и щетите са винаги за сметка на Русия. Руският
президент посочи и пътя за решаване на проблема:
всички заинтересовани заедно да вземат мерки и си
разпределят бремето.

Русия няма намерение повече да плаща сметката на
цялата весела компания. Европа с ентусиазъм години
наред продуцира сериала "Майдан", чието разиграване
доведе Украйна до фалит, а вместо демокрация екзалти-
раната публика получи откровен фашизъм. За тази про-
дукция някой трябва да плати. В това число и на масов-
ката от мегдана. И това в никакъв случай не е Русия.

Когато човек напише някому писмо - и то тревожно,
нормално е да очаква бърз отговор. Европа обаче мъл-
чи. Забавно е да правиш бунтове и преврати на чужда
територия, друго е банално да си плащаш за дяволията.
Канцлерът Ангела Меркел обеща, че още в понеделник на
срещата си в Люксембург външните министри на ЕС ще
изготвят общ отговор на писмото на Путин. Нищо подоб-
но обаче не се случи. Баш дипломатите отложиха явно
неприятното за тях занимание. Да поемеш бремето и
отговорността за собствените си деяния и сигурност не
е така весело, като да раздаваш кифлички по барикади-
те на киевския мегдан.

Това възбудено състояние на европейската диплома-
ция пролича от невнятните думи на българския министър
Вигенин. "Доставките на газ за Украйна и транзитът на
газ през украинска територия трябва да бъдат гаранти-
рани, тъй като евентуално прекъсване на доставките не
може да бъде прехвърлено като отговорност само на
ЕС", каза той. Нещо да става ясно? Нищо. Само, че не-
чий чужд гръб трябва да носи бремето.

Ще го носим ние, обикновените граждани - още с пър-
вия есенен студен вятър. Затова, за да не се залъгваме,
че за несгодите пак Русия ни е виновна, добре е да
знаем за предупрежденията на Путин. В крайна сметка,
писмото му е до нас. До тези, на които няма кой и
кифлички да донесе.

Писмо до всички

транзита на руски газ в
строго съответствие с
условията на договора.
И колкото се може по-
бързо да се пристъпи
към координирани кон-
кретни действия. Призо-
ваваме към това наши-
те европейски партньо-
ри.

Безусловно Русия е го-
това да участва в ста-
билизацията и възстано-
вяването на украинска-
та икономика. Но не ед-
ностранно, а при пари-
тетни с европейските ни
партньори условия. С от-
читане на фактическите
вложения и загуби, кои-
то Русия понася продъл-
жително време сама,
поддържайки Украйна.
Само такъв подход е
справедлив и баланси-
ран. И само той ще до-
веде до успех.
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Руският Национален Ко-
митет по Черноморското
икономическо сътрудничес-
тво, Продуцентският център
на I международен младеж-
ки фестивал на страните от
Черноморското икономичес-
ко сътрудничество, Предс-
тавителството на Россотруд-
ничество в България, Асо-
циацията на българските
градове и региони, Руският
културно-информационен
център в София, организи-
раха редица мероприятия,
посветени на Международ-
ния ден на космонавтиката
под мотото "ПЪРВИТЕ В КОС-
МОСА". На официалното от-
криване на 10 април от
18.00 ч., в Голямата зала
на РКИЦ, присъства първи-
ят космонавт на България
Георги Иванов, който на съ-
щата дата чества юбилей -
35 години от деня на съв-
местния му полет с руския
космонавт Николай Рука-
вишников. По този повод се
проведе и концертът "Полет
в небесата" на Заслужилия
артист на Русия Борис Гал-
кин и певицата Ина Разу-
михина. Концертът на два-
мата талантливи и популяр-
ни в Русия артисти, вдигна
публиката на крака, която
прие радушно чудесното им
творчество. Ето какво спо-
делиха пред вестник "Русия
днес - Россия сегодня" Гал-
кин и Разумихина.

Борис Сергеевич Галкин
(роден на 19 септември
1947 в Ленинград) е съвет-
ски и руски актьор, режи-
сьор, сценарист, продуцент,
Заслужил артист на Руска-
та Федерация (1999 г.). За-
вършил е театралната ака-
демия "Б. Щукин" през 1969
година, а през 1977 завър-
шва режисьорски висш те-
атрален курс в ГИТИС. Изя-
вява се в театъра и киното,
има роли в над 40 филма.
Галкин има и свои филми
като режисьор. Той е пряк
потомък на фелдмаршал
Михаил Кутузов. От 1996 го-
дина е зам.-директор на ки-
ностудия "М. Горки". От 2003
г. е водещ на телевизионно
предаване "Служа на Оте-
чеството!" по Първи канал.

Ина Викторовна Разуми-
хина (родена на 29 януари
1973 в град Ржев) е руска
естрадна певица, актриса,
композитор, поетеса, лауре-
ат на множество награди в
Русия. Тя е трета съпруга на
Борис Сергеевич Галкин.
Двамата се женят през 2013
година, след дългогодишно-
то им познанство. Днес те
са повече от неразделни,
както в живота, така и на
сцената.

- Борис Сергеевич, как
възникна идеята да дока-
рате тази чудесна театра-
лизирана програма тук в

Ãàëêèí è Ðàçóìèõèíà ñà íåðàçäåëíè
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Хората в Украйна трябва да са единни, да не забравят,
че земята им е благословена от Андрей Първозвани, да
не мразят, да не предават собствените си корени

София?
Борис Галкин: - Пристиг-

нахме тук по покана. А пък
ние с Ина Викторовна ре-
шихме да подберем песни,
съответстващи на празника
Деня на космонавтиката,
който се чества на 12 ап-
рил. Та подбрахме песни по
темите: Небе, Космос, Звез-
ди, Любов, Полет, Романти-
ка...

Ина Разумихина: - В ре-
пертоара се озова и новата
песен "Космическа Рус" и
нейната премиера се със-
тоя именно тук, на сцената
на РКИЦ. Изпълнихме я за
първи път пред публика. С

тази песен специално поз-
дравихме вашия знаменит
космонавт Георги Иванов,
който беше сред публиката
в залата. За нас това беше
голяма чест.

- Борис Сергеевич, освен
че сте талантлив актьор и
режисьор, Вие имате и
прекрасни стихотворения,
музика, песни... Какво ви
вдъхновява?

Б. Г.: - Ето кой ме вдъх-
новява (прегръща съпруга-
та си). Ина Разумихина: -
Истината е, че повечето пес-
ни са се появили преди аз
да се появя в живота на Бо-
рис, а това е потвърждение
на това, колко много хуба-
ви, добри и смислени пес-
ни могат да живеят не едно
десетилетие.

- Как и кога възникна
творческият съюз Разуми-
хина и Галкин?

Б. Г.: - Всичко се случи
някак естествено. Видях и
чух Ина и тя силно ме впе-
чатли, а по-късно някак се
сработихме.

И. Р.: - А пък аз чух Бо-
рис да чете стихове на Сер-
гей Есенин, после го чух и
да пее и на базата на това,
че и двамата пеем и обича-
ме поезията на Есенин, за-
почнахме да работим заед-
но и дори не ни се е нала-
гало да избираме теми и
програми, всичко ставаше

някак от само себе си.
Б. Г.: - Ина има широк ре-

пертоар. Държа да подчер-
тая, че тя има уникално ка-
чество - когато тя пее по
стихове на Есенин, зрите-
лят действително чува и усе-
ща душата на поета. Тя има
и малко известни песни,
включително и такива, кои-
то сама е композирала по
стихове на Есенин, те са
свежи, живи и необикнове-
ни. Песните й имат много
дълбок смисъл и носят сил-
ни усещания. Освен това,
Ина има програма "Душата
се сбъдна". И там Ина отно-
во е гениална, защото пе-

ейки песни написани по сти-
хове на Цветаева, ние чу-
ваме и усещаме душата на
поетесата. Една друга прог-
рама също много впечатля-
ва, тя има заглавието "В
пламтящия адрес на война-
та". Тази програма Ина е
направила сама, в нея се
разказва за един офицер,
който си кореспондира с да-
ма, която не познава, а пис-
мата им са много трогател-
ни и силни - военна корес-
понденция. Песните, които
звучат там са довоенни,
фронтови и поствоенни, но
звучат съвременно и много
актуално дори, защото са
искрени и разбираеми за

хората. В програмата са
включени и мои песни, та-
ка станах част от нейната
програма.

И. Р.: - Искам да кажа, че
Борис е прекрасен докумен-
талист. Разбира се, бяха го
поканили да участва в прог-
рамата като кинематогра-
фист, защото той има зад
гърба си чудесни филми,
сред които и документални.
Та във връзка с това, той
изключително много ми по-
мага в моите театрализира-
ни програми и това е много
важно за мен. Например в
програмата за Марина Цве-
таева Борис се изявява и
като режисьор.

- Харесва ли Ви в Бъл-
гария? За първи път ли ид-
вате тук?

И. Р.: - Имаме приятели
тук, които постоянно ни ка-
нят на гости във Варна. Аз
лично за първи път идвам в
България и ми харесва. Пла-
нираме, или поне се надя-
вам, да дойдем в България
на почивка през септемв-
ри.

- Борис Сергеевич, има-
те роля във филма "Ние
сме от бъдещето 1" (2008).
Там темата е актуална и
напомня за ситуацията в
Украйна. Какво усещахте
тогава, по време на сним-
ките и какво усещате и
мислите днес, защото
филмът наистина е много
актуален като тема в мо-
мента? Бих препоръчала

на всеки да го гледа, как-
то и всеки друг ваш филм,
разбира се.

Б. Г.: - Не мисля, че ситу-
ацията в Украйна има ня-
какво отношение към мое-
то отечество. Това, което се
случва там, излиза извън
рамките на всичко логично
и човешко. Няколко неиз-
вестни никому лица извед-
нъж превзели властта и на-
лагат на хората някакви не-
допустими техни "ценности".
Предвид историята на наше-
то отечество, такива неща,
каквито те произнасят, са
недопустими за един при-
личен човек, споменавайки,
ако щете, дори името на

Степан Бандера.
Относно самата Украйна,

мога да кажа само едно -
хората трябва да бъдат
единни, да не забравят от-
къде са тръгнали и да не
мразят. И проблемът не е в
Америка, ЕС, макар че, САЩ
вложи големи пари и сега
им е обидно, че парите из-
горяха, че не са постигнали
лека победа над страната.
Та нали това са искали? По-
беда и власт над съзнание-
то на хората. Това са неща-
та, които те искат да пос-

тигнат - пазара и съзнание-
то, за да може всичко да
работи за тях. Но аз пред-
полагам, че работата нито
е в САЩ, нито в Европа, ни-
то в Русия... Работата е в
самите украински хора, ко-

Гостите Ина Разумихина и Бо-
рис Галкин поздравиха при-
състващия в залата на РКИЦ
първи български космонавт
Георги Иванов по случай юби-
лея от полета му

Разумихина и Галкин са убедени,
че красотата ще спаси света. Те
пяха за Небе, Космос, Звезди,
Любов, Полет, Романтика...

Прекият потомък на фелдмаршал Кутузов Борис
Галкин, освен режисьор е и актьор с над 40 роли в
киното

ито позволяват да им
се случват подобни
неща. Знаете ли, ня-
кога Андрей Първозва-
ни е благословил те-
зи земи, като е  пред-
рекъл, че тук ще има
град, който ще огла-
ви целия православен
свят и, че именно тук
ще бъде основата,
мощната духовна опо-
ра. Кой днес от тези
хора помни това? Ни-
кой! Ако те могат да
си позволят така сил-
но и първосигнално да
предават своя собст-
вен извор, за какво
говорим тогава? Те
трябва да се молят на
Андрей Първозвани, а
те правят някакви не-
обясними за човешко-
то съзнание неща, но
Господ им е съдия. В
какво състояние са
техните мозъци, не
разбирам? Честно ка-
зано, дори нямам же-
лание да говоря за то-
ва... Разбирам само
едно - че те предават
собствените си коре-
ни, своята история,
своя извор.

И. Р.: - Ти говориш
за правителството, но

народът е съвсем друго. Хо-
рата се подведоха по обе-
щания и тръгнаха след тези
лидери, сред тях са и деца,
които са заблудени, те не
разбират какво вършат. Да
се надяваме, че омразата
няма да се разраства и
всичко ще се успокои.

Б. Г.: - А това, което ка-
сае Великата Отечествена
война, безспорно е, че то-
ва е многонационален под-
виг в борбата и победата
над фашизма. Ние трябва да
помним винаги този подвиг

и да не забравяме колко е
страшна войната, а не да я
отричаме и изтриваме от ка-
лендара и паметта на поко-
ленията. Дори преди време
бях написал няколко реда
по темата:

Ина Разумихина е добре известна и обичана от
руската публика певица

Отцы и матери, седые ветераны,
В российском сердце стонут ваши раны.
Вы жили по высокому уставу.
Спасибо за отвагу, честь и славу,
За беспощадный ратный труд спасибо…
Когда вас смерть безжалостно косила,
Вы поднимались с новой дерзкой силой.
Спасибо, что живете вы сегодня,
Спасибо, что страна моя свободна,
Спасибо, что грядущей жизни беды
Отступят перед памятью Победы.
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Страницата подготви
Олга Гурска

На 12 април 1961 го-
дина съветският космо-
навт Юрий Гагарин на
космически кораб "Вос-
ток" стартира от кос-
модрума "Байконур" и
за първи път в света из-
върши орбитална оби-
колка на планетата ни.
От този ден до днес на
тази дата светът чест-
ва Деня на космонав-
тиката.

Тази година в Русия
в чест на празника се
състоя акцията "SMS до
МКС", благодарение на
която всеки желаещ
можа да поздрави кос-
монавтите на Междуна-
родната космическа
станция. Още на 11 ап-
рил екипажът на руския
сегмент на МКС позд-
рави всички с празни-
ка.

Ñâåòúò îòáåëÿçà Äåíÿ
íà êîñìîíàâòèêàòà

Юрий Алексеевич Гагарин е съветски офицер, пол-
ковник, военен пилот и летец-космонавт, първият
човек в историята на човечеството, полетял в Кос-
моса на кораба "Восток 1", който извършва пълна
обиколка около Земята. След този подвиг Гагарин
придобива световна слава и получава множество
медали и отличия, сред които Герой на Съветския
съюз - най-високата награда в СССР. След полета
с "Восток 1" Юрий Гагарин е част от резервния еки-
паж на "Союз 1", който се разбива при приземява-
не. Заместник-директор е на Центъра за подготов-
ка на космонавти край Москва, който по-късно по-
лучава неговото име. Гагарин умира при катастро-
фа с пилотиран от него самолет през 1968 година.

В Деня на космонавтиката в Пекин бе открит бюст-
паметник на Юрий Гагарин. Тържествената церемо-
ния в Руския център за наука и култура бе посвете-
на на 80-годишнината от рождението на първия чо-
век видял Земята от Космоса. "Китай и Русия са
велики космически държави. Нашата младеж дава
надежда, че общото ни дело ще се развива", каза
китайският космонавт Цзин Хайпен - командир на
кораба "Шэньчжоу-9" (2012 г.) По думите на пос-
ланика на Русия в Китай Андрей Денисов двустран-
ното сътрудничество в областта на усвояване на
Космоса непрекъснато се развива и се постигат все
нови резултати и открития

Във връзка със зна-
менитата дата в Моск-
ва стартира "Космичес-
ка седмица". Дом-музе-
ят "Сергей Корольов" се
подготви за Деня на
космонавтиката дълго
преди 12 април. Старт
на "Космическата сед-
мица" постави изложба-
та с автографи на Юрий
Гагарин, посветена на
80-годишнината от рож-
дението на първия в
света космонавт. В ек-
спозицията е предста-
вен уникален експонат
- първият автограф на
Юрий Гагарин, напра-
вен на 12 април 1961 го-
дина. В киносалона на
Музея на космонавти-
ката се проведе Фес-
тивалът на документал-
ните филми SpaceDoc
Fest.

С богата програма Бълга-
рия отбелязва 35-годишни-
ната от полета на първия
български космонавт Георги
Иванов. На 14 април той
посрещна руските космонав-
ти Виктор Савиних, Юрий Ги-
дзенко, Павел Виноградов и
съпругата на първия лекар-
космонавт Борис Егоров гос-
пожа Таня Егорова, вторият-
български космонавт Алек-
сандър Александров, както и
космонавти от други държа-
ви летяли по програмата "Ин-
теркосмос" - Мирослав Хер-
машевски (Полша), Берталан
Фаркаш (Унгария) и Димит-
ру Прунариу (Румъния), кои-
то бяха почетни гости на на-
учна конференция и излож-
ба. Така в Голямата зала на
БАН бяха отбелязани годиш-
нината от полета, 45-годиш-
нината от създаването на Ин-
ститута за космически изс-
ледвания и технологии
(ИКИТ) и 145-годишнината на
БАН.

Полетът на Георги Иванов
и командира на екипажа рус-

È äíåñ Áúëãàðèÿ ïðèñúñòâà â Êîñìîñà
35 години от
полета на
Георги Иванов

Георги Иванов и Николай Рукавишников

Епохално за човечество-
то събитие в усвояването на
Космоса е,  че 20 години
след полета на Гагарин - на
12 април 1981 г., е първият
орбитален полет на амери-
канската космическа совал-
ка "Колумбия" с двама аст-
ронавти на борда - Джон
Янг и Роберт Крипе. Така за-
почва ерата на космичес-
ките совалки, която прик-
лючва на 21 юли 2011 г.,
когато корабът "Атлантис" се
приземява след последния
полет по програмата "Спейс-
шатъл".

Особеност на "Колумбия"
е, че всички системи на ко-
раба са преминали изпита-

На 28 март в Мадрид за-
върши първият семинар за из-
бор на място за кацане на
марсохода "Пастьор" на рус-
ко-европейската мисия "Ек-
зоМарс". Подготовката на ми-
сията продължава, а тази го-
дина научната общност тряб-
ва да определи облика на вто-

кия космонавт Николай Ру-
кавишников е уникален в ис-
торията на космическите пъ-
тешествия. Корабът "Союз-
33" излита от космодрума
"Байконур" на 10 април 1979
г. Техническа повреда обаче
изправя на нокти всички, ко-
ито имат някакво отношение
към полета. Двамата космо-
навти не успяват да изпъл-
нят програмата си, но най-
важното е, че преодоляват
изключително трудната ситу-
ация и на 12 април се при-
земяват при рискови обсто-
ятелства. Научната програма
с българската апаратура е ре-
ализирана от екипажа на "Са-
лют-6" и от други екипажи по
програмата "Интеркосмос".

Българските учени и спе-
циалисти от ИКИТ участват в

усвояването на Космоса с
разработване на научна апа-
ратура, която се проявява от-
лично в реални условия: елек-
трофотометърът "Дъга",  спек-
трометърът "Спектър-15К",
приборът "Средец" (за изслед-
ване на психофизиологични-
те функции на екипажа) и
първите технологични експе-
рименти "Пирин" за изясня-
ване влиянието на безтеглов-
ността върху свойствата на
материалите.

Свой принос имат българ-
ските учени в изследовател-
ската работа в Космоса и
днес - през 2013 г. на борда
на МКС работи научна апа-
ратура на ИКИТ за измерва-
ния на радиационната обста-
новка и параметрите на кос-
мическата плазма.

Ñîâàëêèòå îòêðèâàò íîâà åðà çà çåìíèòå æèòåëè

Екипажът на първата совалка - астронавтите Джон
Янг и Роберт Криппен

В ъ п р е к и
прекратя-
ването на
сътрудни-
чеството с
Русия, НА-
СА плани-
ра да про-
д ъ л ж и
съвмест-
ната рабо-
та не само по МКС, но и по редица други проекти,
съобщи официалният представител на американс-
ката космическа агенция Алард Бютел. Напомня-
ме, че по-рано НАСА съобщи за прекратяване на
сътрудничеството с Русия във връзка със ситуаци-
ята в Украйна.

ние по отделно, но като
комплекс той не е бил из-
питан в реален полет еки-
паж. Тогава това е традици-
онна методика на изпитания
както по съветските, така и
по американските космичес-
ки програми - първият пи-
лотиран полет да е пред-
шестван от летателни изпи-
тания на носителя и кораба
без екипаж. В случая с "Ко-
лумбия" първият полет е пи-
лотиран, което е голям риск,
но поставената задача е би-
ла изпълнена успешно.

Твърди се, че стартът на
совалката "Колумбия" е бил
планиран за годишнината от
полета на Гагарин. Всъщност
е бил определен за 10 ап-
рил, но 20 минути преди
старта била открита загуба
на синхронизацията при об-
мяната на данни между ос-
новния и резервния компю-
тър и стартът е бил отло-
жен. За 30 години пет со-
валки "Спейс шатъл" да из-
вършили 135 полета с 355
астронавти и космонавти на
борда. 14 астронавти са за-
гинали при катастрофите на
"Челинджър" и "Колумбия".

Òúðñè ñå ìÿñòî çà êàöàíå íà "Ïàñòüîð"

рата част на мисията, която
включва марсоход и руска
платформа за кацане с ком-
плекс от научна апаратура.
Марсоходът "Пастьор", който
е част от втория етап на рус-
ко-европейската мисия "Ек-
зоМарс", трябва да стартира
през 2018 година. Неговата

цел е изследване на Марс в
търсене на някакви условия
за зараждане или поддържа-
не на живот. Първата задача
е да се изследва почвата -
от какво се състои тя и как-
ва роля в нейната еволюция
играе водата, а втората е пос-
ветена на атмосферата, пре-
димно на нейните малки със-
тавни елементи.

В средата на декември
2013 година Европейската
космическа агенция и "Рос-
космос" обявиха, че прие-
мат предложения за място-
то на кацане от членовете
на планетарната общност.
Местата кандидати трябва

да са достатъчно стари, не
по-малко от 3,6 милиарда
години, тъй като се смята,
че по това време на Марс е
имало вода. Също така, на
снимките на мястото тряб-
ва да бъдат видими следите
от действието на водата,
както и скални образувания.
Важно значение има и под-
ходът за марсохода - ланд-
шафтът трябва да бъде под-
ходящ за приближаване по-
не до някои скали.

"ЕкзоМарс" е един от ос-
новните проекти на плане-
тарната програма както на
Русия, така и на Европа, та-
ка че вниманието към него

е особено голямо. Тези дни
във Великобритания бе от-
крит полигон, имитиращ
марсианската повърхност за
изпитания на макети на мар-
сохода. Ако съставът на апа-
ратите и общата схема на
първата част на мисията (ко-
ято трябва да започне през
2016 г.) вече са одобрени,
то втората част - където, с
изключение на "Пастьор",
влиза и руски десантен мо-
дул с платформа за кацане
- все още е в стадий на оп-
ределяне. В момента се оп-
ределя крайният състав на
научното натоварване на
платформата за кацане.
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Полетът на бомбарди-
ровача от руските ВВС
в близост до ескадрения
миноносец на ВМС на
САЩ "Доналд Кук", кой-
то е с визита в Черно
море, разтревожи Пен-
тагона. В американско-
то военно ведомство
сметнаха действията на
Су-24 за незаконни. Рус-
ките власти не коменти-
рат случая.

За полета на руския
бомбардировач в непос-
редствена близост до
ескадрения миноносец
първо съобщи агенция
"Асошиейтед прес". По-
зовавайки се на военен
източник, журналистите
разказаха, че инциден-
тът станал на 12 април.
Според събеседника на
агенцията в събота в

Ðóñêè Ñó-24 èìèòèðà áîìáàðäèðîâêà íà "Äîíàëä Êóê"

продължение на един
час и половина самоле-
тът 12 пъти е долитал до
ескадрения миноносец
на разстояние киломе-
тър и на височина 150
метра. Отбелязва се съ-
що така, че бомбарди-
ровачът не е имал въо-

ръжение и маневрите му
са минали без никакви
инциденти. Според "Асо-
шиетед прес" в отговор
на действията на Су-24
на няколко пъти екипа-
жът на кораб е изпра-
щал в ефир предупреж-
дения, но по данни на

"Уол Стрийт Джърнъл",
пилотът не е отговорил.

Информацията за до-
садния Су в понеделник
беше потвърдена и от
Пентагона. Според офи-
циална декларация на
ведомството тези "дей-
ствия на Русия противо-

речат на международни-
те протоколи и приети-
те споразумения, регу-
лиращи взаимодействи-
ето между Въоръжени-
те сили на двете стра-
ни". Официалният пред-
ставител на Пентагона
полковник Стивън Уорън

нарече действията про-
вокация, предаде "Ин-
терфакс". Руската стра-
на не коментира инфор-
мацията. Според налич-
ните данни "Доналд Кук"
ще бъде в акваторията
на Черно море до 24 ап-
рил. Сега той е в ком-
панията на няколко
френски военни кораба.
Противоречива е инфор-
мацията за сроковете на
пребиваване на друг
американски ескадрен
миноносец - "Тракстън",
който през март на два
пъти участва в учения с
военни кораби на Румъ-
ния и България. Преди
известно време във Ва-
шингтон заявиха, че чер-
номорската мисия на ес-
кадрения миноносец ще
бъде продължена.

Äà ëåòèø ñ
åäíî êðèëî
Украйна заплаши Русия
с прекратяване на
военнотехническото
сътрудничество

Новото украинско правител-
ство заплаши да прекрати во-
еннотехническото сътрудни-
чество с Москва. Това обяви
в началото на месеца първи-
ят вицепремиер на страната
Виталий Ярема. Не стана яс-
но обаче кога ще бъдат прек-
ратени военните доставки в
Русия. Фактът, че не бяха по-
сочени конкретни срокове, е
напълно обясним - подобна
стъпка може да нанесе се-
риозен удар по развитието на
украинския отбранително-
промишлен комплекс. При то-
ва не се очакват никакви ка-
тастрофални последици за
руската военна промишле-
ност.

Може да се каже, че от
прекратяването на военнотех-
ническите отношения ще пос-
традат най-вече украинският
отбранително-промишлен
комплекс и попълването на
бюджета на страната за смет-
ка на експортните доставки
на продукция с военно пред-
назначение. На практика ук-
раинското отбранително про-
изводство и експортът ще се
свият до отделни договори
със страни от третия свят, из-
ползващи предимно военна
техника съветско производс-
тво. Във военната област се-
га това перо от доходите на
Украйна е на второ място
след Русия.

Подобно развитие на съби-
тията също не е добро и за
Москва, но не може да се
говори, че ще настъпи някак-
ва мащабна криза. Русия мо-
же да осигури производство-
то на по-голямата част от дос-
тавяните от Украйна възли и
агрегати в продължение на
близките две, максимум три
години. За най-сложните, но
малобройни украински изде-
лия срокът ще е пет-седем го-
дини, но дори и в този слу-
чай няма да бъдат нанесени
съществени щети на отбрани-
телната способност на Русия.

Вероятно Киев е наясно с
това и не бърза да обявява
откога ще прекратява сътруд-
ничеството си с Москва.

Младите кримчани, които
сега преминават военната
си служба в Украинската ар-
мия, са подложени на при-
теснения и тормоз от стра-
на на останалите военнос-
лужещи, съобщи председа-
телят на Комитета на вой-
нишките майки в Крим Алия
Финенко. Според нея вой-
ниците не само са подлага-
ни на издевателства, но се
сблъскват и с различни би-
тови проблеми. Според Фи-
ненко през последните две
седмици в комитета непре-
къснато се обаждат стоти-
ци майки, развълнувани за
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съдбата на своите синове.
Агенция "Крим Информ"

цитира думите на Алия Фи-

ненко: "В частта, разполо-
жена в село Сторичи, Лвов-
ска област, служат 12 крим-
чани. Те систематично са би-
ти и поставяни на колене. В
град Калуш, Ивано-Франков-
ска област, в учебния цен-
тър "Десна", дори в Луганс-
ка област стават същите не-
ща. Над момчетата издева-
ват само защото са крим-
чани."

Тя разказа също така и за
битовите проблеми, предиз-
викани от тежкото матери-
ално-техническо и битово по-
ложение в украинските по-
деления. "Много от поделе-

нията, в които служат крим-
чани, са изведени в палат-
кови градчета. Там е много
студено. Току-що ми позвъни
войнишка майка, чийто син
служи в Днепропетровска об-
ласт. Той се опитал да се
стопли в автомобила и се от-
ровил от изхвърлените газо-
ве. Откаран е в болница в
тежко състояние", разказва
председателят на кримския
Комитет на войнишките май-
ки. Тя подчертава, че в топ-
лите казарми са настанени
бойците от Националната
гвардия, създадена от акти-
висти от Майдана.

Алия Финенко

Вашингтон няма данни,
потвърждаващи руския про-
изход на оръжието и уни-
формата на участниците в
протестните акции в Украй-
на, заяви в понеделник в от-
говор на въпрос на ИТАР-
ТАСС постоянният предста-
вител на САЩ при Органи-
зацията за сигурност и сът-
рудничество в Европа (ОС-
СЕ) Дейниъл Баер: "Не мо-
га да кажа, че е доказан
руският произход на това
военно снаряжение." Спо-
ред мнението на Баер оба-
че "фактът, че те действат в
организирана командна
структура сочи, че това не
е просто група случайни хо-
ра. Според неговата версия
участниците в протестните
акции са платени пенсионе-
ри и наети хулигани. Аме-
риканският дипломат възло-
жи на руската страна отго-
ворността за събитията в
Украйна и смята, че онова,
което се случва там, не мо-
жело да се осъществи без
руска подкрепа.

Постоянният представител
на Русия при ОССЕ пък, ко-
ментирайки думите на своя
американски колега, отбе-
ляза, че обвиненията са на-
пълно голословни: "Бих ос-
тавил всичко това на него-
вата съвест - той е млад чо-
век, който трябва да набе-
ре политически опит." Рус-
кият дипломат добави още,
че половината свят използ-

Ïðåìèíàõà èçïèòàíèÿ íà
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Ракетните войски със стра-
тегическо предназначение
на Русия осъществиха изпи-
тателен пуск на междукон-
тиненталната балистична ра-
кета РС-24 "Ярс", заяви пред
"Интерфакс" представителят
на пресслужбата на Минис-
терството на отбраната Игор
Егоров. Според него пускът
на ракетата е осъществен в
10:40 часа московско вре-
ме. Изпитанията на "Ярс" са
определени като успешни.

Ракетата била снабдена с
разделяща се бойна глава,
стартирала е от космодру-
ма "Плесецк". Експеримен-
талните бойни блокове са
достигнали полигона "Кура"
със зададената точност. Ос-
новна задача на изпитател-
ния пуск е потвърждение на
надеждността на балистич-
ните ракети от този тип, про-
извеждани от Воткинския
завод. Не се уточняват дру-
ги подробности за изпита-
телния пуск на РС-24.

Балистичната ракета "Ярс"
е разработена от Московс-
кия институт за топлинна
техника с използване на тех-
нически решения от мобил-
ния ракетен комплекс РС-
21М2 "Топол-М". Сега Ракет-
ните войски със стратеги-
ческо предназначение се
снабдяват с новите комплек-
си "Ярс", които трябва да за-
менят "Топол" и "Топол-М".

По-рано стана известно,
че на базата на "Ярс" в ру-

сия е планирано създаване-
то на нови бойни железопът-
ни ракетни комплекси, кои-
то ще се използват вместо
снетите от въоръжение през
2005 г. 15П961 "Молодец". Но-
вите комплекси външно не
се отличават от обикновени-
те хладилни вагони.

ÑÀÙ íÿìàò äàííè, ÷å îðúæèåòî
íà ïðîòåñòèðàùèòå å îò Ðóñèÿ

ва автомати "Калашников" и
смята, че щеше да е чудно,
ако беше използвано нап-
ример израелско или аме-
риканско оръжие.

Постоянният представител
на Украйна при ОССЕ Игор
Прокопчук, явил се пред
журналистите, съпроводен
от постоянния представител
на САЩ, също беше прину-
ден да признае, че Киев ня-
ма информация, че въоръ-
жението на хората, участва-
щи в протестните акции в
Източна Украйна, са свър-
зани с Русия: "Имаме огра-
ничена информация, че оп-
ределени елементи от въо-
ръжението и снаряжението
биха могли да сочат принад-
лежността им към Руската
федерация."

Дейниъл Баер
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По време на конгре-
са на УЕФА, който се
състоя неотдавна в ка-
захстанската столица
Астана, представители-
те на Руския футболен
съюз (РФС) и Федера-
цията по футбол на Ук-
райна (ФФУ) прегова-
ряха за бъдещето на
професионалните клу-
бове "Таврия" (Симфе-
ропол) и "Севастопол".
Източник на "Известия",
близък до преговорите,
разказа, че президенти-
те на двете футболни
организации - руснакът
Николай Толстих и укра-
инецът Анатолий Кон-
ков, са стигнали до
единно мнение по този
въпрос: "Между ФФУ и
РФС се състояха кон-
султации на всички рав-
нища. Представителите
на федерациите няма
да обявят своите пози-
ции, за да не се стигне
до санкции. Ситуацията
е наистина сложна Още
сега обаче може да се
каже, че Толстих и Кон-
ков постигнаха пълно
взаимно разбиране."

Събеседникът на "Из-
вестия" подчерта, че ни-
то една футболна орга-
низация няма да създа-
ва препятствия пред
преминаването на
кримските клубове под
юрисдикцията на РФС
след завършването на
украинското първенст-
во. Президентите на УЕ-
ФА Мишел Платини и на
ФИФА Йозеф Блатер
също са изразили сво-
ята позиция, която не
противоречи на преми-
наването на "Севасто-
пол" и "Таврия" в руско-
то първенство след
края на сезона.

За преминаването на
кримските клубове в
руската Премиер лига
обаче трябва да бъдат
преминати много юриди-
чески процедури. Ето
защо представителите
на руските и украински-
те футболни власти се-
га полагат много усилия
за това.

По-рано представите-
ли на РФС съобщиха, че
в светлината на приети-

"Òàâðèÿ" è "Ñåâàñòîïîë"
ùå èãðàÿò â Ïðåìåð ëèãàòà
Украйна няма да препятства преминаването на
кримските клубове в руското първенство

Президентите на ФФУ Анатолий Конков и на РФС
Николай Толстих

те от държавните орга-
ни на Русия решения по
отношение на Крим и
Севастопол футболният
съюз ще се ръководи от
тях, а също така ще се
консултира и ще коор-
динира действията си с
УЕФА, ФИФА и с други-
те футболни организа-
ции и заинтересувани
страни.

Според информация
на "Известия" президен-

Футболният клуб "Таврия" е основан през 1958
г. През 1973-а отборът печели първенството
във Втората футболна лига на СССР и се кла-
сира в Първа лига. Симферополският клуб вли-
за във Висшия дивизион на съветското пър-
венство през 1980 г. Там се задържа само един
сезон, заемайки 17-о място. Най-голямо пос-
тижение за "Таврия" в Купата на СССР е полу-
финалът през 1986-1987 г.

През 1992 г. "Таврия" е първи победител в
историята на украинските първенства. През
сезона 2009-2010 г. клубът от Симферопол спе-
чели Купата на Украйна. В сегашното първен-
ство "Таврия" е на последно място с актив от
9 точки в 20 мача.

Футболният клуб "Се-
вастопол" е основан
през 2002 г. През сезон
2006-2007 г. отборът вли-
за в Първа лига, а в края
на първенството 2009-
2010 г. се класира в елит-
ния дивизион.Тогава "мо-
ряците" не успяха да се
задържат в украинската Премиер лига. Сега
след 20 кръга "Севастопол" заема 12-ото мяс-
то с актив от 19 точки и мач по-малко.

тът на Федерацията по
футбол на Крим Николай
Гостев е пристигнал в
Москва, за да обсъди
детайли около присъе-
диняването на "Таврия и
"Севастопол" в руското
първенство.

Най-вероятно е "Тав-
рия" и "Севастопол" още
от следващия сезон да
започнат в Републикан-
ската футболна профе-
сионална лига, а висши-
ят руски дивизион ще
се разшири до 18 отбо-
ра. Вторият вариант е
кримските клубове да
започнат от втория ди-
визион на първенството
и само с игра да дока-
жат правото си да вля-
зат в руския футболен
елит. Има и трети вари-
ант - той предвижда
участие на "Таврия" и
"Севастопол" в плейофи
с изпадащите отбори от
Премиер лигата и с чел-
ни отбори от Първи ди-
визион, които да опре-
делят съдбата на тези
клубове в зависимост
от резултатите от тези
своеобразни квалифи-
кации.

Епизод от двубой между "Севастопол" (сини раи-
рани фланелки) и "Таврия"

Ùå èìà ëè ñïàðèíã ïî äæóäî
ìåæäó Êîíîâàëþê è Ïóòèí?

Как могат да бъдат разрешени различни проб-
леми с междудържавен характер? Често те се
решават на кръгли маси, понякога - и с помощта
на оръжие. В понеделник обаче един от канди-
датите за президент на Украйна и бивш член на
Партията на регионите Валерий Коновалюк пред-
ложи свой способ за разрешаване на подобни
проблеми. Той направи предложение на руския
президент Владимир Путин да решат всички въп-
роси, засягащи двете страни, на татамито за джу-
до. Разбира се, направи и уговорката, че такти-
ката на руския президент е доста изненадваща,
което му дава известно предимство.

Самият Коновалюк казва, че той, както и Пу-
тин, е майстор на спорта по джудо, което прави
двубоя равен за двете страни.

Засега от Кремъл няма реакция на интерес-
ното предложение на украинския кандидат-пре-
зидент.

Ïðîõîðîâ îñòàâè áèàòëîíà
Президентът на Съюза на биатлонистите в Ру-

сия Михаил Прохоров и изпълнителният дирек-
трор на организацията Сергей Кушченко заяви-
ха, че заедно напускат постовете си и няма да
се кандидатират за тях в бъдеще.

"Ние смятаме, че сме изпълнили основните
задачи, които стояха пред нашия биатлон. В
настоящия момент няма други свръхзадачи. Ре-
шението ни е напълно обмислено. Има доста-
тъчно хора, които могат да оглавят биатлона" -
цитира ria.ru финансовия магнат Прохоров.

Изборите за президент на Съюза на биатло-
нистите в Русия са на 20 май. До 30 април про-
дължава приемането на заявките на кандидати-
те. Прохоров работи на поста президент на СБР
от 2008 г. и управлява този вид спорт по време
на две зимни Олимпиади, на които Русия изво-
юва общо три златни медала.

С течение на време-
то кримските тенис
центрове трябва да ста-
нат основно място за
подготовка на руски
спортисти, заяви пре-
зидентът на Федераци-
ята по тенис на Русия
(ФТР) Шамил Тарпиш-
чев. Във вторник орга-
низацията обяви, че е
подготвила програма
за развитие на тениса
за периода от 2014 до
2020 г., засягаща и Ре-
публика Крим. Пред

Êðèì ùå ñòàâà òåíèñ öåíòúð

Шамил Тарпишчев по
време на посещението
си в Крим

журналисти Тарпишчев
каза: "Крим има много
богата тенис история -
там е бил опорният
пункт за подготовка на
националния отбор на
СССР и там са запазе-
ни кадри, в това число
и треньорски. Ще се
опитаме да направим
онова, което беше в
СССР, за да не се под-
готвят нашите спортис-
ти зад граница, а по-
близо до нас. По този
начин ще стане по-ев-

тина и подготовката на
тенисистите. Във всеки
санаториум имаше тре-
ньорски кортове, може-
ше да се играе тенис
осем месеца в година-
та. Крим има предимс-
тво пред Сочи по отно-
шение на климата - в
Сочи влажността е мно-
го голяма."

През миналата сед-
мица Тарпишчев посе-
ти полуострова, където
се срещна с местни
спортни власти.


